
ROČNÍK: XXVI.   ŠKOLSKÝ ROK 2019-2020                             ČÍSLO: 1   SEPTEMBER

SLOVENSKÁ ASOCIÁCIA ŠPORTU NA ŠKOLÁCH A KALOKAGATIA NA SLOVENSKU

ČASOPIS ŠKOLSKÉHO ŠPORTU 

EURÓPSKY TÝŽDEN ŠPORTU
23.-30. SEPTEMBRA 2019



Marian Majzlík

začína sa nový školský rok a 
rád by som pozdravil 
všetkých priaznivcov 
školského športu. Opäť sa v 
septembri otvorili brány 
našich škôl a my máme 
znovu príležitosť upriamiť 
pozornosť našich žiakov k 
ich najprirodzenejšej danosti 
- k pohybu. Áno, pohyb ako 
potrebná činnosť pre 
človeka by mala byť 
súčasťou výchovno-
vzdelávacieho 
procesu. Slovenská 
asociácia športu na 
školách bude aj v 
nasledujúcom 
školskom roku 
pokračovať v podpore 
pohybových aktivít na 
školách. Okrem 
doterajších aktivít 
bude našou snahou 
vniesť do škôl viac 
príležitostí na 
športovanie a to na 
báze dobrovoľnosti. 
Nepôjde o ďalšiu 
záťaž pre našich 
funkcionárov, ale 
aktívne trávenie 
voľného času v 
školách, podobne ako 
je to napr. v susednej 
Českej republike. 

Milí naši čitatelia,

Ďalšou našou 
ťažiskovou úlohou v 
budúcom školskom roku je 
úspešné zvládnutie 
medzinárodných školských 
majstrovstiev v cezpoľnom 
behu na Štrbskom Plese, 
ktorých usporiadateľom 
budeme v dňoch 18. - 23.4. 
2020. Slovensko má v rámci 
medzinárodnej školskej 
športovej rodiny ISF vysoký 
kredit, ktorý si vytvorilo 
úspešnou organizáciou toho 
istého podujatia v roku 2010 
v Liptovskom Mikuláši. 
Štrbské Pleso je naozaj od 
Liptovského Mikuláša 
neďaleko a my môžeme 
stavať na skúsenostiach 

ľudí, ktorí organizovali 
predchádzajúce podujatie. 
Mňa osobne teší vysoká 
profesionalita členov 
organizačného výboru. 
Všetci majú dostatok 
skúseností s organizovaní 
športových podujatí a 
zároveň im nechýba 
nadšenie a láska k športu. V 
spojení s krásou slovenských 
veľhôr - Vysokých Tatier, 
máme dobré predpoklady na 
zorganizovanie naozaj 

úspešného podujatia s 
vysokou účasťou. Svedčia o 
tom aj prvé dotazy z rôznych 
krajín celého sveta.
Zaujímavé sú aj aktivity a 
trendy v rámci 
medzinárodnej organizácie 
školského športu ISF. Do 
popredia sa okrem iných 
tém dostávajú aj tie, ktoré 
sa týkajú zvýšenia účasti 
krajín na podujatiach ISF. Na 
poslednom Valnom 
zhromaždení konanom v 
dňoch 28. až 30. júna 2019 v 
Maroku, v meste Agadir, sa 
okrem iného prijala nová 
politika rozvoja športu do 
roku 2030, kde sa uvažuje o 
zrušení tzv. národných 

výberov školského športu. V 
niektorých športoch ako 
napr. plávanie, cezpoľný beh, 
bude namiesto národného 
výberu nominované ďalšie 
školské družstvo. Ide o 
zásadný krok s cieľom zvýšiť 
počet účastníkov súťaží pod 
záštitou ISF. Niektoré krajiny 
posielali na súťaže len 
národné výbery a tieto 
krajiny vnímajú zmenu 
systému ako 
kontraproduktívnu. Myslím 

si, že táto iniciatíva 
ISF bude predmetom 
ďalších diskusií. 
Svojim dosahom 
ovplyvňuje aj dianie v 
Slovenskom školskom 
športe, preto 
pokladám za 
podstatné na túto 
skutočnosť upozorniť 
aj našu verejnosť.
Vážení priatelia, je 
toho naozaj dosť, čo 
nás tento školský rok 
čaká. Niektoré 
činnosti nám 
prinášajú viac radosti 
a iné, ako napr. 
činnosti spojené s 
administráciou 
podujatí asi menej. 
Ale už teraz Vám 
všetkým za všetko 
ďakujem a želám 

úspešné zvládnutie 
školského roku.

predseda SAŠŠ

ÚV
O

DN
ÍK

ČAKAJÚ NÁS
NOVÉ VÝZVY

Poďakovanie patrí 
organizátorom - OK SAŠŠ a 
CVČ v Martine pod 
taktovkou Eleny Šmidtovej, 
ale aj Mestu, ZŠ s MŠ na 

Školskej ulici a CVČ v 
Turčianskych Tepliciach, no 
a samozrejme odbornú 
časť zastrešil Klub 
orientačného behu Martin, 
ktorému pomohli aj 
dobrovoľníci z iných 
slovenských klubov 
orientačného behu. 

V Turčianskych 
Tepliciach sa 
uskutočnili školské 

majstrovstvá Slovenska v 
orientačnom behu žiakov 
základných a stredných 
škôl. Takmer 200 
účastníkov z celého 
Slovenska sa zišlo v dňoch 
10.-11. júna v areáli 
Základnej školy na Školskej 
ulici, aby zabojovali o tituly 
školských majstrov 
Slovenska.
O zhodnotenie podujatia 
sme požiadali riaditeľa 
pretekov Martina 
Václavíka, ktorý je aj 
predsedom Komisie 
mládeže pri Slovenskom 
zväze orientačných 
športov.  

Okrem už spomínaných 
výsledkov pezinských škôl 

si pozornosť zaslúži 
výsledok chlapcov zo ZŠ a 
MŠ Červený Hrádok.  Sú už 
stabilnými účastníkmi 
majstrovstiev Slovenska so 
stále sa zlepšujúcimi 
výsledkami. Obdivuhodné 

je, že sa orientačnému 
behu venujú na škole za 
podpory svojho trénera a 
učiteľa Petra Havettu.

„Horúce letné počasie, 
pestré trate, ktoré viedli 
mestskou zástavbou, 
parkom i prímestským 
lesíkom a medzi účastníkmi 
aj úspešní pretekári zo 
školských majstrovstiev 
sveta 2019 v Estónsku - 
zlatý medailista Adam 
Jonáš a bronzová Tamara 
Miklušová. Úroveň bola 
naozaj vysoká. Mrzí nás len 
neúčasť Trenčianskeho 
kraja. Ostatné kraje sa 
prezentovali veľmi dobre.“

Z DOMÁCICH
ŠAMPIONÁTOV

3

NÁVRAT K JÚNOVÝM
ŠAMPIONÁTOM

„Tu je nutné podotknúť, že z počtu siedmych medailí 
Bratislavského kraja  sa o štyri zaslúžili žiaci a žiačky z 
pezinských škôl“, vyzdvihol Martin Václavík.

10.6.  v pretekoch jednotlivcov s medailovou bilanciou  
(zlato - striebro - bronz) -  Bratislava 2-2-3, Košice 1-2-1, 
Žilina 1-0-0. 

11. 6. účastníci absolvovali preteky 3-členných štafiet -  
Bratislava 4-0-0, Košice 0-2-0, Nitra 0-1-1, Žilina 0-1-1, 
Trnava 0-0-2. 
Za oba dni celkovo bola vyhodnotená súťaž družstiev, 
spočítaná z výsledkov družstiev za oba dni. Bilancia 
podľa krajov bola:  Bratislava 4-0-0, Košice 0-2-0, Žilina 
0-2-0, Nitra 0-0-3,  Trnava 0-0-1. 

Podľa výsledkov počas jednotlivých dní bola bilancia 
nasledovná:
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Veľké poďakovanie patrí 
organizátorom, riaditeľovi 
súťaže Ivanovi Banduričovi, 
Romanovi Chovanovi a celému 
tímu skvelých ľudí, ktorí 
pripravili jeden nezabudnuteľný 
šampionát. 

Po prvom hracom dni v 
skupinách sa na druhý deň 
súťaže odohrali zápasy o 
umiestnenie na hlavnej hracej 
ploche za účasti diváckej kulisy 
žiakov ZŠ z Bardejova. Bolo sa 
na čo pozerať, žiaci aj žiačky 
dávali do hry najlepšie, čo v 
nich bolo. Veru, aj slzičku bolo 
vidieť, ak sa niečo nepodarilo, 
najmä u našich krásnych 
dievčat. Na záver, po zápasoch o  
8.miesto - 5.miesto prišli zápasy 
o 3. miesto a finále. Pri 
pozorovaní hry a reakciách 
hráčov a ich vedúcich sme mali 
miestami pocit, že sme sa ocitli 
na zápase Európskej ligy UEFA. 
Všetko však bolo v norme a aj 
keď emócie boli silné, nakoniec 
zvíťazili tí najlepší. 

Vedúci družstva zo Záhorskej Vsi 
Ing. Nikolaj Nešev: 

Bolo to vidieť aj na ich hre. Aj  
keď väčšinou ťahali za kratší 
koniec, súťaž si užívali a zbierali 
cenné skúsenosti. 
Vedúcim družstva z Banskej 

Bystrice Mgr. Anton Šuba:
„V krajskom kole sa skôr 
očakávalo, že postúpia školy, 
ktoré sa venujú futbalu. Sme 
jazyková škola, preto nás teší, že 
sme sa prebojovali až na M SR. 
Bola to pre nás skvelá 
skúsenosť.“ 

„Som nesmierne šťastný, že sa 
nám podarilo sa prebojovať na 
školské majstrovstvá Slovenska. 
Pravidelne sa zúčastňujeme 
okresných  a krajských súťaží a 
mnohé z nich aj organizujeme. 
Zatiaľ sa nám však nepodarilo 
vyhrať krajské kolo - až teraz, čo 
si mimoriadne vážime.“ 

Mestský štadión v Bardejove 
(domovská scéna hráčov 
Partizán Bardejov) sa uskutočnil 
nielen samotný turnaj, ale aj 
slávnostné otvorenie za účasti 

významných hostí z mesta a 
účasti všetkých zúčastnených 
družstiev. Po príhovore riaditeľa 
súťaže Ing. Ivana Banduriča a 
formulky z úst viceprimátora 
mesta Bardejov, RNDr. Vladimíra 

Savčinského: „Považujem M SR 
vo Futbal Cup-e žiakov a žiačok 
pre školský rok 2018/2019 za 
otvorené“ sa mohli naplno 
rozbehnúť súťaže v skupinách, 
ktoré prebiehali na tréningovej 
ploche štadióna. Medzi 
účastníkmi boli kvalitné 
futbalové družstvá a tak sa 
očakávali vyrovnané a dobré 
súboje o popredné priečky. 
Nováčikmi súťaže boli školy z 
Banskej Bystrice a Záhorskej Vsi. 

Finálový turnaj FUTBAL 
CUPU základných škôl 
prebehol na jednotku aj s 

hviezdičkou. Organizátor - ZŠ 
Bartolomeja Krpelca v 
Bardejove sa zhostili úlohy 
napriek tomu, že to bola ich 
prvá skúsenosť s prípravou 
súťaže na celoštátnej úrovni 

naozaj veľkolepo. Všetci 
členovia organizačného štábu 
pod taktovkou riaditeľa súťaže 
Ivana Banduriča plnili svoje 
úlohy zodpovedne, nič 
nenechávali na náhodu. Do 
detailu naplánovali 
zabezpečenie ubytovania, 
stravovania, prípravu športovísk, 
slávnostný ceremoniál s 
emotívnym vystúpením 
gymnastiek z usporiadateľskej 
školy i  vyhodnotenie súťaže. 
Všetko zvládli na profesionálnej 
úrovni.  
Účastníci boli  okúzlení 
nezameniteľnou architektúrou - 
meštiackych domov v gotickom 
štýle, ako aj bývalou Mestskou 

radnicou - dnes Šarišské 
múzeum. Mesto Bardejov im 
poskytlo aj vo voľných chvíľach 
veľa zážitkov.

1. ZŠ, Klačno 4/2201, Ružomberok
Chlapci

2. ZŠ, Okružná 17, Michalovce
3. ZŠ, Tulipánová 1, Nitra
4. III. ZŠ, Sadová 620, Senica

6. ZŠ s MŠ, Veľká Okružná 1089/19, Partizánske
7. ZŠ, Slov. sl. Vysielača, Skuteckého 8, Ban. Bystrica
8. ZŠ, Hlavná 31, Záhorská Ves
Dievčatá
1. III. ZŠ, Sadová 620, Senica

5. ZŠ, Mlynská 697/7, Stropkov

2. ZŠ s MŠ, Pionierska 2, Brezno

4. ZŠ, Lúčna 827/26, Vranov n/ Topľou

7. ZŠ, Okružná 17, Michalovce
8. Súkr. SŠ, BISB, J. V. Dolinského, Bratislava

5. ZŠ J. Lip., Trenčianske Stankovce 405
6. ZŠ, Devínska 12, Nové Zámky

3. ZŠ s MŠ, Hurbanova 27, Martin
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Mesto pri Dunaji, 
športová hala pri 
Dunaji a k tomu 

spolupráca s Fakultou telesnej 

výchovy športu UK v Bratislave. 
Dobrá kombinácia nemyslíte?  
Niekedy sa však aj veľmi dobrý 
úmysel ukáže až nie tak 

optimálny. Vybíjaná je v SAŠŠ 
akýmsi pilierom medzi 
súťažami, pretože tvorí jeden z 
tých športov, ktoré je srdcom 
kalendára súťaží. Preto ak sa 
niečo nepodarí, mrzí to asi 
dvoj násobne a hrať vo veľkej 
hale, na dvoch ihriskách sa pre 
vybíjanú ukázalo ako 
nevhodné. Všetko však 
prebehlo podľa pravidiel a 
skúsení rozhodcovia pod 
vedením Radoslava 
Urbančoka, zvládli aj možno o 
niečo ťažšiu výzvu. Dievčatá 
boli skvelé, hrali dravo a 
odvážne. A kto si odniesol 
zlaté medaily? Asi tím, ktorý 
bol aj tým najväčším 
prekvapením. Nováčik, ktorý 
pricestoval s cieľom vyhrať 
aspoň jeden zápas na 
školských majstrovstvách 
Slovenska, ako nám prezradila 
zlatá pani učiteľka. A dievčatká 
zo ZŠ J. Švermu, z Humenného 
sa postarali o najväčšiu 
senzáciu turnaja, keď okrem 
prvého zápasu vyhrali aj 
všetky ostatné. ZLATÉ MEDAILE 
patria víťazom, striebro 
putovalo do Nitrianskeho 
Rudna a bronz na ZŠ J. Alexyho 
vo Zvolene.  
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V hale Milénium v 
Nových Zámkoch sa od 
11. - 12.6. konali 

školské majstrovstvá 
Slovenska v hádzanej žiakov 
základných škôl. Domáce 
družstvo zo Základnej školy 
na Nábrežnej 95 v Nových 
Zámkoch, pod vedením 
trénerov Petra Sporniho a 
Mikuláša Kucseru išlo do 
turnaja od začiatku naplno. 
Po ťažkom a vyrovnanom 
súboji porazili družstvo ZŠ 
Slovanská Považskej Bystrice 
24:19, čím sa stali 
päťnásobnými držiteľmi 
titulu MAJSTRA Slovenska. K 
tomuto vynikajúcemu 
úspechu určite prispelo 
okrem svedomitej prípravy 
aj domáce prostredie a 
fantastická atmosféra, ktorú 
vytvorili žiaci, učitelia i 
rodičia a silná osobnosť 
samotného riaditeľa školy 
Róberta Rudinského, ktorý 
na seba zobral nielen úlohu 
organizátora, ale aj 
moderátora celého 
podujatia. Klobúk dolu, 
palec hore!
Bronzové medaily si odniesli 
chlapci zo ZŠ Ľ. Štúra v 
Modre, keď zdolali 
gymnazistov z Hlohovca 
22:13.
O týždeň skôr odohrali svoj 
školský šampionát aj 
dievčatá základných škôl v 
Detve. Majsterkami 
Slovenska sa stali 
hádzanárky ZŠ Hodžova  
Trenčín pred ZŠ s VJM, 
Dunajská Streda a ZŠ 
Školská  Stupava.

OPÄŤ
ZLATÁ
MEDAILA,
OPÄŤ
MAJSTRI
SLOVENSKA!

Z KOŠÍC DO
BARDEJOVA

Spýtali sme sa nováčika súťaže ZŠ v 
Záhorskej Vsi:

V dňoch 18.6. - 20.6.2019 sa za účasti 
dovedna 8 základných škôl (každá z 
nich reprezentovala jeden 
samosprávny kraj ako víťaz krajského 
kola) uskutočnilo celoslovenské kolo 
starších žiakov v malom futbale pod 
názvom FUTBAL CUP. Základná škola 
Záhorská Ves bola vyžrebovaná do 
skupiny B spoločne so ZŠ zo Senice, 
Michaloviec a Partizánskeho. V rámci 
aktívneho oddychu sme spoločne s 
realizačným tímom a hráčmi navštívili 
historické centrum Bardejova, ktoré je 
zapísané v zozname Svetového 
kultúrneho dedičstva UNESCO. 

„Vyše 500 km a takmer 11 hodín 
strávených na cestách naprieč Slo-
venskom museli prekonať žiaci našej 
základnej školy. Cieľom ich cesty bol 
Bardejov, mesto preslávené svojimi 
liečivými kúpeľmi. Tie však neboli 
konečnou zastávkou. Všetko podstat-
né sa totiž odohrávalo na futbalovom 
štadióne BŠK Partizán Bardejov. 

Počas 2. hracieho dňa sme bojovali 
so ZŠ z Banskej Bystrice o konečné 7. 
miesto. Súper vďaka lepšie 
zvládnutému 2. polčasu napokon 
ukoristil víťazstvo pre seba vďaka 
výsledku 9:2. Konečné 8. miesto v 
konkurencii najlepších tímov v rámci 
celého Slovenska však nie je hanbou. 
Do súťaže sa prihlásilo takmer 800 
základných škôl, naši chlapci sa v 
tomto školskom roku stali 
najúspešnejším mužstvom v rámci 
malackého okresu, resp. 
Bratislavského kraja. Až s odstupom 
času dokážeme doceniť, aký veľký 
úspech sa podaril vybojovať našej 
zostave v zložení: Patrik Pavol 
Marguš, Viliam Tesár (obaja VI.A), 
Michal Fejtl (VII.A), Enrico Toráč 
(VIII.A), Marcel Šarközy, Marek Šušuk 
(obaja IX.A), Gabriel Zeman, Nicolas 
Zeman, Stanislav Zeman (všetci žiaci 
špeciálnej triedy). Trénerom mužstva 
bol Mgr. Dávid Malík, manažérom 
mužstva Ing. Nikolaj Nešev, ktorému 
chcem aj prostredníctvom tohto textu 
ešte raz zložiť obrovský kompliment a 
poďakovať mu za všetko úsilie a čas, 
ktorý vložil do každého momentu 
nášho úžasného futbalového 
dobrodružstva. 

Mgr. Dávid Malík 

Poďakovanie patrí aj starostovi obce 
JUDr. Borisovi Šimkovičovi, riaditeľke 
ZŠ PaedDr. Ivici Pupikovej, rodičom 
našich žiakov, kvalifikovanej 
zdravotnej sestre Mgr. Gabriele 
Malíkovej a jej manželovi Milanovi, 
kvalifikovanej masérke Jane 
Neševovej, ako i každému človeku, 
ktorý sa akoukoľvek formou podieľal 
na organizácii a zabezpečení našej 
účasti (nielen!) na celoslovenskom 
kole. Ďakujeme a veríme, že podobné 
výsledky zopakujeme aj v nasledu-
júcom školskom roku 2019/2020!“

V úvodnom dueli sme okúsili úroveň 
finálového turnaja. Po výsledku 15:1 
sme museli športovo uznať kvality 
súpera zo Senice, ktorého káder 
tvoria všetci aktívni hráči 
mládežníckych tímov z prvoligovej FK 
Senica. V druhom zápase sme dlho 
vzdorovali favorizovaným 
Michalovciam, zápas ale zvládol 
lepšie súper po výsledku 10:5. V 
záverečnom vystúpení skupiny sa pod 
výkon našich chlapcov podpísala 
únava (fyzická, no predovšetkým 
psychická) a po bezduchom a odo-
vzdanom výkone sme prehrali 15:5. 

AKO SME TO
VIDELI MY!

McDonald´s  Cup ZŠ, 06. - 07. júna 2019, Poprad

2. ZŠ, Novomeského 11, Trenčín

Výsledky ďalších M SR

1. ZŠ s MŠ, Školská 49, Žilina

1. ZŠ, Ul. L. Novomeského 11, Trenčín 
2. ZŠ, Okružná 17, Michalovce

ŠKOLSKÝ POHÁR MLADŠÍCH ŽIAKOV A ŽIAČOK ZŠ, 3. - 4. júna 2019, 
Poprad

3. ZŠ, Tulipánová 1, Nitra

3. ZŠ, Lúčna 827/26, Vranov n/Topľou

BRATISLAVA
HOSTILA VYBÍJANÚ

Svoju dobrú pripravenosť potvrdili 
dievčatá zo ZŠ Komenského v 
Bardejove (923b.), druhé miesto 
patrí ZŠ Školská v Pov. Bystrici 
(865 b.) pred ZŠ L. Novomeského, 
Lučenec (853 b.)

Na súťaži sa stretli niektoré 
tradičné školy, ktoré pravidelne 
zasahujú do majstrovských súťaží 
v atletike.  Niektoré školy zažili 
atmosféru súťaženia na M SR 
prvýkrát. Z ich vystúpení bolo 
vidieť, že skôr zbierajú skúsenosti, 
ale zahanbiť sa nemuseli. Slnečné 
počasie dvíhalo stupne na ortuti 
teplomera, čo ale nerobilo 
športovcom problémy, na 
podobné si už zvykajú a 
prispôsobujú sa im. Medzi 
športovcami sme zaregistrovali 
pohybovať sa a diskutovať s 
účastníkmi majstrovstiev známe a 
úspešné  športové osobnosti z 
atletiky - sestry Janu a Danu 
Velďákové,  dlhoročné 
reprezentantky Slovenska v skoku 
do diaľky a trojskoku, účastníčky 

niekoľkých MS a OH. 

Tak ako dievčatá aj chlapci zo ZŠ 
Komenského v Bardejove (912 b.) 
dosiahli na zlaté medaily. Striebro 
putovalo do Malaciek, ZŠ 
Záhorácka (880 b.) a bronz ZŠ J.A. 

Komenského 1, Michalovce (861 b.)

O celkové zhodnotenie 
dosiahnutých výsledkov sme 
požiadali pani Janu Chrenovú. 
Využili sme jej účasť na M SR v 
atletike, ako odborníčku - 
trénerku atletiky v žiackych 
kategóriách a atletickú 
rozhodkyňu. 

Hlavná organizátorka zo Strednej 
športovej školy v Košiciach, 
Henrieta Rusnáková, sa hneď na 
úvod šampionátu nevyhla kritike 
na adresu škôl, ktoré svojim 
laxným prihlasovaním spôsobili, 
že práca na príprave bola 
obtiažnejšia. Neskoré 
prihlasovanie škôl do súťaží je 
dlhodobý problém a 
organizátorom spôsobuje nemalé 
problémy. Aj touto cestou by sme 
chceli požiadať účastníkov súťaží, 
aby dodržiavali termíny 
prihlasovania do súťaží tak, ako 
sú uvádzané v propozíciách. Len 
veľmi neradi by sme pristupovali k 
tvrdým sankciám a 
diskvalifikáciám zo súťaží. Treba si 
uvedomiť, že organizátor má 
veľmi veľa povinností a snaží sa 
aby celý šampionát dopadol čo 
najlepšie a všetko bolo 
pripravené. 

„Na tohtoročných  Školských MSR 
v atletike ZŠ sa museli pretekári 
vysporiadať  s pomerne vysokými 
letnými teplotami. Napriek tomu 
sme zaznamenali v niektorých 

disciplínach vysokú výkonnostnú 
úroveň. Potešujúce je, že sa už na 
vrcholnom podujatí  nestretávame 
len so ,,stabilnými“ družstvami, od 
ktorých sa už postup do najvyššej 
súťaže očakáva, ale začínajú sa 
presadzovať pretekári aj z iných 
regiónov. V družstvách majú 
porovnateľnú výkonnosť so 
slovenskou atletickou špičkou aj 
žiaci, ktorí sa nešpecializujú  na 
atletiku, ale venujú sa iným 
druhom športu. Prípadne sa 
objaví aj nový talent. Na škodu  je 
len fakt, že nám stále pokrivkáva 
nedostatočná znalosť pravidiel 
atletiky a systému prihlasovania 
sa na súťaže aj z radov  učiteľov a 
vedúcich výprav. Samozrejme to 
ovplyvní hladký priebeh a celkovú 
organizáciu tohto náročného 
podujatia“.

V závere školského roka sme 
finišovali s organizáciou M 
SR pre žiakov základných 

škôl. Víťazi krajských kôl si to 
zamierili tentokrát  na východ 
Slovenska.  Najprv sme zavítali do 
krajského mesta - Košíc, kde sa 
konalo celoštátne finále v atletike 
stredoškolákov a potom sme sa 
presunuli severnejšie do 
Prešovského kraja do mesta 
Bardejov, ktoré je považované za 
jedno z najkrajších slovenských 
miest. V roku 2000 bolo zapísane 
do zoznamu - Svetové kultúrne a 
prírodné dedičstvo UNESCO. V 
Bardejove sa zišli futbalisti, aby  
zakončili súťaže vo Futbal Cup 
žiakov a žiačok ZŠ. 

Atletické disciplíny prebiehali 18. 
júna na štadióne Technickej 
univerzity Košice. Za 
predsedníctvo SAŠŠ sa 

slávnostného otvorenia zúčastnila 
Ľudmila Dratvová - predsedníčka 
KK SAŠŠ Košice. 

ATLETIKA AJ
S VELĎÁKOVÝMI



Veľké poďakovanie patrí 
organizátorom, riaditeľovi 
súťaže Ivanovi Banduričovi, 
Romanovi Chovanovi a celému 
tímu skvelých ľudí, ktorí 
pripravili jeden nezabudnuteľný 
šampionát. 

Po prvom hracom dni v 
skupinách sa na druhý deň 
súťaže odohrali zápasy o 
umiestnenie na hlavnej hracej 
ploche za účasti diváckej kulisy 
žiakov ZŠ z Bardejova. Bolo sa 
na čo pozerať, žiaci aj žiačky 
dávali do hry najlepšie, čo v 
nich bolo. Veru, aj slzičku bolo 
vidieť, ak sa niečo nepodarilo, 
najmä u našich krásnych 
dievčat. Na záver, po zápasoch o  
8.miesto - 5.miesto prišli zápasy 
o 3. miesto a finále. Pri 
pozorovaní hry a reakciách 
hráčov a ich vedúcich sme mali 
miestami pocit, že sme sa ocitli 
na zápase Európskej ligy UEFA. 
Všetko však bolo v norme a aj 
keď emócie boli silné, nakoniec 
zvíťazili tí najlepší. 

Vedúci družstva zo Záhorskej Vsi 
Ing. Nikolaj Nešev: 

Bolo to vidieť aj na ich hre. Aj  
keď väčšinou ťahali za kratší 
koniec, súťaž si užívali a zbierali 
cenné skúsenosti. 
Vedúcim družstva z Banskej 

Bystrice Mgr. Anton Šuba:
„V krajskom kole sa skôr 
očakávalo, že postúpia školy, 
ktoré sa venujú futbalu. Sme 
jazyková škola, preto nás teší, že 
sme sa prebojovali až na M SR. 
Bola to pre nás skvelá 
skúsenosť.“ 

„Som nesmierne šťastný, že sa 
nám podarilo sa prebojovať na 
školské majstrovstvá Slovenska. 
Pravidelne sa zúčastňujeme 
okresných  a krajských súťaží a 
mnohé z nich aj organizujeme. 
Zatiaľ sa nám však nepodarilo 
vyhrať krajské kolo - až teraz, čo 
si mimoriadne vážime.“ 

Mestský štadión v Bardejove 
(domovská scéna hráčov 
Partizán Bardejov) sa uskutočnil 
nielen samotný turnaj, ale aj 
slávnostné otvorenie za účasti 

významných hostí z mesta a 
účasti všetkých zúčastnených 
družstiev. Po príhovore riaditeľa 
súťaže Ing. Ivana Banduriča a 
formulky z úst viceprimátora 
mesta Bardejov, RNDr. Vladimíra 

Savčinského: „Považujem M SR 
vo Futbal Cup-e žiakov a žiačok 
pre školský rok 2018/2019 za 
otvorené“ sa mohli naplno 
rozbehnúť súťaže v skupinách, 
ktoré prebiehali na tréningovej 
ploche štadióna. Medzi 
účastníkmi boli kvalitné 
futbalové družstvá a tak sa 
očakávali vyrovnané a dobré 
súboje o popredné priečky. 
Nováčikmi súťaže boli školy z 
Banskej Bystrice a Záhorskej Vsi. 

Finálový turnaj FUTBAL 
CUPU základných škôl 
prebehol na jednotku aj s 

hviezdičkou. Organizátor - ZŠ 
Bartolomeja Krpelca v 
Bardejove sa zhostili úlohy 
napriek tomu, že to bola ich 
prvá skúsenosť s prípravou 
súťaže na celoštátnej úrovni 

naozaj veľkolepo. Všetci 
členovia organizačného štábu 
pod taktovkou riaditeľa súťaže 
Ivana Banduriča plnili svoje 
úlohy zodpovedne, nič 
nenechávali na náhodu. Do 
detailu naplánovali 
zabezpečenie ubytovania, 
stravovania, prípravu športovísk, 
slávnostný ceremoniál s 
emotívnym vystúpením 
gymnastiek z usporiadateľskej 
školy i  vyhodnotenie súťaže. 
Všetko zvládli na profesionálnej 
úrovni.  
Účastníci boli  okúzlení 
nezameniteľnou architektúrou - 
meštiackych domov v gotickom 
štýle, ako aj bývalou Mestskou 

radnicou - dnes Šarišské 
múzeum. Mesto Bardejov im 
poskytlo aj vo voľných chvíľach 
veľa zážitkov.

1. ZŠ, Klačno 4/2201, Ružomberok
Chlapci

2. ZŠ, Okružná 17, Michalovce
3. ZŠ, Tulipánová 1, Nitra
4. III. ZŠ, Sadová 620, Senica

6. ZŠ s MŠ, Veľká Okružná 1089/19, Partizánske
7. ZŠ, Slov. sl. Vysielača, Skuteckého 8, Ban. Bystrica
8. ZŠ, Hlavná 31, Záhorská Ves
Dievčatá
1. III. ZŠ, Sadová 620, Senica

5. ZŠ, Mlynská 697/7, Stropkov

2. ZŠ s MŠ, Pionierska 2, Brezno

4. ZŠ, Lúčna 827/26, Vranov n/ Topľou

7. ZŠ, Okružná 17, Michalovce
8. Súkr. SŠ, BISB, J. V. Dolinského, Bratislava

5. ZŠ J. Lip., Trenčianske Stankovce 405
6. ZŠ, Devínska 12, Nové Zámky

3. ZŠ s MŠ, Hurbanova 27, Martin
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Mesto pri Dunaji, 
športová hala pri 
Dunaji a k tomu 

spolupráca s Fakultou telesnej 

výchovy športu UK v Bratislave. 
Dobrá kombinácia nemyslíte?  
Niekedy sa však aj veľmi dobrý 
úmysel ukáže až nie tak 

optimálny. Vybíjaná je v SAŠŠ 
akýmsi pilierom medzi 
súťažami, pretože tvorí jeden z 
tých športov, ktoré je srdcom 
kalendára súťaží. Preto ak sa 
niečo nepodarí, mrzí to asi 
dvoj násobne a hrať vo veľkej 
hale, na dvoch ihriskách sa pre 
vybíjanú ukázalo ako 
nevhodné. Všetko však 
prebehlo podľa pravidiel a 
skúsení rozhodcovia pod 
vedením Radoslava 
Urbančoka, zvládli aj možno o 
niečo ťažšiu výzvu. Dievčatá 
boli skvelé, hrali dravo a 
odvážne. A kto si odniesol 
zlaté medaily? Asi tím, ktorý 
bol aj tým najväčším 
prekvapením. Nováčik, ktorý 
pricestoval s cieľom vyhrať 
aspoň jeden zápas na 
školských majstrovstvách 
Slovenska, ako nám prezradila 
zlatá pani učiteľka. A dievčatká 
zo ZŠ J. Švermu, z Humenného 
sa postarali o najväčšiu 
senzáciu turnaja, keď okrem 
prvého zápasu vyhrali aj 
všetky ostatné. ZLATÉ MEDAILE 
patria víťazom, striebro 
putovalo do Nitrianskeho 
Rudna a bronz na ZŠ J. Alexyho 
vo Zvolene.  
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V hale Milénium v 
Nových Zámkoch sa od 
11. - 12.6. konali 

školské majstrovstvá 
Slovenska v hádzanej žiakov 
základných škôl. Domáce 
družstvo zo Základnej školy 
na Nábrežnej 95 v Nových 
Zámkoch, pod vedením 
trénerov Petra Sporniho a 
Mikuláša Kucseru išlo do 
turnaja od začiatku naplno. 
Po ťažkom a vyrovnanom 
súboji porazili družstvo ZŠ 
Slovanská Považskej Bystrice 
24:19, čím sa stali 
päťnásobnými držiteľmi 
titulu MAJSTRA Slovenska. K 
tomuto vynikajúcemu 
úspechu určite prispelo 
okrem svedomitej prípravy 
aj domáce prostredie a 
fantastická atmosféra, ktorú 
vytvorili žiaci, učitelia i 
rodičia a silná osobnosť 
samotného riaditeľa školy 
Róberta Rudinského, ktorý 
na seba zobral nielen úlohu 
organizátora, ale aj 
moderátora celého 
podujatia. Klobúk dolu, 
palec hore!
Bronzové medaily si odniesli 
chlapci zo ZŠ Ľ. Štúra v 
Modre, keď zdolali 
gymnazistov z Hlohovca 
22:13.
O týždeň skôr odohrali svoj 
školský šampionát aj 
dievčatá základných škôl v 
Detve. Majsterkami 
Slovenska sa stali 
hádzanárky ZŠ Hodžova  
Trenčín pred ZŠ s VJM, 
Dunajská Streda a ZŠ 
Školská  Stupava.

OPÄŤ
ZLATÁ
MEDAILA,
OPÄŤ
MAJSTRI
SLOVENSKA!

Z KOŠÍC DO
BARDEJOVA

Spýtali sme sa nováčika súťaže ZŠ v 
Záhorskej Vsi:

V dňoch 18.6. - 20.6.2019 sa za účasti 
dovedna 8 základných škôl (každá z 
nich reprezentovala jeden 
samosprávny kraj ako víťaz krajského 
kola) uskutočnilo celoslovenské kolo 
starších žiakov v malom futbale pod 
názvom FUTBAL CUP. Základná škola 
Záhorská Ves bola vyžrebovaná do 
skupiny B spoločne so ZŠ zo Senice, 
Michaloviec a Partizánskeho. V rámci 
aktívneho oddychu sme spoločne s 
realizačným tímom a hráčmi navštívili 
historické centrum Bardejova, ktoré je 
zapísané v zozname Svetového 
kultúrneho dedičstva UNESCO. 

„Vyše 500 km a takmer 11 hodín 
strávených na cestách naprieč Slo-
venskom museli prekonať žiaci našej 
základnej školy. Cieľom ich cesty bol 
Bardejov, mesto preslávené svojimi 
liečivými kúpeľmi. Tie však neboli 
konečnou zastávkou. Všetko podstat-
né sa totiž odohrávalo na futbalovom 
štadióne BŠK Partizán Bardejov. 

Počas 2. hracieho dňa sme bojovali 
so ZŠ z Banskej Bystrice o konečné 7. 
miesto. Súper vďaka lepšie 
zvládnutému 2. polčasu napokon 
ukoristil víťazstvo pre seba vďaka 
výsledku 9:2. Konečné 8. miesto v 
konkurencii najlepších tímov v rámci 
celého Slovenska však nie je hanbou. 
Do súťaže sa prihlásilo takmer 800 
základných škôl, naši chlapci sa v 
tomto školskom roku stali 
najúspešnejším mužstvom v rámci 
malackého okresu, resp. 
Bratislavského kraja. Až s odstupom 
času dokážeme doceniť, aký veľký 
úspech sa podaril vybojovať našej 
zostave v zložení: Patrik Pavol 
Marguš, Viliam Tesár (obaja VI.A), 
Michal Fejtl (VII.A), Enrico Toráč 
(VIII.A), Marcel Šarközy, Marek Šušuk 
(obaja IX.A), Gabriel Zeman, Nicolas 
Zeman, Stanislav Zeman (všetci žiaci 
špeciálnej triedy). Trénerom mužstva 
bol Mgr. Dávid Malík, manažérom 
mužstva Ing. Nikolaj Nešev, ktorému 
chcem aj prostredníctvom tohto textu 
ešte raz zložiť obrovský kompliment a 
poďakovať mu za všetko úsilie a čas, 
ktorý vložil do každého momentu 
nášho úžasného futbalového 
dobrodružstva. 

Mgr. Dávid Malík 

Poďakovanie patrí aj starostovi obce 
JUDr. Borisovi Šimkovičovi, riaditeľke 
ZŠ PaedDr. Ivici Pupikovej, rodičom 
našich žiakov, kvalifikovanej 
zdravotnej sestre Mgr. Gabriele 
Malíkovej a jej manželovi Milanovi, 
kvalifikovanej masérke Jane 
Neševovej, ako i každému človeku, 
ktorý sa akoukoľvek formou podieľal 
na organizácii a zabezpečení našej 
účasti (nielen!) na celoslovenskom 
kole. Ďakujeme a veríme, že podobné 
výsledky zopakujeme aj v nasledu-
júcom školskom roku 2019/2020!“

V úvodnom dueli sme okúsili úroveň 
finálového turnaja. Po výsledku 15:1 
sme museli športovo uznať kvality 
súpera zo Senice, ktorého káder 
tvoria všetci aktívni hráči 
mládežníckych tímov z prvoligovej FK 
Senica. V druhom zápase sme dlho 
vzdorovali favorizovaným 
Michalovciam, zápas ale zvládol 
lepšie súper po výsledku 10:5. V 
záverečnom vystúpení skupiny sa pod 
výkon našich chlapcov podpísala 
únava (fyzická, no predovšetkým 
psychická) a po bezduchom a odo-
vzdanom výkone sme prehrali 15:5. 

AKO SME TO
VIDELI MY!

McDonald´s  Cup ZŠ, 06. - 07. júna 2019, Poprad

2. ZŠ, Novomeského 11, Trenčín

Výsledky ďalších M SR

1. ZŠ s MŠ, Školská 49, Žilina

1. ZŠ, Ul. L. Novomeského 11, Trenčín 
2. ZŠ, Okružná 17, Michalovce

ŠKOLSKÝ POHÁR MLADŠÍCH ŽIAKOV A ŽIAČOK ZŠ, 3. - 4. júna 2019, 
Poprad

3. ZŠ, Tulipánová 1, Nitra

3. ZŠ, Lúčna 827/26, Vranov n/Topľou

BRATISLAVA
HOSTILA VYBÍJANÚ

Svoju dobrú pripravenosť potvrdili 
dievčatá zo ZŠ Komenského v 
Bardejove (923b.), druhé miesto 
patrí ZŠ Školská v Pov. Bystrici 
(865 b.) pred ZŠ L. Novomeského, 
Lučenec (853 b.)

Na súťaži sa stretli niektoré 
tradičné školy, ktoré pravidelne 
zasahujú do majstrovských súťaží 
v atletike.  Niektoré školy zažili 
atmosféru súťaženia na M SR 
prvýkrát. Z ich vystúpení bolo 
vidieť, že skôr zbierajú skúsenosti, 
ale zahanbiť sa nemuseli. Slnečné 
počasie dvíhalo stupne na ortuti 
teplomera, čo ale nerobilo 
športovcom problémy, na 
podobné si už zvykajú a 
prispôsobujú sa im. Medzi 
športovcami sme zaregistrovali 
pohybovať sa a diskutovať s 
účastníkmi majstrovstiev známe a 
úspešné  športové osobnosti z 
atletiky - sestry Janu a Danu 
Velďákové,  dlhoročné 
reprezentantky Slovenska v skoku 
do diaľky a trojskoku, účastníčky 

niekoľkých MS a OH. 

Tak ako dievčatá aj chlapci zo ZŠ 
Komenského v Bardejove (912 b.) 
dosiahli na zlaté medaily. Striebro 
putovalo do Malaciek, ZŠ 
Záhorácka (880 b.) a bronz ZŠ J.A. 

Komenského 1, Michalovce (861 b.)

O celkové zhodnotenie 
dosiahnutých výsledkov sme 
požiadali pani Janu Chrenovú. 
Využili sme jej účasť na M SR v 
atletike, ako odborníčku - 
trénerku atletiky v žiackych 
kategóriách a atletickú 
rozhodkyňu. 

Hlavná organizátorka zo Strednej 
športovej školy v Košiciach, 
Henrieta Rusnáková, sa hneď na 
úvod šampionátu nevyhla kritike 
na adresu škôl, ktoré svojim 
laxným prihlasovaním spôsobili, 
že práca na príprave bola 
obtiažnejšia. Neskoré 
prihlasovanie škôl do súťaží je 
dlhodobý problém a 
organizátorom spôsobuje nemalé 
problémy. Aj touto cestou by sme 
chceli požiadať účastníkov súťaží, 
aby dodržiavali termíny 
prihlasovania do súťaží tak, ako 
sú uvádzané v propozíciách. Len 
veľmi neradi by sme pristupovali k 
tvrdým sankciám a 
diskvalifikáciám zo súťaží. Treba si 
uvedomiť, že organizátor má 
veľmi veľa povinností a snaží sa 
aby celý šampionát dopadol čo 
najlepšie a všetko bolo 
pripravené. 

„Na tohtoročných  Školských MSR 
v atletike ZŠ sa museli pretekári 
vysporiadať  s pomerne vysokými 
letnými teplotami. Napriek tomu 
sme zaznamenali v niektorých 

disciplínach vysokú výkonnostnú 
úroveň. Potešujúce je, že sa už na 
vrcholnom podujatí  nestretávame 
len so ,,stabilnými“ družstvami, od 
ktorých sa už postup do najvyššej 
súťaže očakáva, ale začínajú sa 
presadzovať pretekári aj z iných 
regiónov. V družstvách majú 
porovnateľnú výkonnosť so 
slovenskou atletickou špičkou aj 
žiaci, ktorí sa nešpecializujú  na 
atletiku, ale venujú sa iným 
druhom športu. Prípadne sa 
objaví aj nový talent. Na škodu  je 
len fakt, že nám stále pokrivkáva 
nedostatočná znalosť pravidiel 
atletiky a systému prihlasovania 
sa na súťaže aj z radov  učiteľov a 
vedúcich výprav. Samozrejme to 
ovplyvní hladký priebeh a celkovú 
organizáciu tohto náročného 
podujatia“.

V závere školského roka sme 
finišovali s organizáciou M 
SR pre žiakov základných 

škôl. Víťazi krajských kôl si to 
zamierili tentokrát  na východ 
Slovenska.  Najprv sme zavítali do 
krajského mesta - Košíc, kde sa 
konalo celoštátne finále v atletike 
stredoškolákov a potom sme sa 
presunuli severnejšie do 
Prešovského kraja do mesta 
Bardejov, ktoré je považované za 
jedno z najkrajších slovenských 
miest. V roku 2000 bolo zapísane 
do zoznamu - Svetové kultúrne a 
prírodné dedičstvo UNESCO. V 
Bardejove sa zišli futbalisti, aby  
zakončili súťaže vo Futbal Cup 
žiakov a žiačok ZŠ. 

Atletické disciplíny prebiehali 18. 
júna na štadióne Technickej 
univerzity Košice. Za 
predsedníctvo SAŠŠ sa 

slávnostného otvorenia zúčastnila 
Ľudmila Dratvová - predsedníčka 
KK SAŠŠ Košice. 

ATLETIKA AJ
S VELĎÁKOVÝMI



VÝZVA
ŠPORTUJÚCA ŠKOLA

HLÁSENIA (jednoduchý opis + foto) o 
Vašom športovom dni/týždni nám 
zašlite na e-mail: sass@sass.sk. 
Najaktívnejšie školy, najzaujímavejšie 
projekty budú odmenené športovým 
materiálom!

Európsky týždeň športu už piatykrát  od 23.9. - 30.9.2019.
Cieľom je podporovať pohyb, šport a zdravý životný štýl.
DNI ŠPORTU na škole - netradičné hry, súťaže s cieľom jednoduchými pohybovými aktivitami pritiahnuť k 
športovaniu aj doteraz neoslovených žiakov základných a stredných škôl.
V čom vidíme prínos? 
Zvoliť netradičnú formu športovej činnosti a dať šancu športovo súťažiť a hrať sa aj tým menej talentovaným 
chlapcom a dievčatám - bez strachu a ostychu. Chceme osloviť aj tých, u ktorých sa doteraz pohyb a šport 
nestal súčasťou ich denného režimu, ale počítame aj s tými, ktorí sú aktívnymi športovcami, ktorí si 
dosiahnutými výkonmi upevňujú svoje sebavedomie, ale hlavne sú pre nich prostriedkom zvyšovania  
majstrovstva v športe. 
UROBME na ŠKOLE či v ŠKOLSKOM KLUBE, OBCI i v MESTE  jeden DEŇ - TÝŽDEŇ plný športu zameraný na 
jednoduché netradičné disciplíny.
Čo tak:
žonglovanie futbalovou loptou,
kopanie 11-tok je napríklad vhodným tréningovým 
doplnkom futbalistov, 
skákanie cez krátke švihadlo zasa ocenia napríklad atléti, 
ale aj vyznávači ďalších športov,
hody na basketbalový kôš,
streľba hádzanárskych sedmičiek, alebo vymyslíte niečo 
iné? 

Obohatiť ho môžeme o kvízy, prednášky a besedy.

Program v školách, obciach a mestách si  môžu doplniť o 
rôzne disciplíny - preťahovanie lanom,  in line korčuľovanie 
a mnohé ďalšie. 

Nesúťažíme, bavíme sa!

k Európskemu týždňu športuVÝZVA
ŠPORTUJÚCA ŠKOLA
Zapojme sa spoločne do Európskeho týždňa športu.

AKO? 
ŠPORTUJME, HÝBME SA a majme z toho radosť.

V stolnom tenise sa po 
mnohých diskusiách pristúpilo k 
vypusteniu štvorhry zo systému.

C - Z                         

Súčasť 
slovenského 
športu

ZMENY sa dotkli v rozdelení 
ročníkov narodenia pri 
gymnastickom štvorboji, aby 
bola súťaž viac vyvážená a 
správne rozdelená.

NOVINKY

Hneď v úvode treba povedať, že 
školský šport je len jeden a 
nemožno ho „kúskovať“ ani v 
horizontálnej ale ani vertikálnej 
rovine. Naopak, v záujme  jeho 
rozvoja  treba spájať všetky sily, 
prostriedky, čas i financie. 
Treba zdôrazniť, že Kalendár je 
len ponukou, nikoho nenúti 
reagovať na všetko, čo má v 
ponuke. Na druhej strane však 
rešpektuje požiadavku rovnosti 
šancí pre všetky deti, ktoré 
majú svoje záujmy naozaj 

široké.  Kalendár nie je ani 
centrálnou direktívou pre 
regióny.  Tie si stanovujú  svoje 
priority vo svojich vlastných 
kalendároch (okresných a 
krajských), vychádzajú pritom zo 
záujmov škôl, detí, učiteľov i 
rodičov, ale rešpektujúc aj 
tradície, finančné  možnosti a 
ďalšie dôležité momenty. 

Rozhodnutia však treba robiť s 
rozvahou a spoločne, nie od 
„zeleného stola“. Najmä preto, 
že je  v rozpore  s jedným z 
hlavných poslaní  školského 
športu - zapojiť do športovania 
čo najväčší počet detí a 
formovať v nich trvalý vzťah k 
tejto činnosti. Pohyb a šport  to 
je prirodzená forma vytvárania 
tých správnych návykov, to je 
vyššia fyzická  výkonnosť  a v 
neposlednom rade aj ZDRAVIE  
NÁRODA.  

Školský šport na Slovensku  sa 
od viacerých iných líšil svojou 
komplexnosťou pri  riešení tejto 
problematiky. Spojenie s 
kultúrou, výchovou a 
vzdelávaním patril k jeho 

dominantám. Zdôrazňoval  
predovšetkým výchovný prínos  
školských športových súťaží. 
Určiť postupujúceho do 
vyššieho kola je príliš nízky cieľ, 
hraničiaci so samoúčelnosťou. 
Stratégia „zdravia národa“ musí 
byť rozhodujúca pri každom 
kroku  či krôčiku, ktorý  na 
tomto poli urobíme. A to ruka v 
ruke s pestovaním vlastností 
charakterizujúcich silu vôle a 
krásu ducha - presne v súlade s 
„našou“ KALOKAGATIOU.  
Naliehavosť tejto požiadavky 
rastie úmerne s rozširovaním 
takých negatívnych javov v 
spoločnosti, akými sú hrubosť, 
násilie, prejavy rasizmu, rasovej, 
národnostnej či náboženskej  
neznášanlivosti, používanie 
dopingu konzumácia drog.   

Spojenie s 
kultúrou, 
výchovou a 
vzdelávaním

Medzi školským športom a 
úrovňou športu na Slovensku je 
veľmi úzka prepojenosť.  Dalo 
by sa povedať, že školský šport 
je nedeliteľnou  súčasťou 
celého športu, že jeho úspechy 
sú aj úspechmi  školského 

športu a naopak, jeho  
stagnácia, neúspechy idú aj na  
náš vrub. Platí to hlavne  v 
oblasti športu pre všetkých (to 
známe ťažkanie si, že dnešné 
deti nevedia behať, skákať, 
nedokážu urobiť kotúľ  a pod.), 
ale aj v príprave na výkonnostný 
a vrcholový šport.   Práve dobre 
zorganizovaný súťažný systém 
môže položiť dobré základy na 
formovanie  budúcej slovenskej 
reprezentácie. „Veď najlepším 
tréningom je samotná súťaž“.

„B“ - 1.1.2007 - 31.12.202009
„C“ - 1.1.2004 - 31.12.2006

A - X                        

K najdôležitejšiemu bodu v 
programe rokovaní 
Slovenskej asociácie 

športu na školách nesporne 
patrí zostavovanie  Kalendár 
školských športových súťaží. Ten 
tohtoročný obsahuje vyše dvoch 
desiatok ponúk pre žiakov 
základných a stredných škôl  v 
Slovenskej republike a spolu s 

ďalšími aktivitami 
propagačného, metodického a 
motivačného charakteru  
vytvára zmysluplný program 
rozvoja školského športu na 
Slovensku. Zostavenie programu 
treba však chápať len ako prvý 
krok k rozvoju školského športu 
na Slovensku. Tie ďalšie sa 
budú odvíjať od jeho 
pochopenia a najmä prístupov k 
jeho realizácii na všetkých 
stupňoch pomyselnej pyramídy.

NOVINKA:

V práve začínajúcom školskom 
roku nás čaká viacero noviniek 
a zaujímavých ponúk. K tým 

druhým možno zaradiť 
predovšetkým detskú trnavskú 
olympiádu - KALOKAGATIA 2020. 
S jej prípravou sa začína a 
veríme, že bude opäť patriť k 
tým najzaujímavejším.

„A“ - 1.1.2010 - 31.12.2013 

B - Y       1.kolo         

B - X                         
A - Y       2.kolo         

ŠPORTUJÚCA ŠKOLA - zvoliť 
netradičnú formu športovej 
činnosti a dať šancu športovo 
súťažiť a hrať sa aj tým menej 
talentovaným chlapcom a 
dievčatám - bez strachu a 
ostychu. Chceme osloviť aj tých, 
u ktorých sa doteraz pohyb a 
šport nestal súčasťou ich 
denného režimu, ale počítame 
aj s tými, ktorí sú aktívnymi 
športovcami, ktorí si 
dosiahnutými výkonmi 
upevňujú svoje sebavedomie, 
ale hlavne sú pre nich 
prostriedkom zvyšovania  
majstrovstva v športe. Športujte 
na škole kedy chcete, zvoľte 
spôsob aký chcete, robte to 
často a s radosťou. Nesúťažíme, 
bavíme sa!

Súťaž sa môže hrať do 3. 
víťazného bodu, resp. všetkých 
5 zápasov. Rozhodne o tom 
hlavný rozhodca podľa počtu 
družstiev a stolov.  Počet 
súťažiacich 3 alebo môže zostať  

ako doteraz 4. Po 1.kole môže  
striedať štvrtý hráč zo súpisky, 
resp.  nastúpi v ďalšom 
stretnutí družstiev.

ZAMYSLENIE NAD
KALENDÁROM

V roku 2020 sme   - organizátori SVETOVÉHO ŠAMPIONÁTU v CEZPOĽNOM BEHU 
   - posunieme vzdelávanie pre učiteľov o LEVEL VYŠŠIE
   - pripravíme KONFERENCIU a budeme sa rozprávať a hľadať riešenia
   - spojíme šport zdravých žiakov, so športom detí so zdravotným postihnutím
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VÝZVA
ŠPORTUJÚCA ŠKOLA

HLÁSENIA (jednoduchý opis + foto) o 
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majstrovstva v športe. 
UROBME na ŠKOLE či v ŠKOLSKOM KLUBE, OBCI i v MESTE  jeden DEŇ - TÝŽDEŇ plný športu zameraný na 
jednoduché netradičné disciplíny.
Čo tak:
žonglovanie futbalovou loptou,
kopanie 11-tok je napríklad vhodným tréningovým 
doplnkom futbalistov, 
skákanie cez krátke švihadlo zasa ocenia napríklad atléti, 
ale aj vyznávači ďalších športov,
hody na basketbalový kôš,
streľba hádzanárskych sedmičiek, alebo vymyslíte niečo 
iné? 

Obohatiť ho môžeme o kvízy, prednášky a besedy.

Program v školách, obciach a mestách si  môžu doplniť o 
rôzne disciplíny - preťahovanie lanom,  in line korčuľovanie 
a mnohé ďalšie. 

Nesúťažíme, bavíme sa!

k Európskemu týždňu športuVÝZVA
ŠPORTUJÚCA ŠKOLA
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V stolnom tenise sa po 
mnohých diskusiách pristúpilo k 
vypusteniu štvorhry zo systému.

C - Z                         

Súčasť 
slovenského 
športu

ZMENY sa dotkli v rozdelení 
ročníkov narodenia pri 
gymnastickom štvorboji, aby 
bola súťaž viac vyvážená a 
správne rozdelená.

NOVINKY

Hneď v úvode treba povedať, že 
školský šport je len jeden a 
nemožno ho „kúskovať“ ani v 
horizontálnej ale ani vertikálnej 
rovine. Naopak, v záujme  jeho 
rozvoja  treba spájať všetky sily, 
prostriedky, čas i financie. 
Treba zdôrazniť, že Kalendár je 
len ponukou, nikoho nenúti 
reagovať na všetko, čo má v 
ponuke. Na druhej strane však 
rešpektuje požiadavku rovnosti 
šancí pre všetky deti, ktoré 
majú svoje záujmy naozaj 

široké.  Kalendár nie je ani 
centrálnou direktívou pre 
regióny.  Tie si stanovujú  svoje 
priority vo svojich vlastných 
kalendároch (okresných a 
krajských), vychádzajú pritom zo 
záujmov škôl, detí, učiteľov i 
rodičov, ale rešpektujúc aj 
tradície, finančné  možnosti a 
ďalšie dôležité momenty. 

Rozhodnutia však treba robiť s 
rozvahou a spoločne, nie od 
„zeleného stola“. Najmä preto, 
že je  v rozpore  s jedným z 
hlavných poslaní  školského 
športu - zapojiť do športovania 
čo najväčší počet detí a 
formovať v nich trvalý vzťah k 
tejto činnosti. Pohyb a šport  to 
je prirodzená forma vytvárania 
tých správnych návykov, to je 
vyššia fyzická  výkonnosť  a v 
neposlednom rade aj ZDRAVIE  
NÁRODA.  

Školský šport na Slovensku  sa 
od viacerých iných líšil svojou 
komplexnosťou pri  riešení tejto 
problematiky. Spojenie s 
kultúrou, výchovou a 
vzdelávaním patril k jeho 

dominantám. Zdôrazňoval  
predovšetkým výchovný prínos  
školských športových súťaží. 
Určiť postupujúceho do 
vyššieho kola je príliš nízky cieľ, 
hraničiaci so samoúčelnosťou. 
Stratégia „zdravia národa“ musí 
byť rozhodujúca pri každom 
kroku  či krôčiku, ktorý  na 
tomto poli urobíme. A to ruka v 
ruke s pestovaním vlastností 
charakterizujúcich silu vôle a 
krásu ducha - presne v súlade s 
„našou“ KALOKAGATIOU.  
Naliehavosť tejto požiadavky 
rastie úmerne s rozširovaním 
takých negatívnych javov v 
spoločnosti, akými sú hrubosť, 
násilie, prejavy rasizmu, rasovej, 
národnostnej či náboženskej  
neznášanlivosti, používanie 
dopingu konzumácia drog.   

Spojenie s 
kultúrou, 
výchovou a 
vzdelávaním

Medzi školským športom a 
úrovňou športu na Slovensku je 
veľmi úzka prepojenosť.  Dalo 
by sa povedať, že školský šport 
je nedeliteľnou  súčasťou 
celého športu, že jeho úspechy 
sú aj úspechmi  školského 

športu a naopak, jeho  
stagnácia, neúspechy idú aj na  
náš vrub. Platí to hlavne  v 
oblasti športu pre všetkých (to 
známe ťažkanie si, že dnešné 
deti nevedia behať, skákať, 
nedokážu urobiť kotúľ  a pod.), 
ale aj v príprave na výkonnostný 
a vrcholový šport.   Práve dobre 
zorganizovaný súťažný systém 
môže položiť dobré základy na 
formovanie  budúcej slovenskej 
reprezentácie. „Veď najlepším 
tréningom je samotná súťaž“.

„B“ - 1.1.2007 - 31.12.202009
„C“ - 1.1.2004 - 31.12.2006

A - X                        

K najdôležitejšiemu bodu v 
programe rokovaní 
Slovenskej asociácie 

športu na školách nesporne 
patrí zostavovanie  Kalendár 
školských športových súťaží. Ten 
tohtoročný obsahuje vyše dvoch 
desiatok ponúk pre žiakov 
základných a stredných škôl  v 
Slovenskej republike a spolu s 

ďalšími aktivitami 
propagačného, metodického a 
motivačného charakteru  
vytvára zmysluplný program 
rozvoja školského športu na 
Slovensku. Zostavenie programu 
treba však chápať len ako prvý 
krok k rozvoju školského športu 
na Slovensku. Tie ďalšie sa 
budú odvíjať od jeho 
pochopenia a najmä prístupov k 
jeho realizácii na všetkých 
stupňoch pomyselnej pyramídy.

NOVINKA:

V práve začínajúcom školskom 
roku nás čaká viacero noviniek 
a zaujímavých ponúk. K tým 

druhým možno zaradiť 
predovšetkým detskú trnavskú 
olympiádu - KALOKAGATIA 2020. 
S jej prípravou sa začína a 
veríme, že bude opäť patriť k 
tým najzaujímavejším.

„A“ - 1.1.2010 - 31.12.2013 

B - Y       1.kolo         

B - X                         
A - Y       2.kolo         

ŠPORTUJÚCA ŠKOLA - zvoliť 
netradičnú formu športovej 
činnosti a dať šancu športovo 
súťažiť a hrať sa aj tým menej 
talentovaným chlapcom a 
dievčatám - bez strachu a 
ostychu. Chceme osloviť aj tých, 
u ktorých sa doteraz pohyb a 
šport nestal súčasťou ich 
denného režimu, ale počítame 
aj s tými, ktorí sú aktívnymi 
športovcami, ktorí si 
dosiahnutými výkonmi 
upevňujú svoje sebavedomie, 
ale hlavne sú pre nich 
prostriedkom zvyšovania  
majstrovstva v športe. Športujte 
na škole kedy chcete, zvoľte 
spôsob aký chcete, robte to 
často a s radosťou. Nesúťažíme, 
bavíme sa!

Súťaž sa môže hrať do 3. 
víťazného bodu, resp. všetkých 
5 zápasov. Rozhodne o tom 
hlavný rozhodca podľa počtu 
družstiev a stolov.  Počet 
súťažiacich 3 alebo môže zostať  

ako doteraz 4. Po 1.kole môže  
striedať štvrtý hráč zo súpisky, 
resp.  nastúpi v ďalšom 
stretnutí družstiev.

ZAMYSLENIE NAD
KALENDÁROM

V roku 2020 sme   - organizátori SVETOVÉHO ŠAMPIONÁTU v CEZPOĽNOM BEHU 
   - posunieme vzdelávanie pre učiteľov o LEVEL VYŠŠIE
   - pripravíme KONFERENCIU a budeme sa rozprávať a hľadať riešenia
   - spojíme šport zdravých žiakov, so športom detí so zdravotným postihnutím

6
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„Stratégia ISF je vo všeobecnosti 
jasná. Jednotlivé orgány ISF majú za 
cieľ získať čo najviac nových členov 
s cieľom zapojiť do svojích aktivít 
opäť viac krajín. Samozrejme viac 
krajín znamená aj viac finančných 
prostriedkov a vyššiu vážnosť ISF v 
spektre medzinárodnej športovej 
rodiny. Na poslednom Valnom 
zhromaždení v Maroku bola okrem 
iného schválená aj politika športu 
do roku 2030, kde najväčšiu 
diskusiu vyvolala zmena v 
nominácii tzv. Národných tímov. 
Namiesto nich by malo chodiť na 
podujatia viac školských tímov. 
Myslím, že v minulosti sa pristúpilo 
k nominácii národných tímov z 
dôvodu, že menšia krajina ako je 
napr. Malta, nie je schopná poslať 
na podujatie školský tím. Niektoré 
rozhodnutia ISF sú iniciované 
mladou generáciou funkcionárov 
ISF. Títo funkcionári sú síce 
príznační nadšením a odhodlaním 
meniť veci, ale nemalo by sa 
zabúdať ani na múdrosť tých 
skúsenenjších.“

Spýtali sme sa ako on hodnotí 
napredovanie a stratégiu ISF.

Po prvýkrát máme štyroch kandi-
dátov (Azerbajdžan, Francúzsko, 
Ruská federácia a Srbsko), ktorí sa 
usilujú stať sa hostiteľom ISF 
Gymnasiady 2022, pričom všetci 
štyria predstavili svoje projekty 
počas Valného zhromaždenia.

Najbližšie zasadnutie najvyš-   
šieho orgánu ISF bude v roku    

2020 v Srbsku.

Mimoriadneho valného 
zhromaždenia ISF sa 
konalo od 28. do 30. júna 

2019 v Agadire. 

Na ceste k štruktúrovaniu ISF a 
jeho profesionálnejšiemu a 
integratívnejšiemu združeniu sa 
Valné zhromaždenie rozhodlo riadiť 
sa návrhmi, ktoré pre členov ISF 
majú najväčší dopad a pre zvýšenú 
ochranu ISF, jeho členov a 
účastníkov. Najdôležitejším bodom 
bolo schválenie nových STANOV ISF. 

Prezident ISF Laurent Petrynka 
nešetril pri hodnotení chváľou: 
„Stretnutia sa zúčastnilo viac ako 
100 členov rodiny ISF z piatich 
kontinentov, pričom všetky boli 
mimoriadne produktívne. Nadšenie 
a dynamika sú hlavným dôvodom 
rýchleho rozvoja ISF. Keď hovoríme 
o rozvoji, musíme zdôrazniť 
niekoľko vecí. ISF privítal desať 
nových členských štátov a zvýšil náš 
celkový počet na 119. Po zavedení 
VISION 2030 sa ISF neustále 
rozrastá a stáva sa veľkou a 
dôležitou medzinárodnou 

federáciou športu.
Počas roku 2019 sme zvýšili účasť 
na našich podujatiach o viac ako 
30%. Do nášho programu sme 
pridali niekoľko nových športov a 
sme veľmi hrdí na to, že sa niektoré 
krajiny zúčastnili alebo 
zorganizovali podujatia ISF 
prvýkrát.

Valné zhromaždenie zvolilo nových 
kontinentálnych prezidentov za 
Ameriku ISF - Roger J. Goudy zo 

Spojených štátov amerických a za 
Áziu ISF - Santi Pawai z Thajska. 
Chceli by sme využiť túto príležitosť 
a zablahoželať im a znovu 
zdôrazniť, že sa tešíme na 
spoluprácu s nimi pri budúcom 
vývoji školského športu. Som veľmi 
spokojný a šťastný.“ 

„ISF má teraz veľmi komplexný a 
jedinečný dokument, ktorý je 
základom celej našej činnosti. 
Prijatím nových štatútov sme 
zabezpečili pre budúci vývoj ISF 
čistý a nový začiatok z právneho 
hľadiska. Nové stanovy navyše 
poskytujú všetkým našim členom 
viac príležitostí na to, aby sa viac 
zapojili a aktívne sa zúčastňovali na 
podujatiach ISF. ISF po prvýkrát 
prijal strategický dokument o 
športe - Športovú politiku ISF -, 
ktorý definuje našu stratégiu roz-
voja športu“  dodal prezident ISF.

Ako člen ISF sme mali svoje 
zastúpenie predsedom SAŠŠ 
Marianom Majzlíkom. 

ISF VALNÉ ZHROMAŽDENIE
SA USKUTOČNILO

V  AGADIR, MAROKO
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Komunikácia so všetkými 
vedúcimi výprav bola 
zabezpečená aj cez  apku 
WhatsApp, kde si všetci hneď 
mohli všetko prečítať, spýtať sa 
a vždy dostali odpoveď. Takáto 
komunikácia fungovala medzi 
Organizačným vźborom i 
vedúcimi delegácií a aj medzi 
dobrovoľníkmi. 

Vysoko však vyzdvihujem prácu 
vedúcich goalbalu. Keďže išlo o 
deti so zrakovým postihnutím, 
bolo to náročné, no z pohľadu 
nás sledovateľov sa zdalo, že to 
je až jednoduché. To je však 
výsledok dobrej spolupráce či 
už vedúcich alebo detí. 
Trénerská zanietenosť a 
odbornosť trénera goalbalu T. 
Kočiša bola pre nás naozaj 
motivujúca.“ 

„Toto podujatie bolo podujatím 
na veľmi vysokej úrovni. Od 
zabezpečenia všetkých 
potrebných náležitostí až po 
nesmiernu ochotu a ústretovosť 
organizátorov. Tím ľudí by sa 
doslova rozdal, tím 
dobrovoľníkov bol pripravený 
splniť asi aj nemožné. Klobúk 
dolu pred empatiou 
organizátorov. Sprievodné akcie 
ako slávnostné otvorenie a 
záver boli veľkým zážitkom pre 
všetkým. Pri prezentácii 
Slovenska na otvorení a po 
zatancovaní slovenského 
folklóru sme mali zimomriavky. 
Precíznosť organizátorov 

predstaviť jednotlivé krajiny tak 
ako by sa sami vo svete 
prezentovali bola krásna. 

Medzinárodná federácia 
školského športu (ISF) 
usporiada v dňoch 07.7. 

- 12.7.2019 (MŠM ISF) 
Medzinárodné školské 
inkluzívne hry v PORTUGALSKO 
/ Póvoa de Varzim, na ktorom 
sa zúčastnila aj slovenská 
výprava. Reprezentácia 
cestovala s dvoma družstvami, 
ktorí súťažili v dvoch športoch - 
atletika (mentálne postihnutie) 
- Spojená škola - Alejová  
Košice a goalball (zrakové 
postihnutie) - Spojená škola 
internátna Levoča.
Vedúcou výpravy na tomto 
podujatí bola Andrea Ristová, 
generálny sekretár SAŠŠ, ktorá v 
úzkej spolupráci so Slovenským 
paralympijským výborom 
pripravila tento posledný výjazd 
slovenskej reprezentácie.
V programe ISF bolo toto 
podujatie NOVINKOU a tak sme 
sa spýtali na hodnotenie 
vedúcej výpravy.

Nadviazali sme veľa kontaktov s 
organizáciami, ktoré robia šport 
pre túto kategóriu, ale aj s 
predstaviteľmi ISF a snažili sa 
dať do povedomia SAŠŠ. Otvorili 
sme dvere k rokovaniam 
paralympijských výborov na 
Slovensku a v Portugalsku, 
skontaktovali školu v Levoči s 
podobnou školou v Grécku. Sme 
pripravení pomôcť v tejto 
spolupráci ako bude možné. 
Vďaka zástupcovi delegácie sa 
nám podarili vždy všetko 
vybaviť, zabezpečiť, veľa 
porozprávať so všetkými 
vedúcimi výprav a 
organizátormi, keďže bol najviac 
jazykovo zdatný a vždy ochotný. 
Je veľmi potrebné nadväzovať 
spoluprácu, presadzovať sa vo 
svete a dávať o sebe vedieť. Na 

to treba dbať pri všetkých 
zahraničných výjazdoch. 
Vystúpenie slovenskej výpravy 
možno hodnotiť na jednotku a 
ak by sa dalo viac určite by si to 
športovci a ich učitelia a tréneri 
zaslúžili.  Odviedli dobrú prácu. 

Celá výprava 
prejavila veľké 
úsilie o 
reprezentáciu 
našej krásnej 
krajiny, nášho 
SLOVENSKA.

Fungovala na veľmi dobrej 
úrovni aj propagácia podujatia, 
neustále sa natáčali rôzne šoty, 
rozhovory s deťmi aj vedúcimi.
Verím, že podujatie bude 
životaschopné a ISF podporí 
myšlienku inklúzie, možnosti 
športovať deťom so zdravotnými 
problémami. 

Družstvá - 2. miesto

V konečnom hodnotení krajín obsadilo SLOVENSKO krásne 2. miesto.

Výsledky:
Atletika:  
Spojená škola - Alejová 6, 040 11 Košice 

Viktor Miko
Bartolomej Horváth - 3.m/100m, 2.m/vrch guľou, 2.m/skok do diaľky

Ivana Tulejová
Slávka Miková

Goalball:  
Spojená škola internátna Levoča - 3. miesto

Jozef Miko  

Anna Buncíková - 2.m/100 m

I. INCLUSIVE GAMES
PORTUGALSKO

9

Náš najúspešnejší atlét „Barty“ Miko so svojim
trénerom Róbertom Lukym.
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„Stratégia ISF je vo všeobecnosti 
jasná. Jednotlivé orgány ISF majú za 
cieľ získať čo najviac nových členov 
s cieľom zapojiť do svojích aktivít 
opäť viac krajín. Samozrejme viac 
krajín znamená aj viac finančných 
prostriedkov a vyššiu vážnosť ISF v 
spektre medzinárodnej športovej 
rodiny. Na poslednom Valnom 
zhromaždení v Maroku bola okrem 
iného schválená aj politika športu 
do roku 2030, kde najväčšiu 
diskusiu vyvolala zmena v 
nominácii tzv. Národných tímov. 
Namiesto nich by malo chodiť na 
podujatia viac školských tímov. 
Myslím, že v minulosti sa pristúpilo 
k nominácii národných tímov z 
dôvodu, že menšia krajina ako je 
napr. Malta, nie je schopná poslať 
na podujatie školský tím. Niektoré 
rozhodnutia ISF sú iniciované 
mladou generáciou funkcionárov 
ISF. Títo funkcionári sú síce 
príznační nadšením a odhodlaním 
meniť veci, ale nemalo by sa 
zabúdať ani na múdrosť tých 
skúsenenjších.“

Spýtali sme sa ako on hodnotí 
napredovanie a stratégiu ISF.

Po prvýkrát máme štyroch kandi-
dátov (Azerbajdžan, Francúzsko, 
Ruská federácia a Srbsko), ktorí sa 
usilujú stať sa hostiteľom ISF 
Gymnasiady 2022, pričom všetci 
štyria predstavili svoje projekty 
počas Valného zhromaždenia.

Najbližšie zasadnutie najvyš-   
šieho orgánu ISF bude v roku    

2020 v Srbsku.

Mimoriadneho valného 
zhromaždenia ISF sa 
konalo od 28. do 30. júna 

2019 v Agadire. 

Na ceste k štruktúrovaniu ISF a 
jeho profesionálnejšiemu a 
integratívnejšiemu združeniu sa 
Valné zhromaždenie rozhodlo riadiť 
sa návrhmi, ktoré pre členov ISF 
majú najväčší dopad a pre zvýšenú 
ochranu ISF, jeho členov a 
účastníkov. Najdôležitejším bodom 
bolo schválenie nových STANOV ISF. 

Prezident ISF Laurent Petrynka 
nešetril pri hodnotení chváľou: 
„Stretnutia sa zúčastnilo viac ako 
100 členov rodiny ISF z piatich 
kontinentov, pričom všetky boli 
mimoriadne produktívne. Nadšenie 
a dynamika sú hlavným dôvodom 
rýchleho rozvoja ISF. Keď hovoríme 
o rozvoji, musíme zdôrazniť 
niekoľko vecí. ISF privítal desať 
nových členských štátov a zvýšil náš 
celkový počet na 119. Po zavedení 
VISION 2030 sa ISF neustále 
rozrastá a stáva sa veľkou a 
dôležitou medzinárodnou 

federáciou športu.
Počas roku 2019 sme zvýšili účasť 
na našich podujatiach o viac ako 
30%. Do nášho programu sme 
pridali niekoľko nových športov a 
sme veľmi hrdí na to, že sa niektoré 
krajiny zúčastnili alebo 
zorganizovali podujatia ISF 
prvýkrát.

Valné zhromaždenie zvolilo nových 
kontinentálnych prezidentov za 
Ameriku ISF - Roger J. Goudy zo 

Spojených štátov amerických a za 
Áziu ISF - Santi Pawai z Thajska. 
Chceli by sme využiť túto príležitosť 
a zablahoželať im a znovu 
zdôrazniť, že sa tešíme na 
spoluprácu s nimi pri budúcom 
vývoji školského športu. Som veľmi 
spokojný a šťastný.“ 

„ISF má teraz veľmi komplexný a 
jedinečný dokument, ktorý je 
základom celej našej činnosti. 
Prijatím nových štatútov sme 
zabezpečili pre budúci vývoj ISF 
čistý a nový začiatok z právneho 
hľadiska. Nové stanovy navyše 
poskytujú všetkým našim členom 
viac príležitostí na to, aby sa viac 
zapojili a aktívne sa zúčastňovali na 
podujatiach ISF. ISF po prvýkrát 
prijal strategický dokument o 
športe - Športovú politiku ISF -, 
ktorý definuje našu stratégiu roz-
voja športu“  dodal prezident ISF.

Ako člen ISF sme mali svoje 
zastúpenie predsedom SAŠŠ 
Marianom Majzlíkom. 
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Komunikácia so všetkými 
vedúcimi výprav bola 
zabezpečená aj cez  apku 
WhatsApp, kde si všetci hneď 
mohli všetko prečítať, spýtať sa 
a vždy dostali odpoveď. Takáto 
komunikácia fungovala medzi 
Organizačným vźborom i 
vedúcimi delegácií a aj medzi 
dobrovoľníkmi. 

Vysoko však vyzdvihujem prácu 
vedúcich goalbalu. Keďže išlo o 
deti so zrakovým postihnutím, 
bolo to náročné, no z pohľadu 
nás sledovateľov sa zdalo, že to 
je až jednoduché. To je však 
výsledok dobrej spolupráce či 
už vedúcich alebo detí. 
Trénerská zanietenosť a 
odbornosť trénera goalbalu T. 
Kočiša bola pre nás naozaj 
motivujúca.“ 

„Toto podujatie bolo podujatím 
na veľmi vysokej úrovni. Od 
zabezpečenia všetkých 
potrebných náležitostí až po 
nesmiernu ochotu a ústretovosť 
organizátorov. Tím ľudí by sa 
doslova rozdal, tím 
dobrovoľníkov bol pripravený 
splniť asi aj nemožné. Klobúk 
dolu pred empatiou 
organizátorov. Sprievodné akcie 
ako slávnostné otvorenie a 
záver boli veľkým zážitkom pre 
všetkým. Pri prezentácii 
Slovenska na otvorení a po 
zatancovaní slovenského 
folklóru sme mali zimomriavky. 
Precíznosť organizátorov 

predstaviť jednotlivé krajiny tak 
ako by sa sami vo svete 
prezentovali bola krásna. 

Medzinárodná federácia 
školského športu (ISF) 
usporiada v dňoch 07.7. 

- 12.7.2019 (MŠM ISF) 
Medzinárodné školské 
inkluzívne hry v PORTUGALSKO 
/ Póvoa de Varzim, na ktorom 
sa zúčastnila aj slovenská 
výprava. Reprezentácia 
cestovala s dvoma družstvami, 
ktorí súťažili v dvoch športoch - 
atletika (mentálne postihnutie) 
- Spojená škola - Alejová  
Košice a goalball (zrakové 
postihnutie) - Spojená škola 
internátna Levoča.
Vedúcou výpravy na tomto 
podujatí bola Andrea Ristová, 
generálny sekretár SAŠŠ, ktorá v 
úzkej spolupráci so Slovenským 
paralympijským výborom 
pripravila tento posledný výjazd 
slovenskej reprezentácie.
V programe ISF bolo toto 
podujatie NOVINKOU a tak sme 
sa spýtali na hodnotenie 
vedúcej výpravy.

Nadviazali sme veľa kontaktov s 
organizáciami, ktoré robia šport 
pre túto kategóriu, ale aj s 
predstaviteľmi ISF a snažili sa 
dať do povedomia SAŠŠ. Otvorili 
sme dvere k rokovaniam 
paralympijských výborov na 
Slovensku a v Portugalsku, 
skontaktovali školu v Levoči s 
podobnou školou v Grécku. Sme 
pripravení pomôcť v tejto 
spolupráci ako bude možné. 
Vďaka zástupcovi delegácie sa 
nám podarili vždy všetko 
vybaviť, zabezpečiť, veľa 
porozprávať so všetkými 
vedúcimi výprav a 
organizátormi, keďže bol najviac 
jazykovo zdatný a vždy ochotný. 
Je veľmi potrebné nadväzovať 
spoluprácu, presadzovať sa vo 
svete a dávať o sebe vedieť. Na 

to treba dbať pri všetkých 
zahraničných výjazdoch. 
Vystúpenie slovenskej výpravy 
možno hodnotiť na jednotku a 
ak by sa dalo viac určite by si to 
športovci a ich učitelia a tréneri 
zaslúžili.  Odviedli dobrú prácu. 

Celá výprava 
prejavila veľké 
úsilie o 
reprezentáciu 
našej krásnej 
krajiny, nášho 
SLOVENSKA.

Fungovala na veľmi dobrej 
úrovni aj propagácia podujatia, 
neustále sa natáčali rôzne šoty, 
rozhovory s deťmi aj vedúcimi.
Verím, že podujatie bude 
životaschopné a ISF podporí 
myšlienku inklúzie, možnosti 
športovať deťom so zdravotnými 
problémami. 

Družstvá - 2. miesto

V konečnom hodnotení krajín obsadilo SLOVENSKO krásne 2. miesto.

Výsledky:
Atletika:  
Spojená škola - Alejová 6, 040 11 Košice 

Viktor Miko
Bartolomej Horváth - 3.m/100m, 2.m/vrch guľou, 2.m/skok do diaľky

Ivana Tulejová
Slávka Miková

Goalball:  
Spojená škola internátna Levoča - 3. miesto

Jozef Miko  

Anna Buncíková - 2.m/100 m

I. INCLUSIVE GAMES
PORTUGALSKO

9

Náš najúspešnejší atlét „Barty“ Miko so svojim
trénerom Róbertom Lukym.
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Najdôležitejším dňom 
majstrovstiev bude pondelok, 
20. apríla 2020, kedy sa od 11.00 
uskutočnia samotné preteky v 
cezpoľnom behu v štyroch 
kategóriách a to v súťaži 

školských družstiev dievčat a 
chlapcov a národných družstiev 
dievčat a chlapcov. Večer je 

zasa plánovaný  
spoločenské 

stretnutie 
vedúcich 

družstiev a 
pozvaných 
hostí.

Hlavné motto celého podujatia 
je: „Environmentálne, 
ekologické, športové a 
spoločenské podujatie - 
používaj pitnú vodu z 
vodovodu, presúvaj sa pešo, 
alebo vláčikom. Chráňme naše 
hory, pomôžeme sebe“.

V stredu, 22. apríla 2020 je 
naplánovaná Štafeta priateľstva 
/Friendship Rallye/ na trati 
medzi hotelom FIS a hotelom 
Patria, popoludní je na 
programe už záverečný 
ceremoniál opäť v bežeckom 
areáli pod taktovkou Základnej 
školy v Štrbe. Večer sa mladí 
účastníci majstrovstiev stretnú 
na záverečnom ukončení a 
populárnej disco párty. 

Samotné logo podujatia 
predstavuje dvojicu mladých 
ľudí, bežiacich pod siluetou 

slovenského národného 
symbolu vo Vysokých Tatrách, 
pod Kriváňom. Je celé ladené v 
národných farbách bielej, 
modrej a červenej a jeho 
ozdobou je aj najvzácnejší 
tatranský kvet - Plesnivec 
Alpínsky. V kolopise loga je 
uvedené miesto a dátum 
podujatia „Tatry - Štrbské Pleso, 
SLOVAKIA, 18. - 23. 4. 2020“ a 
jeho anglický názov „ISF World 
Schools Championship Cross 
Country“, teda Svetové školské 
majstrovstvá Medzinárodnej 
školskej federácie v cezpoľnom 
behu.

Matej Tóth je slovenským 
štvornásobným 
olympionikom v 

atletickej disciplíne chôdza na 
50 km a je jedným z 
najúspešnejších slovenských 
atlétov histórie. Je olympijským 
víťazom v chôdzi na 50 km z 
roku 2016 /Rio de Janeiro/ i 
majstrom sveta v tejto 
disciplíne z roku 2015 /Peking/. 
V rokoch 2006, 2013, 2014, 2015, 
2016 a 2018 vyhral aj celoštátnu 
anketu Slovenský atlét roka. Po 
úspešnej olympiáde v Rio de 
Janeiro v roku 2016 bol 
nominovaný aj v ankete Atlét 
roka v Európe.

Inšpekčná návšteva ISF na 
Štrbskom Plese v apríli tohto 
roku pod vedením predsedu jej 
atletickej komisie Nihata 

Dokera z Turecka vybrala a 
následne aj odsúhlasila 
bežeckú trať s dĺžkou 1 700 
metrov, ktorú chlapci 
pobežia trikrát a 
dievčatá dvakrát. 
Keďže podujatie 
bude v 
poslednej 
dekáde 
mesiaca 
apríla, dá sa 
očakávať, že 
časť trate bude 
vtedy ešte pod 
snehovou 
pokrývkou, čo však 
pre pretekárov nebude 
problémom a s týmto 
variantom počítajú aj samotní 
organizátori.

V utorok, 21. 
apríla 2020, 
bude tzv. 

Národný deň, 
kedy budú mať 

možnosť 
zahraniční 

účastníci podujatia 
spoznať tatranský región i 

mesto Poprad. Vďaka partnerovi 
podujatia, Železničnej 

spoločnosti Slovensko, budú 
môcť mladí ľudia cestovať 
tatranskou elektrickou 
železnicou a ozubnicovou 
železnicou zo Štrbského Plesa 
na Popradské Pleso, do Starého 
Smokovca, Tatranskej Lomnice a 
do Popradu za sprievodu 
svojich rovesníkov zo stredných 
škôl z Popradu. Večer sa v 
priestoroch hotela Patria 
uskutoční VEČER NÁRODOV, kde 
sa jednotlivé krajiny budú 
prezentovať krátkymi 
vystúpeniami - prezentáciou 
svojej krajiny.

 Na zasadnutí organizačného 
výboru bol odsúhlasený aj prvý 
propagačný bulletin MŠM ISF CB 
2020, ktorý bol následne 
odprezentovaný aj na Valnom 
zhromaždení ISF v 
severoafrickom Maroku. 
Materiál predstavuje 
zahraničným účastníkom 
Slovensko, Slovenskú asociáciu 
športu na školách, Štrbu a 
Štrbské Pleso ako organizátorov 
podujatia, predstavuje tiež 
Vysoké Tatry ako najlepšiu 
európsku turistickú destináciu 
roka 2019, prináša mapky 
bežeckej trate i samotného 
Štrbského Plesa, ako aj rámcový 
program podujatia.

Odsúhlasený bol aj rámcový 
program celých majstrovstiev, 
ktorých športový program sa 
bude odohrávať v Športovom 
areáli FIS na Štrbskom Plese. 
Príchody delegácií sa očakávajú 
v dňoch 17. a 18. apríla 2020, či 
už letecky cez letiská Krakov, 
Košice a Poprad, cez železnicu, 
alebo vlastnými dopravnými 
prostriedkami okolitých krajín.

Odchod jednotlivých výprav 

domov je naplánovaný na 
štvrtok, 23. apríla 2020.

Športovou generálkou na 
majstrovstvá sveta 2020 budú 
Majstrovstvá Slovenska v 
cezpoľnom behu, pri ktorých 
bude súčasne aj národná 
kvalifikácia našich pretekárov, v 
športovom areáli na Štrbskom 
Plese 15. októbra 2019 o 11.30 už 
na vytýčenej trati samotných 
MŠM 2020. Po týchto národných 
majstrovstvách v cezpoľnom 
behu bude známe aj zloženie 
slovenských reprezentačných 
družstiev a tiež aj vedúci 
výpravy. Tomuto podujatiu bude 
predchádzať o 10.00 v Hoteli FIS 
na Štrbskom Plese ešte aj 
tlačová konferencia so 
zástupcami regionálnych médií.

V nedeľu, 19. apríla 2020 dopo-
ludnia budú mať pretekári po 
otváracej porade vedúcich 
družstiev a trénerov oficiálny 
tréning na bežeckej trati v špor-
tovom areáli. Popoludní o 15.00 
sa v sektore bežeckého areálu 
uskutoční slávnostné otvorenie 
celého podujatia, ktoré bude 
pod vedením Ľubomíry 
Iľanovskej, riaditeľky Základnej 
školy v Štrbe s kolektívom.

V rámci informovanosti a 
propagácie bude možné 
prípravu MŠM ISF CB 2020 
sledovať na webovskej stránke 
podujatia www.isfcc.sass.sk a na 
FB stránke k podujatiu ISF 
CrossCountry 2020.
Tlačovú informáciu pripravili 
členovia organizačného výboru:  
Andrea Ristová, Peter Chudý.

MAJSTROVSTVÁ SVETA 2020
MAJÚ UŽ SVOJE LOGO

AJ ŠPORTOVÉHO AMBASÁDORA

Napriek letnému, dovolenkovému obdobiu intenzívne pokračuje práca členov 
organizačného výboru Medzinárodných školských majstrovstiev ISF 2020  v cezpoľnom 
behu v Tatrách na Štrbskom Plese. V závere júna sa zišli na druhom zasadnutí v 
Liptovskom Mikuláši, kde boli prijaté základné organizačné dokumenty a plány práce 
jednotlivých komisií, podľa ktorých sa bude uberať práca organizačného výboru v 
ďalších mesiacoch. Odsúhlasené bolo aj logo celého podujatia a predstavený bol aj 
návrh prvého propagačného bulletinu. Významnou informáciou bolo aj predstavenie 
nového športového ambasádora majstrovstiev sveta, vynikajúceho slovenského 
olympionika v chôdzi Mateja Tótha.
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NA OLYMPIJSKEJ
VLNE

Kalokagatia - to nie 
je len šport 

V roku 1994 sa prihlásili k 
olympijským ideálom pamätnou  
poštovou pečiatkou  venovanou 
trnavskému rodákovi a 
olympijskému medailistovi z 
Berlína 1936 Jozefovi Herdovi. O 
dva roky nasledoval pozdrav 
účastníkom Hier olympiády v 
Atlante, známy aj tým, že po prvý 
raz v histórii Slovenska sa využila 
holubia pošta – pigeongram. V 
ďalších ročníkoch mal 
filatelistický pozdrav podobu 
príležitostných pečiatok venova-
ných „otcovi“ slovenských telo-
cvikárov I.B. Zochovi a úspeš-
nému plaveckému olympionikovi 
Z. Halmayovi. V prvom prípade ju 
prenášal balón a v tom druhom 
zasa parašutisti zoskokom 
priamo na futbalový štadión. 

Prípravy na organizácii 
tohto významného  
mládežníckeho športovo-

olympijského podujatia u nás sa 
už začali. Kalokagatia 2020 má 
už svoje jasné kontúry a tak sa 
Trnava v roku 2020 stane nielen 
mestom ŠPORTU ale aj 
OLYMPIZMU. Budúcoročná 
detská olympiáda  v ničom 
nebude zaostávať za tými 
predchádzajúcimi. Skôr naopak.

Veríme opäť vo veľkolepú šou, v 
ktorej opäť nebude chýbať 
slávnostný sprievod ani 
tradičné olympijské symboly, 
bude s najväčšou 
pravdepodobnosťou prebiehať 
na Trojičnom námestí. 

Športové súťaže síce tvoria 
jadro olympiády, no táto od 

samého začiatku bola chápaná 
ako spojenie športu  s kultúrou, 
výchovou a vzdelaním. 
Konkrétnym naplnením tohto 
motta sú predovšetkým 
kultúrno-umelecké súťaže, ktoré 
nebudú chýbať - prirodzene - 

ani v tomto ročníku. Už v 
priebehu januára budú 
zverejnené podmienky 
„Výtvarnej ligy o memoriál 
Heleny Kociánovej“,  literárnej 
súťaže i súťažnej prehliadky 
časopisov. 

Netreba osobitne pripomínať, 
že detská olympiáda v  Trnave 
sa bude niesť v olympijskom 
duchu - slávnostným otvorením 
začínajúc cez spomínané súťaže 
až po bohatú ponuku 

olympijských aktivít.  Vyhlási sa 
ŠKOLSKÁ CENA FAIR PLAY, 
olympijský nádych budú mať aj 
dve pohybové podujatia - 
olympijský beh a vytrvalostný 
maratón (samozrejme len 
symbolicky). V širokej škále 

olympijských činností bude 
udelená aj MEDZINÁRODNÁ 
CENA FAIR PLAY, ktorej 
protipólom budú mimoriadne 
prísne sankcie voči 
používateľom zásad čistej hry, 
ale tiež aj minuloročná novinka 
v súťažiach ZELENÁ KARTA FAIR 
PLAY za športové správanie 
športovcov či divákov.

Ešte niečo naviac
Nebolo snáď ročníka trnavskej 
Kalokagatie, v ktorom by sa k 
slovu neprihlásili nadšenci z 
oblasti filatélie združujúci sa pod 
strechou Trnavského 
olympijského klubu. 

Mali sme tu naozaj už rôzne 
prekvapenia. Tak sa nechajte 
prekvapiť aj v roku 2020.

Záverečný termín pre odoslanie 
všetkých súťažných prác je 15. 
máj, vyhodnotenie spolu s 
vernisážou výstavy výtvarných 
prác bude v priebehu druhého 
olympijského dňa. 

Po celý čas v 
olympijskom duchu

Tradičnými športovými 
podujatiami Kalokagatie 2020 
bude Olympijský deň a Detský 
maratón, ktorý ponesie názov „Z 
Trnavy do olympijského Tokya“ . 
V oboch prípadoch ide o 
otvorené súťaže.

Všetky informácie o príprave 
môžete sledovať na 
www.kalokagatia.sk, ktorá bude 
aktualizovaná už v septembri 
2019 a priebežne dopĺňaná.

V športových 
súťažiach aj o tituly
Organizátori Kalokagatie 2020 
do športového programu 
zaradili zatiaľ štrnásť súťaží, v 
ktorých sa bude okrem 
olympijských medailí bojovať aj 
o titul ŠKOLSKÝ MAJSTER 
SLOVENSKA v kategórii 
základných škôl. Ich zoznam je 
zverejnený v Kalendári 
školských športových súťaží na 
webovej stránke SAŠŠ 
(www.sass.sk). Sprievodné 
súťaže budú v bejzbale, 
nohejbale, letnom biatlone, ale 
na scénu príde aj niečo z 
ukážkových športov. Rozdiel 
medzi týmito dvomi skupinami 

športov je len v postupovom 
kľúči. 

Slávnostné otvorenie 

Väčšina športov bude mať svoj 
hlavný stan v Trnave, no z 
kapacitných dôvodov sa budú 
môcť diváci s mladými 
športovcami stretnúť aj v 
Piešťanoch (basketbal dievčat), 
Seredi (basketbal chlapcov) a 
možno aj iných mestách. 

KALOKAGATIA
KLOPE NA DVERE
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Keďže podujatie 
bude v 
poslednej 
dekáde 
mesiaca 
apríla, dá sa 
očakávať, že 
časť trate bude 
vtedy ešte pod 
snehovou 
pokrývkou, čo však 
pre pretekárov nebude 
problémom a s týmto 
variantom počítajú aj samotní 
organizátori.

V utorok, 21. 
apríla 2020, 
bude tzv. 

Národný deň, 
kedy budú mať 

možnosť 
zahraniční 

účastníci podujatia 
spoznať tatranský región i 

mesto Poprad. Vďaka partnerovi 
podujatia, Železničnej 

spoločnosti Slovensko, budú 
môcť mladí ľudia cestovať 
tatranskou elektrickou 
železnicou a ozubnicovou 
železnicou zo Štrbského Plesa 
na Popradské Pleso, do Starého 
Smokovca, Tatranskej Lomnice a 
do Popradu za sprievodu 
svojich rovesníkov zo stredných 
škôl z Popradu. Večer sa v 
priestoroch hotela Patria 
uskutoční VEČER NÁRODOV, kde 
sa jednotlivé krajiny budú 
prezentovať krátkymi 
vystúpeniami - prezentáciou 
svojej krajiny.

 Na zasadnutí organizačného 
výboru bol odsúhlasený aj prvý 
propagačný bulletin MŠM ISF CB 
2020, ktorý bol následne 
odprezentovaný aj na Valnom 
zhromaždení ISF v 
severoafrickom Maroku. 
Materiál predstavuje 
zahraničným účastníkom 
Slovensko, Slovenskú asociáciu 
športu na školách, Štrbu a 
Štrbské Pleso ako organizátorov 
podujatia, predstavuje tiež 
Vysoké Tatry ako najlepšiu 
európsku turistickú destináciu 
roka 2019, prináša mapky 
bežeckej trate i samotného 
Štrbského Plesa, ako aj rámcový 
program podujatia.

Odsúhlasený bol aj rámcový 
program celých majstrovstiev, 
ktorých športový program sa 
bude odohrávať v Športovom 
areáli FIS na Štrbskom Plese. 
Príchody delegácií sa očakávajú 
v dňoch 17. a 18. apríla 2020, či 
už letecky cez letiská Krakov, 
Košice a Poprad, cez železnicu, 
alebo vlastnými dopravnými 
prostriedkami okolitých krajín.

Odchod jednotlivých výprav 

domov je naplánovaný na 
štvrtok, 23. apríla 2020.

Športovou generálkou na 
majstrovstvá sveta 2020 budú 
Majstrovstvá Slovenska v 
cezpoľnom behu, pri ktorých 
bude súčasne aj národná 
kvalifikácia našich pretekárov, v 
športovom areáli na Štrbskom 
Plese 15. októbra 2019 o 11.30 už 
na vytýčenej trati samotných 
MŠM 2020. Po týchto národných 
majstrovstvách v cezpoľnom 
behu bude známe aj zloženie 
slovenských reprezentačných 
družstiev a tiež aj vedúci 
výpravy. Tomuto podujatiu bude 
predchádzať o 10.00 v Hoteli FIS 
na Štrbskom Plese ešte aj 
tlačová konferencia so 
zástupcami regionálnych médií.

V nedeľu, 19. apríla 2020 dopo-
ludnia budú mať pretekári po 
otváracej porade vedúcich 
družstiev a trénerov oficiálny 
tréning na bežeckej trati v špor-
tovom areáli. Popoludní o 15.00 
sa v sektore bežeckého areálu 
uskutoční slávnostné otvorenie 
celého podujatia, ktoré bude 
pod vedením Ľubomíry 
Iľanovskej, riaditeľky Základnej 
školy v Štrbe s kolektívom.

V rámci informovanosti a 
propagácie bude možné 
prípravu MŠM ISF CB 2020 
sledovať na webovskej stránke 
podujatia www.isfcc.sass.sk a na 
FB stránke k podujatiu ISF 
CrossCountry 2020.
Tlačovú informáciu pripravili 
členovia organizačného výboru:  
Andrea Ristová, Peter Chudý.

MAJSTROVSTVÁ SVETA 2020
MAJÚ UŽ SVOJE LOGO

AJ ŠPORTOVÉHO AMBASÁDORA

Napriek letnému, dovolenkovému obdobiu intenzívne pokračuje práca členov 
organizačného výboru Medzinárodných školských majstrovstiev ISF 2020  v cezpoľnom 
behu v Tatrách na Štrbskom Plese. V závere júna sa zišli na druhom zasadnutí v 
Liptovskom Mikuláši, kde boli prijaté základné organizačné dokumenty a plány práce 
jednotlivých komisií, podľa ktorých sa bude uberať práca organizačného výboru v 
ďalších mesiacoch. Odsúhlasené bolo aj logo celého podujatia a predstavený bol aj 
návrh prvého propagačného bulletinu. Významnou informáciou bolo aj predstavenie 
nového športového ambasádora majstrovstiev sveta, vynikajúceho slovenského 
olympionika v chôdzi Mateja Tótha.
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NA OLYMPIJSKEJ
VLNE

Kalokagatia - to nie 
je len šport 

V roku 1994 sa prihlásili k 
olympijským ideálom pamätnou  
poštovou pečiatkou  venovanou 
trnavskému rodákovi a 
olympijskému medailistovi z 
Berlína 1936 Jozefovi Herdovi. O 
dva roky nasledoval pozdrav 
účastníkom Hier olympiády v 
Atlante, známy aj tým, že po prvý 
raz v histórii Slovenska sa využila 
holubia pošta – pigeongram. V 
ďalších ročníkoch mal 
filatelistický pozdrav podobu 
príležitostných pečiatok venova-
ných „otcovi“ slovenských telo-
cvikárov I.B. Zochovi a úspeš-
nému plaveckému olympionikovi 
Z. Halmayovi. V prvom prípade ju 
prenášal balón a v tom druhom 
zasa parašutisti zoskokom 
priamo na futbalový štadión. 

Prípravy na organizácii 
tohto významného  
mládežníckeho športovo-

olympijského podujatia u nás sa 
už začali. Kalokagatia 2020 má 
už svoje jasné kontúry a tak sa 
Trnava v roku 2020 stane nielen 
mestom ŠPORTU ale aj 
OLYMPIZMU. Budúcoročná 
detská olympiáda  v ničom 
nebude zaostávať za tými 
predchádzajúcimi. Skôr naopak.

Veríme opäť vo veľkolepú šou, v 
ktorej opäť nebude chýbať 
slávnostný sprievod ani 
tradičné olympijské symboly, 
bude s najväčšou 
pravdepodobnosťou prebiehať 
na Trojičnom námestí. 

Športové súťaže síce tvoria 
jadro olympiády, no táto od 

samého začiatku bola chápaná 
ako spojenie športu  s kultúrou, 
výchovou a vzdelaním. 
Konkrétnym naplnením tohto 
motta sú predovšetkým 
kultúrno-umelecké súťaže, ktoré 
nebudú chýbať - prirodzene - 

ani v tomto ročníku. Už v 
priebehu januára budú 
zverejnené podmienky 
„Výtvarnej ligy o memoriál 
Heleny Kociánovej“,  literárnej 
súťaže i súťažnej prehliadky 
časopisov. 

Netreba osobitne pripomínať, 
že detská olympiáda v  Trnave 
sa bude niesť v olympijskom 
duchu - slávnostným otvorením 
začínajúc cez spomínané súťaže 
až po bohatú ponuku 

olympijských aktivít.  Vyhlási sa 
ŠKOLSKÁ CENA FAIR PLAY, 
olympijský nádych budú mať aj 
dve pohybové podujatia - 
olympijský beh a vytrvalostný 
maratón (samozrejme len 
symbolicky). V širokej škále 

olympijských činností bude 
udelená aj MEDZINÁRODNÁ 
CENA FAIR PLAY, ktorej 
protipólom budú mimoriadne 
prísne sankcie voči 
používateľom zásad čistej hry, 
ale tiež aj minuloročná novinka 
v súťažiach ZELENÁ KARTA FAIR 
PLAY za športové správanie 
športovcov či divákov.

Ešte niečo naviac
Nebolo snáď ročníka trnavskej 
Kalokagatie, v ktorom by sa k 
slovu neprihlásili nadšenci z 
oblasti filatélie združujúci sa pod 
strechou Trnavského 
olympijského klubu. 

Mali sme tu naozaj už rôzne 
prekvapenia. Tak sa nechajte 
prekvapiť aj v roku 2020.

Záverečný termín pre odoslanie 
všetkých súťažných prác je 15. 
máj, vyhodnotenie spolu s 
vernisážou výstavy výtvarných 
prác bude v priebehu druhého 
olympijského dňa. 

Po celý čas v 
olympijskom duchu

Tradičnými športovými 
podujatiami Kalokagatie 2020 
bude Olympijský deň a Detský 
maratón, ktorý ponesie názov „Z 
Trnavy do olympijského Tokya“ . 
V oboch prípadoch ide o 
otvorené súťaže.

Všetky informácie o príprave 
môžete sledovať na 
www.kalokagatia.sk, ktorá bude 
aktualizovaná už v septembri 
2019 a priebežne dopĺňaná.

V športových 
súťažiach aj o tituly
Organizátori Kalokagatie 2020 
do športového programu 
zaradili zatiaľ štrnásť súťaží, v 
ktorých sa bude okrem 
olympijských medailí bojovať aj 
o titul ŠKOLSKÝ MAJSTER 
SLOVENSKA v kategórii 
základných škôl. Ich zoznam je 
zverejnený v Kalendári 
školských športových súťaží na 
webovej stránke SAŠŠ 
(www.sass.sk). Sprievodné 
súťaže budú v bejzbale, 
nohejbale, letnom biatlone, ale 
na scénu príde aj niečo z 
ukážkových športov. Rozdiel 
medzi týmito dvomi skupinami 

športov je len v postupovom 
kľúči. 

Slávnostné otvorenie 

Väčšina športov bude mať svoj 
hlavný stan v Trnave, no z 
kapacitných dôvodov sa budú 
môcť diváci s mladými 
športovcami stretnúť aj v 
Piešťanoch (basketbal dievčat), 
Seredi (basketbal chlapcov) a 
možno aj iných mestách. 

KALOKAGATIA
KLOPE NA DVERE



Samuel Solenský 
„Hokej hrám už 17 rokov a za 
ten čas som zažil veľa skvelých 
zážitkov. Hral som na 
medzinárodných turnajoch, 
mal som tu česť hrať za 
juniorské výbery národného 
mužstva a s hokejom som 
precestoval veľkú časť 
hokejového sveta. Ale ak mám 
vybrať iba jednu spomienku, 
tak je to na turnaj v Milevsku. 
Bol som v 4. ročníku na 
základnej škole a náš tréner 
nás prihlásil na Vianočný 
turnaj do Milevska. Všetci sme 
sa veľmi tešili, až kým nám náš 
vedúci mužstva nepovedal, 
proti komu budeme hrať. Boli 
to veľkokluby ako Sparta 
Praha, Bratislava alebo Letci z 
Letňan. Keď sa to dozvedeli 
niektorí chlapci zo šatne, tak 
sa odhlásili z turnaja a 
vyhlasovali, že nehodlajú 

cestovať 12 hodín autobusom, 
aby sme prehrali všetky zápasy. 
Nakoniec sme pozberali aspoň 
14 chlapcov a vyrazili sme. Boli 
sme najviac podceňované 
mužstvo a nikto nám neveril. 
Chlapci z Prahy ani nevedeli, že 
vôbec nejaké Michalovce 
existujú. Všetci sme chceli 
dokázať, že aj my vieme hrať 
hokej. Základnou skupinou 
sme prešli bez prehry a vo 
fínále sme si poradili s 
pražskou Spartou 4:3 po 
nájazdoch. Doteraz mi pri 
spomienke na tento turnaj 
vybehne úsmev na tvári. 
Mužstvo, ktoré všetci odpisovali 
a nedávali nám žiadne šance, 
dokázalo, že keď sa hrá srdcom 
a vytvorí sa skvelá partia, 
dokážete veľké veci“.

Nikol Čupková 
Moja najkrajšia spomienka ?
„Hokejová rozprávka a 
senzačný postup ženského 
hokejového tímu na zimné 
olympijské hry 2010 do 
Vancouvru. Od prvého 
momentu sme nasávali 
atmosféru olympiády. Väčšina z 
nás o tomto len snívala a náš 
sen sa stal skutočnosťou. 
Skvelé zážitky z olympijskej 
dediny, ale aj mimo nej. 
Fanúšikovia, ktorí chodili na 
naše zápasy a povzbudzovali 
nás, boli úžasní. 
Nezabudnuteľný otvárací 
ceremoniál v centre Vancouvru 

v hale pre 60tisíc divákov bol 
veľkou slávnosťou, ale zároveň 
možno povedať, že olympijské 
hry sa začali najsmutnejšie ako 
mohli, pretože v deň otvorenia 

hier vo whistlerskom tobogane 
zahynul gruzínsky sánkar 
Nodar Kumaritašvili. Prvý 
zápas, krst ohňom v podobe 
nerovného súboja s domácou 
Kanadou bol neuveriteľný 
zážitok, a navyše v obrovskej 
aréne. No a samozrejme 
nemôžem opomenúť môj prvý 
gól na olympiáde do siete 
Švédska.  Keď som strelila 
tento gól mala som 17 rokov, 3 
mesiace a 11 dní. Ale tomuto 
všetkému predchádzala 
olympijská kvalifikácia v 
nemeckom Bad Tolzi, kde sa 
nám podaril neuveriteľný 
kúsok. Kvalifikáciu, do ktorej 

sme vstupovali ako veľký 
outsider, sme nakoniec vyhrali 
a postúpili ako najväčšie 
prekvapenie na olympijské hry. 
V čase tejto kvalifikácie som 

mala 16 rokov a 2 dni“.

Pozn.red.  momentálne hráva v 
nižšej americkej juniorskej lige 
NAHL, kde je 
najproduktívnejším hráčom .

„Napriek tomu, že mi beh nebol 
úplne cudzí, s atletikou ako 
športom som začal len pred 4. 
rokmi. So športom samotným som 
začal už v 1. triede na základnej 
škole., konkrétne ako futbalista. Pri 
futbale som zotrval 5 rokov, ale 
začal ma nudiť, kolektív bol hrozný 
a tréningy ma už viac nenapĺňali, 
tak som  ,,podal výpoveď“. Po 
mesiaci , či dvoch, som prišiel na 
prvý atletický tréning - sám a 
vystrašený. Našťastie bola trénerka 
a ostatní na mňa veľmi milí (až na 
pár výnimiek) a tak som sa 
rozhodol  skúsiť to. No a odvtedy sa 
už veľa nezmenilo, len cítim, že som 
už zapadol do kolektívu. Šport mi 
dáva veľa vecí, ale na atletike cítim 
taký zvláštny kľud. Či už na 
tréningoch, ktoré na futbale 
sprevádzali údery lôpt o rebriny 
alebo výkriky trénerov. Len šuchot 
nôh a vlastné dýchanie. 
Do budúcnosti chcem určite obhájiť 
titul vicemajstra Slovenska, ak nie 
viac... Chcem to samozrejme 
dosiahnuť snaživosťou  na 
tréningoch, ale hlavne ODBÚRAŤ 
STRES NA PRETEKOCH. Takmer 
každé preteky sa sám odrovnám 
vlastnou hlúposťou a predstavujem 
si len tie najhoršie scenáre. Z nôh 
mám huspeninu a nedokážem 
reálne uvažovať. Verím, že ak 
odstránim tieto nežiadúce  
vlastnosti, dokážem omnoho viac. 
Každopádne z atletiky ešte odísť 
nehodlám a plánujem našej pani 
trénerke píliť nervy ešte hodnú 
chvíľu“.
Matúš Páleník (Gymnázium J. 
Chalupku, Brezno)
,,Neustále niekde lieta“ túto vetu 
moja mama často používala, keď sa 
na mňa niekto pýtal.
 ,,Pozri , aká je silná“ zase znelo z 
úst mojej starkej.  

Andrea Tokárová (ZŠsMŠ Pionierska 
2, Brezno) 

DNES VÁM PREDSTAVUJEME 
PRÍBEHY školákov z BREZNA:

„K športu ma rodičia viedli už ako 
malú .V skorom veku som sa 
naučila lyžovať, korčuľovať, plávať a 
bicyklovať. Keď som mala približne 

7 a polroka, začala som chodiť na 
kraso. No kvôli nedostatku času a 
neustálemu dochádzaniu som po 
roku skončila. Keď som mala 
približne 9 rokov začala som chodiť 
do plaveckého klubu . Tam som tiež 
chodila nejak tak jeden rok. Bavilo 
ma to tam, lenže pomaly sa blížil 
koniec štvrtého ročníka  a ja som 
bola rozhodnutá ísť do športovej 
triedy na atletiku. Chcela som 
vyskúšať aké to tam je a tiež do nej 
chodila moja sesternica, tak prečo 
nie. Začala sa piata trieda a ja som 
sa zoznámila s mojimi novými 
spolužiakmi.  Konečne prišiel ten 
čas, prvá hodina atletiky v rozvrhu. 
Zoznámili sme sa tam s našou 
trénerkou a atlétmi z našej  
skupiny. Hneď sme mali aj náš prvý 
tréning v rozvrhu. Bola na ňom 
sranda. 

Dozvedeli sme sa aj o nepovinných 
tréningoch. S Emou sme sa hneď na 
jeden rozhodli ísť. Z našej skupiny 
tam nebol nikto, iba my dve. Na 
tréningu už boli iba atléti starší od 
nás. Nevyhli sme sa na ňom 
nepríjemných pohľadov od 
ostatných. Tréning sme si 
odtrénovali a s Emou sme mali 
cestou do šatne naozaj dobrú 
náladu. Keď sme sa prezliekali, do 
šatne prišla jedna atlétka  a 
správala sa k nám dosť nepríjemne 
a povýšenecky. S Emou nám to 
skazilo náladu a  odchádzali 
celkom naštvané. Na ďalších 
tréningoch sme sa už neobjavili. 
Veď ani ostatní z našej skupiny tam 
nechodili, tak prečo by sme mali 
chodiť my. Trénerke to vadilo. Nie 
raz nám na tréningu, čo sme mali v 
rozvrhu prízvukovala, že máme 
chodiť aj na nepovinné tréningy, ak 
sa chceme zlepšovať. Samozrejme, 
že sme si aj tak všetci robili  po 
svojom  a na tréningy sme 
nechodili. Takto to s nami išlo až do 
konca šiesteho ročníka. Začalo mi 
byť ľúto, že keď vtedajší deviataci 
odídu, nebude mať kto ťahať klub. 
A tiež som chcela dať atletike druhú 
šancu. Tak teda po Vianočnej hale 
(tak to tvrdí Ema) som Emu 
nahovorila na nepovinný tréning, 
ktorý sme si veľmi užili a následne 
sme prišli aj na ďalšie. Zoznámili 
sme sa tam s ostatnými babami a 
zistili, že sú vlastne celkom fajn.  Po 
mesiaci trénovania som videla prvé 
výsledky. Trénovať som 
neprestávala a na pretekoch som si 
konečne zabehla na 60 m osobák 
pod 9 sekúnd. Časom prišli aj prvé 
medaile. Potom prišli letné 
prázdniny, ktoré pre náš klub 
znamenali jeden mesiac aktívneho 
voľna. Samozrejme ja som sa 

rozhodla, že ja si voľno nedám a 
skoro každý deň som poctivo 
chodila behávať. Potom  sa nám 
konečne začali spoločné tréningy. 
No okrem tréningov aj preteky, na 
ktorých som zistila, že 60 už 
nedokážem zabehnúť pod 9 sekúnd.  
Samozrejme som bola sklamaná, 
no neplánovala som sa vzdať. 
Začali sme chodiť do školy a mňa 
trénerka prihlásila na cezpoľný beh 
spolu s Aďou a Betkou. Tam sme 
postúpili na krajské kolo  a ja som 
začala behať dlhé trate. Aj keď ma 
bavia, stále by som chcela behať 
moju obľúbenú 60-tku a zabehnúť 
ju pod 9 sekúnd. Atletika ma naozaj 
baví, a okrem toho že mi vypĺňa 
voľný čas, neskutočne ma napĺňa. 
Som rada, že som sa vybrala týmto 
smerom a určite chcem pokračovať. 
Verím, že ak tréningy nebudem 

flákať, dokážem čokoľvek, určite aj 
zabehnúť 60 pod 9 sekúnd“. 
Šarlota Tamásiová (ZŠsMŠ 
Pionierska 2, Brezno)

Tamara Ištvánová (ZŠsMŠ 
Pionierska 2, Brezno) 

„Keď som bola druháčka, začala 
som chodiť na karate. K športu ma 
priviedol môj oco, lebo hráva ping-
pong a mňa to veľmi lákalo. Šport 
ma veľmi bavil a tak som chcela 
vyskúšať ešte niečo nové. No a 
potom sme robili testy do športovej 
atletickej triedy a zázračne som 
postúpila.. Snívam, aby som raz 
bola trénerka atletiky. Určite si 
pôjdem za svojim snom a nikdy sa 
nevzdám“. 

„Môj príbeh začal v 4.ročníku, kedy 
sme išli na skúšky do športovej 
triedy. Skúšky som zvládla, vždy 
som chcela trénovať, chodiť na 
preteky a mať zážitky. Bola som 
šťastná.

,,Treba ju nejako unaviť“ to bola 
hlavná myšlienka mojej rodiny. 
Neustále túry a výlety boli u nás na 
dennom poriadku. V druhej triede, 
keď sme prišli do Brezna, bolo o 
výbere krúžku rozhodnuté. Odvtedy 
behám. Nielen, že je šport dobrý 
pre zdravie, máme lepšiu kondíciu, 
ale pre mňa je šport aj relaxácia, 
zabúdam na svoje problémy a na 
stres. Pri športe sa môžem uvoľniť, 
naučím sa prekonávať prekážky. 
Šport mi do života priniesol radosť, 
a aj to, že keď niečo chcem, tak si 
za tým musím ísť a nevzdávať sa po 
prvom zakopnutí. Mne športovanie 
dáva lepší pocit zo seba. Umožňuje 
mi to niečo dokázať, tým že makám 
a zlepšujem sa. Ale ani šport nie je 
vždy prechádzka ružovou záhradou. 
Prináša so sebou aj krv, pot, slzy, 
bolesť a sklamania. Šport mi možno 
aj niečo vzal, ale za to veľmi veľa 
dal. Chcem sa športu venovať 
naďalej a stále posúvať svoje limity 
vyššie a vyššie. Dosiahnem to 
poriadnym trénovaním“.

Hneď som povedala, že tam na 100 
% chcem ísť. Rodičia s tým súhlasili 
a boli radi, že chcem športovať. Po 
prázdninách sme nastúpili do 5. 
triedy. Na tréningoch s 
posilňovaním niekedy nevládzem a 
nechce sa mi. Najlepší tréning bol, 
keď sme v zime behali okolo školy 
a hocikedy sme sa šmykli na ľade. 
Moje prvé preteky boli v hale no 
najviac sa mi páčili Horehronské 
hry, kde som hodila  kriketkou 
skoro 35 m. Môj cieľ je dobre hádzať  
oštepom, vrhať guľou a zlepšiť beh. 
Atletiku mám veľmi rada a k môjmu 
cieľu sa chcem dostať trénovaním - 
posilňovaním rúk, brucha a nôh. 
Každodenným trénovaním a 
nevzdávaním sa“.
Sofia Mešťanová  (ZŠsMŠ Pionierska 
2, Brezno)
„Keď som nastúpila do školy, 
upútala ma gymnastika. No v 

3.triede ma prehováral otcov 
kamarát, šéf  biatlonu v Č. Balogu,  
či by som neskúsila biatlon. Tak 
som skúsila. Začalo ma to baviť. 
Pred dvomi rokmi ma otec začal 
prehovárať na atletiku, že mi to 
pomôže zlepšiť techniku behu, no 
bála som sa. Až keď začala chodiť 
na atletiku moja kamarátka, vtedy 
som si povedala že to skúsim. Moje 
záľuby mi dávajú nové priateľstvá, 
spoznávam nové miesta, zlepšujem 
si kondíciu a užívam si pohyb v 
krásnej prírode. Túto zimu si chcem 
vybehať malorážku, no chcem 
pokračovať v obidvoch športoch a 
chcem v budúcnosti reprezentovať 
Slovensko. A ako to chcem dosiah-
nuť ? Budem poctivo trénovať“.
Barbora Kováčiková (ZŠsMŠ 
K.Rapoša, Pionierska 4, Brezno)
„Od malička som mala rada pohyb. 

Keď som išla popri ihrisku, uvidela 
som chlapcov hrať futbal. Rozhodla 
som sa k nim pripojiť. Dopadlo to 
veľmi dobre a zavolali ma aj ďalší 
krát. Začal ma futbal baviť. Keď som 
bola štvrtáčka, tak som sa 
prihlásila na všestrannú športovú 
prípravu. Odvtedy sa mi páči 
atletika a rozhodla som sa ísť do 
športovej triedy. Tu ma čakalo veľa 
nových kamarátov. Na tréningy 
chodím rada, často chodíme na 
preteky po celom Slovensku. 
Snívala som byť futbalistkou a 
atlétkou. Jedno z toho sa mi už 
splnilo. Robím všetko preto, aby 
som sa zlepšovala, aby som bola 
raz vrcholovou športovkyňoui“.
Vanesa Balážová (ZŠsMŠ Pionierska 
2, Brezno)
Ako som sa dostala k atletike.

Alžbeta Cvachová (ZŠsMŠ Pionierska 
2, Brezno)

„V tretej triede som chodila aj so 
spolužiačkou na pohybovú 
prípravu. Obidve nás to bavilo, tak 
sme sa rozhodli, že pôjdeme do 
športovej triedy. Ale do športovej 
triedy bolo  treba spraviť testy .Môj 
brat, tiež chodil na atletiku a cez 
letné prázdniny som s ním chodila 
na tréningy. Bavila ma atletika a 
tak som po úspešnom zvládnutí 
testov  nastúpila do športovej 
triedy. A teraz chodím do tejto 
triedy už druhý rok. Mám rada keď 
na pretekoch vyhrám a dostanem 
medailu. Nepáči sa mi, keď na 
niektorých pretekoch vyhrám a 
medaile sa nedávajú. A keď 
prehrám, tak dávajú. Mám doma 
veľa medailí z rôznych disciplín. 
Chcela by som mať viac medailí ako 
má môj brat, ale budem sa o to 
musieť ešte posnažiť dosť dlho. Na 
tréningoch sa snažím, aby som na 
pretekoch podala dobrý výkon“.  
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Vybrali sme pre Vás tie, ktorá na poslali zo ZŠ 
Školská v Michalovciach. Tu vyrástli naši 
skvelí hokejisti ako Nikol ČUPKOVÁ a Samuel 
SOLENSKÝ.

Moja (jeho, jej) najkrajšia spomienka - touto 
otázkou sa obraciame na  osobnosti 
slovenského športu a olympizmu - listom, 
osobným stretnutím, ale aj besedou v 
školskom kolektíve. Získanú odpoveď spolu s 
priloženým suvenírom nám treba poslať. 
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MÔJ PRÍBEH MÔJ SEN!
Slovenská asociácia športu na školách spolu s občianskym združením KALOKAGATIA NA SLOVENSKU pod 
týmto názvom rozbehla zaujímavý projekt. 
Zbiera športové príbehy školákov - žiakov základných a stredných škôl v Slovenskej republike. Stručne v ňom 
opíšu svoje prvé stretnutie so športom, kto ich k nemu priviedol (napríklad rodičia, učiteľ v škole či nejaký 
športový vzor) a ako sa mu momentálne darí. Hlavne však ČO OD ŠPORTU OČAKÁVAJÚ, AKÝ SEN SNÍVAJÚ A ČO 
PRE JEHO NAPLNENIE CHCÚ UROBIŤ. Môžu sa zmieniť aj o tom, čo pre nich znamená pojem FAIR PLAY, či sa 
stretli s konkrétnym prejavom „čistej hry“ vo svojom okolí a ktorý športovec ich práve týmto zaujal.

MOJA NAJKRAJŠIA
SPOMIENKA...



Samuel Solenský 
„Hokej hrám už 17 rokov a za 
ten čas som zažil veľa skvelých 
zážitkov. Hral som na 
medzinárodných turnajoch, 
mal som tu česť hrať za 
juniorské výbery národného 
mužstva a s hokejom som 
precestoval veľkú časť 
hokejového sveta. Ale ak mám 
vybrať iba jednu spomienku, 
tak je to na turnaj v Milevsku. 
Bol som v 4. ročníku na 
základnej škole a náš tréner 
nás prihlásil na Vianočný 
turnaj do Milevska. Všetci sme 
sa veľmi tešili, až kým nám náš 
vedúci mužstva nepovedal, 
proti komu budeme hrať. Boli 
to veľkokluby ako Sparta 
Praha, Bratislava alebo Letci z 
Letňan. Keď sa to dozvedeli 
niektorí chlapci zo šatne, tak 
sa odhlásili z turnaja a 
vyhlasovali, že nehodlajú 

cestovať 12 hodín autobusom, 
aby sme prehrali všetky zápasy. 
Nakoniec sme pozberali aspoň 
14 chlapcov a vyrazili sme. Boli 
sme najviac podceňované 
mužstvo a nikto nám neveril. 
Chlapci z Prahy ani nevedeli, že 
vôbec nejaké Michalovce 
existujú. Všetci sme chceli 
dokázať, že aj my vieme hrať 
hokej. Základnou skupinou 
sme prešli bez prehry a vo 
fínále sme si poradili s 
pražskou Spartou 4:3 po 
nájazdoch. Doteraz mi pri 
spomienke na tento turnaj 
vybehne úsmev na tvári. 
Mužstvo, ktoré všetci odpisovali 
a nedávali nám žiadne šance, 
dokázalo, že keď sa hrá srdcom 
a vytvorí sa skvelá partia, 
dokážete veľké veci“.

Nikol Čupková 
Moja najkrajšia spomienka ?
„Hokejová rozprávka a 
senzačný postup ženského 
hokejového tímu na zimné 
olympijské hry 2010 do 
Vancouvru. Od prvého 
momentu sme nasávali 
atmosféru olympiády. Väčšina z 
nás o tomto len snívala a náš 
sen sa stal skutočnosťou. 
Skvelé zážitky z olympijskej 
dediny, ale aj mimo nej. 
Fanúšikovia, ktorí chodili na 
naše zápasy a povzbudzovali 
nás, boli úžasní. 
Nezabudnuteľný otvárací 
ceremoniál v centre Vancouvru 

v hale pre 60tisíc divákov bol 
veľkou slávnosťou, ale zároveň 
možno povedať, že olympijské 
hry sa začali najsmutnejšie ako 
mohli, pretože v deň otvorenia 

hier vo whistlerskom tobogane 
zahynul gruzínsky sánkar 
Nodar Kumaritašvili. Prvý 
zápas, krst ohňom v podobe 
nerovného súboja s domácou 
Kanadou bol neuveriteľný 
zážitok, a navyše v obrovskej 
aréne. No a samozrejme 
nemôžem opomenúť môj prvý 
gól na olympiáde do siete 
Švédska.  Keď som strelila 
tento gól mala som 17 rokov, 3 
mesiace a 11 dní. Ale tomuto 
všetkému predchádzala 
olympijská kvalifikácia v 
nemeckom Bad Tolzi, kde sa 
nám podaril neuveriteľný 
kúsok. Kvalifikáciu, do ktorej 

sme vstupovali ako veľký 
outsider, sme nakoniec vyhrali 
a postúpili ako najväčšie 
prekvapenie na olympijské hry. 
V čase tejto kvalifikácie som 

mala 16 rokov a 2 dni“.

Pozn.red.  momentálne hráva v 
nižšej americkej juniorskej lige 
NAHL, kde je 
najproduktívnejším hráčom .

„Napriek tomu, že mi beh nebol 
úplne cudzí, s atletikou ako 
športom som začal len pred 4. 
rokmi. So športom samotným som 
začal už v 1. triede na základnej 
škole., konkrétne ako futbalista. Pri 
futbale som zotrval 5 rokov, ale 
začal ma nudiť, kolektív bol hrozný 
a tréningy ma už viac nenapĺňali, 
tak som  ,,podal výpoveď“. Po 
mesiaci , či dvoch, som prišiel na 
prvý atletický tréning - sám a 
vystrašený. Našťastie bola trénerka 
a ostatní na mňa veľmi milí (až na 
pár výnimiek) a tak som sa 
rozhodol  skúsiť to. No a odvtedy sa 
už veľa nezmenilo, len cítim, že som 
už zapadol do kolektívu. Šport mi 
dáva veľa vecí, ale na atletike cítim 
taký zvláštny kľud. Či už na 
tréningoch, ktoré na futbale 
sprevádzali údery lôpt o rebriny 
alebo výkriky trénerov. Len šuchot 
nôh a vlastné dýchanie. 
Do budúcnosti chcem určite obhájiť 
titul vicemajstra Slovenska, ak nie 
viac... Chcem to samozrejme 
dosiahnuť snaživosťou  na 
tréningoch, ale hlavne ODBÚRAŤ 
STRES NA PRETEKOCH. Takmer 
každé preteky sa sám odrovnám 
vlastnou hlúposťou a predstavujem 
si len tie najhoršie scenáre. Z nôh 
mám huspeninu a nedokážem 
reálne uvažovať. Verím, že ak 
odstránim tieto nežiadúce  
vlastnosti, dokážem omnoho viac. 
Každopádne z atletiky ešte odísť 
nehodlám a plánujem našej pani 
trénerke píliť nervy ešte hodnú 
chvíľu“.
Matúš Páleník (Gymnázium J. 
Chalupku, Brezno)
,,Neustále niekde lieta“ túto vetu 
moja mama často používala, keď sa 
na mňa niekto pýtal.
 ,,Pozri , aká je silná“ zase znelo z 
úst mojej starkej.  

Andrea Tokárová (ZŠsMŠ Pionierska 
2, Brezno) 

DNES VÁM PREDSTAVUJEME 
PRÍBEHY školákov z BREZNA:

„K športu ma rodičia viedli už ako 
malú .V skorom veku som sa 
naučila lyžovať, korčuľovať, plávať a 
bicyklovať. Keď som mala približne 

7 a polroka, začala som chodiť na 
kraso. No kvôli nedostatku času a 
neustálemu dochádzaniu som po 
roku skončila. Keď som mala 
približne 9 rokov začala som chodiť 
do plaveckého klubu . Tam som tiež 
chodila nejak tak jeden rok. Bavilo 
ma to tam, lenže pomaly sa blížil 
koniec štvrtého ročníka  a ja som 
bola rozhodnutá ísť do športovej 
triedy na atletiku. Chcela som 
vyskúšať aké to tam je a tiež do nej 
chodila moja sesternica, tak prečo 
nie. Začala sa piata trieda a ja som 
sa zoznámila s mojimi novými 
spolužiakmi.  Konečne prišiel ten 
čas, prvá hodina atletiky v rozvrhu. 
Zoznámili sme sa tam s našou 
trénerkou a atlétmi z našej  
skupiny. Hneď sme mali aj náš prvý 
tréning v rozvrhu. Bola na ňom 
sranda. 

Dozvedeli sme sa aj o nepovinných 
tréningoch. S Emou sme sa hneď na 
jeden rozhodli ísť. Z našej skupiny 
tam nebol nikto, iba my dve. Na 
tréningu už boli iba atléti starší od 
nás. Nevyhli sme sa na ňom 
nepríjemných pohľadov od 
ostatných. Tréning sme si 
odtrénovali a s Emou sme mali 
cestou do šatne naozaj dobrú 
náladu. Keď sme sa prezliekali, do 
šatne prišla jedna atlétka  a 
správala sa k nám dosť nepríjemne 
a povýšenecky. S Emou nám to 
skazilo náladu a  odchádzali 
celkom naštvané. Na ďalších 
tréningoch sme sa už neobjavili. 
Veď ani ostatní z našej skupiny tam 
nechodili, tak prečo by sme mali 
chodiť my. Trénerke to vadilo. Nie 
raz nám na tréningu, čo sme mali v 
rozvrhu prízvukovala, že máme 
chodiť aj na nepovinné tréningy, ak 
sa chceme zlepšovať. Samozrejme, 
že sme si aj tak všetci robili  po 
svojom  a na tréningy sme 
nechodili. Takto to s nami išlo až do 
konca šiesteho ročníka. Začalo mi 
byť ľúto, že keď vtedajší deviataci 
odídu, nebude mať kto ťahať klub. 
A tiež som chcela dať atletike druhú 
šancu. Tak teda po Vianočnej hale 
(tak to tvrdí Ema) som Emu 
nahovorila na nepovinný tréning, 
ktorý sme si veľmi užili a následne 
sme prišli aj na ďalšie. Zoznámili 
sme sa tam s ostatnými babami a 
zistili, že sú vlastne celkom fajn.  Po 
mesiaci trénovania som videla prvé 
výsledky. Trénovať som 
neprestávala a na pretekoch som si 
konečne zabehla na 60 m osobák 
pod 9 sekúnd. Časom prišli aj prvé 
medaile. Potom prišli letné 
prázdniny, ktoré pre náš klub 
znamenali jeden mesiac aktívneho 
voľna. Samozrejme ja som sa 

rozhodla, že ja si voľno nedám a 
skoro každý deň som poctivo 
chodila behávať. Potom  sa nám 
konečne začali spoločné tréningy. 
No okrem tréningov aj preteky, na 
ktorých som zistila, že 60 už 
nedokážem zabehnúť pod 9 sekúnd.  
Samozrejme som bola sklamaná, 
no neplánovala som sa vzdať. 
Začali sme chodiť do školy a mňa 
trénerka prihlásila na cezpoľný beh 
spolu s Aďou a Betkou. Tam sme 
postúpili na krajské kolo  a ja som 
začala behať dlhé trate. Aj keď ma 
bavia, stále by som chcela behať 
moju obľúbenú 60-tku a zabehnúť 
ju pod 9 sekúnd. Atletika ma naozaj 
baví, a okrem toho že mi vypĺňa 
voľný čas, neskutočne ma napĺňa. 
Som rada, že som sa vybrala týmto 
smerom a určite chcem pokračovať. 
Verím, že ak tréningy nebudem 

flákať, dokážem čokoľvek, určite aj 
zabehnúť 60 pod 9 sekúnd“. 
Šarlota Tamásiová (ZŠsMŠ 
Pionierska 2, Brezno)

Tamara Ištvánová (ZŠsMŠ 
Pionierska 2, Brezno) 

„Keď som bola druháčka, začala 
som chodiť na karate. K športu ma 
priviedol môj oco, lebo hráva ping-
pong a mňa to veľmi lákalo. Šport 
ma veľmi bavil a tak som chcela 
vyskúšať ešte niečo nové. No a 
potom sme robili testy do športovej 
atletickej triedy a zázračne som 
postúpila.. Snívam, aby som raz 
bola trénerka atletiky. Určite si 
pôjdem za svojim snom a nikdy sa 
nevzdám“. 

„Môj príbeh začal v 4.ročníku, kedy 
sme išli na skúšky do športovej 
triedy. Skúšky som zvládla, vždy 
som chcela trénovať, chodiť na 
preteky a mať zážitky. Bola som 
šťastná.

,,Treba ju nejako unaviť“ to bola 
hlavná myšlienka mojej rodiny. 
Neustále túry a výlety boli u nás na 
dennom poriadku. V druhej triede, 
keď sme prišli do Brezna, bolo o 
výbere krúžku rozhodnuté. Odvtedy 
behám. Nielen, že je šport dobrý 
pre zdravie, máme lepšiu kondíciu, 
ale pre mňa je šport aj relaxácia, 
zabúdam na svoje problémy a na 
stres. Pri športe sa môžem uvoľniť, 
naučím sa prekonávať prekážky. 
Šport mi do života priniesol radosť, 
a aj to, že keď niečo chcem, tak si 
za tým musím ísť a nevzdávať sa po 
prvom zakopnutí. Mne športovanie 
dáva lepší pocit zo seba. Umožňuje 
mi to niečo dokázať, tým že makám 
a zlepšujem sa. Ale ani šport nie je 
vždy prechádzka ružovou záhradou. 
Prináša so sebou aj krv, pot, slzy, 
bolesť a sklamania. Šport mi možno 
aj niečo vzal, ale za to veľmi veľa 
dal. Chcem sa športu venovať 
naďalej a stále posúvať svoje limity 
vyššie a vyššie. Dosiahnem to 
poriadnym trénovaním“.

Hneď som povedala, že tam na 100 
% chcem ísť. Rodičia s tým súhlasili 
a boli radi, že chcem športovať. Po 
prázdninách sme nastúpili do 5. 
triedy. Na tréningoch s 
posilňovaním niekedy nevládzem a 
nechce sa mi. Najlepší tréning bol, 
keď sme v zime behali okolo školy 
a hocikedy sme sa šmykli na ľade. 
Moje prvé preteky boli v hale no 
najviac sa mi páčili Horehronské 
hry, kde som hodila  kriketkou 
skoro 35 m. Môj cieľ je dobre hádzať  
oštepom, vrhať guľou a zlepšiť beh. 
Atletiku mám veľmi rada a k môjmu 
cieľu sa chcem dostať trénovaním - 
posilňovaním rúk, brucha a nôh. 
Každodenným trénovaním a 
nevzdávaním sa“.
Sofia Mešťanová  (ZŠsMŠ Pionierska 
2, Brezno)
„Keď som nastúpila do školy, 
upútala ma gymnastika. No v 

3.triede ma prehováral otcov 
kamarát, šéf  biatlonu v Č. Balogu,  
či by som neskúsila biatlon. Tak 
som skúsila. Začalo ma to baviť. 
Pred dvomi rokmi ma otec začal 
prehovárať na atletiku, že mi to 
pomôže zlepšiť techniku behu, no 
bála som sa. Až keď začala chodiť 
na atletiku moja kamarátka, vtedy 
som si povedala že to skúsim. Moje 
záľuby mi dávajú nové priateľstvá, 
spoznávam nové miesta, zlepšujem 
si kondíciu a užívam si pohyb v 
krásnej prírode. Túto zimu si chcem 
vybehať malorážku, no chcem 
pokračovať v obidvoch športoch a 
chcem v budúcnosti reprezentovať 
Slovensko. A ako to chcem dosiah-
nuť ? Budem poctivo trénovať“.
Barbora Kováčiková (ZŠsMŠ 
K.Rapoša, Pionierska 4, Brezno)
„Od malička som mala rada pohyb. 

Keď som išla popri ihrisku, uvidela 
som chlapcov hrať futbal. Rozhodla 
som sa k nim pripojiť. Dopadlo to 
veľmi dobre a zavolali ma aj ďalší 
krát. Začal ma futbal baviť. Keď som 
bola štvrtáčka, tak som sa 
prihlásila na všestrannú športovú 
prípravu. Odvtedy sa mi páči 
atletika a rozhodla som sa ísť do 
športovej triedy. Tu ma čakalo veľa 
nových kamarátov. Na tréningy 
chodím rada, často chodíme na 
preteky po celom Slovensku. 
Snívala som byť futbalistkou a 
atlétkou. Jedno z toho sa mi už 
splnilo. Robím všetko preto, aby 
som sa zlepšovala, aby som bola 
raz vrcholovou športovkyňoui“.
Vanesa Balážová (ZŠsMŠ Pionierska 
2, Brezno)
Ako som sa dostala k atletike.

Alžbeta Cvachová (ZŠsMŠ Pionierska 
2, Brezno)

„V tretej triede som chodila aj so 
spolužiačkou na pohybovú 
prípravu. Obidve nás to bavilo, tak 
sme sa rozhodli, že pôjdeme do 
športovej triedy. Ale do športovej 
triedy bolo  treba spraviť testy .Môj 
brat, tiež chodil na atletiku a cez 
letné prázdniny som s ním chodila 
na tréningy. Bavila ma atletika a 
tak som po úspešnom zvládnutí 
testov  nastúpila do športovej 
triedy. A teraz chodím do tejto 
triedy už druhý rok. Mám rada keď 
na pretekoch vyhrám a dostanem 
medailu. Nepáči sa mi, keď na 
niektorých pretekoch vyhrám a 
medaile sa nedávajú. A keď 
prehrám, tak dávajú. Mám doma 
veľa medailí z rôznych disciplín. 
Chcela by som mať viac medailí ako 
má môj brat, ale budem sa o to 
musieť ešte posnažiť dosť dlho. Na 
tréningoch sa snažím, aby som na 
pretekoch podala dobrý výkon“.  

13

Vybrali sme pre Vás tie, ktorá na poslali zo ZŠ 
Školská v Michalovciach. Tu vyrástli naši 
skvelí hokejisti ako Nikol ČUPKOVÁ a Samuel 
SOLENSKÝ.

Moja (jeho, jej) najkrajšia spomienka - touto 
otázkou sa obraciame na  osobnosti 
slovenského športu a olympizmu - listom, 
osobným stretnutím, ale aj besedou v 
školskom kolektíve. Získanú odpoveď spolu s 
priloženým suvenírom nám treba poslať. 

12

MÔJ PRÍBEH MÔJ SEN!
Slovenská asociácia športu na školách spolu s občianskym združením KALOKAGATIA NA SLOVENSKU pod 
týmto názvom rozbehla zaujímavý projekt. 
Zbiera športové príbehy školákov - žiakov základných a stredných škôl v Slovenskej republike. Stručne v ňom 
opíšu svoje prvé stretnutie so športom, kto ich k nemu priviedol (napríklad rodičia, učiteľ v škole či nejaký 
športový vzor) a ako sa mu momentálne darí. Hlavne však ČO OD ŠPORTU OČAKÁVAJÚ, AKÝ SEN SNÍVAJÚ A ČO 
PRE JEHO NAPLNENIE CHCÚ UROBIŤ. Môžu sa zmieniť aj o tom, čo pre nich znamená pojem FAIR PLAY, či sa 
stretli s konkrétnym prejavom „čistej hry“ vo svojom okolí a ktorý športovec ich práve týmto zaujal.

MOJA NAJKRAJŠIA
SPOMIENKA...
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VZDELÁVANIEVzdelávaniu v Slovenskej 
asociácii športu na 
školách sa už venujeme 

niekoľko rokov. Rok  2019 nám 
však prinesie mnohé zmeny v 
súvislosti s novým zákonom č. 
138/2019 Z. z. o pedagogických 
zamestnancoch a odborných 
zamestnancoch a o zmene a 
doplnení niektorých zákonov, 
ktorý začal platiť od 1.9.2019. 
Možno práve preto sa chceme 
obzrieť späť, aby sme  zhrnuli 
vývoj vzdelávacích aktivít v 
našej organizácii.

Prioritou sa postupne pre 
oblasť vzdelávania stalo 
kontinuálne vzdelávanie pre 
pedagogických zamestnancov. 
Získali sme v ňom akreditácie 
pre vzdelávacie programy, ktoré 
si vyžadovali sami pedagógovia, 

pretože si ich žiadala ich prax.

Rôzne neformálne vzdelávania 
sa sporadicky organizovali od 
začiatku vzniku SAŠŠ v roku 
1991. Postupne sme sa 
etablovali na slovenskej 

športovej scéne , stali sme sa 
jeho významnou súčasťou. To 
bol dôvod, aby sme sa 
zamýšľali, ako posunúť oblasť 
vzdelávania na vyššiu úroveň. 
Rozhodnutím predsedníctva 
SAŠŠ začala  pracovať 
vzdelávacia komisia na nových 
projektoch, ktoré sa zameriavali 
užšie na formálne vzdelávanie. 
V začiatkoch sme sa zamerali na 
vzdelávanie športových 
odborníkov. Získali sme 
akreditácie na vzdelávanie 
podľa vtedy platného 
„JEDNOTNÉHO VZDELÁVACIEHO 
SYSTÉMU V ŠPORTE“ pre 
rozhodcov I. kvalifikačného 
stupňa v basketbale, volejbale, 
florbale, gymnastike. Pre 
rozhodcov vo futsale sme získali 
akreditáciu I. - III. 
kvalifikačného stupňa. Cieľom 
týchto vzdelávaní bolo, mať 
vyškolených rozhodcov najmä z 
radov učiteľov - telocvikárov, 
ktorých absenciu sme 
zaznamenávali najmä pri 
organizovaní školských 
športových súťaží na úrovni 
okresných a krajských kôl. V 
súčasnosti je pre vzdelávanie 

športových odborníkov v 
platnosti zákon č. 440/2015 Z. z. 
o športe a o zmene a doplnení 
niektorých zákonov, v ktorom sa 
vzdelávaním odborníkov v 
športe zaoberá SIEDMA ČASŤ v 
§83 - §85a.

5. Rozvoj pohybových schopností 
prostredníctvom základov XCX - 
cross country cross v školskej 
telesnej a športovej výchove a 

vo voľnom čase.

9. Pohybové aktivity zamerané 
na nové trendy pri vyučovaní 
atletiky žiakov vo výchovno-
vzdelávacom procese na 
základnej škole a v 
mimoškolských aktivitách.

Pri príprave nových 
vzdelávacích programov v 
zmysle zákona 138/2019 Z. z. nás 
čaká NOVÁ VÝZVA. V 
nasledujúcom období sa 
budeme uchádzať v zmysle  § 55 
ods. 1, písm. f  zákona o 
INOVAČNÉ vzdelávanie. Budeme 
pracovať na tom, aby sme prvé 
vzdelávacie programy mohli 
uviesť do praxe v čo najkratšom 
čase a dali tak možnosť 
pedagogickým zamestnancom 
rozširovať profesijný rozvoj.

Ako však sme zvyknutí, 
zavádzanie nových zákonov do 
praxe si vyžaduje čas. 

2. Netradičné športové hry, 
frisbee, ringo, indiaca, jadžent v 
predmete telesná a športová 
výchova.

Aký má pohľad garant 
vzdelávania v SAŠŠ, PaedDr. 
Jaroslava Argajová?

1. Športová hra florbal v 
predmete telesná a športová 
výchova.

Zmeny, ktoré prinesie nový 
zákon  znamená, že 
aktualizačné vzdelávanie, ktoré 
pedagogický zamestnanec a 
odborný zamestnanec začal do 
31. augusta 2019 a úspešne ho 
absolvuje do 31. decembra 2020, 

sa do 31.augusta 2022 považuje 
za splnenie povinnosti 
absolvovať aktualizačné 
vzdelávanie v rozsahu 20 hodín 
za dva školské  roky podľa 
predpisov účinných od 
1.septembra 2019. 

Vzdelávanie v SAŠŠ má za sebou 
niekoľkoročnú etapu. Ako 
hodnotíte doterajšie  obdobie 
ako členka vzdelávacej komisie 
a odborný garant kontinuálnych 
vzdelávacích programov a ako 
vidíte budúcnosť vzdelávania v 
SAŠŠ? 

7. Nové trendy v kompenzačných 
a relaxačných cvičeniach vo 
výchovno-vzdelávacom procese 
na hodinách telesnej a 
športovej výchovy a v 
mimoškolských aktivitách.

V najbližšom období plánujeme 
z platných vzdelávacích 
programov zorganizovať 
„Snowboardový výcvik v 
školskej telesnej a športovej 
výchove“. Za uvedené 
vzdelávanie účastníci nebudú 

môcť získať kreditový príplatok, 
ale získajú odbornú spôsobilosť 
na vedenie snowboardového 
výcviku. O termíne a mieste 
vzdelávania Vás budeme 
informovať prostredníctvom 
webovej stránky 
https://sass.sk/skola-hrou-
seminare ako aj na 
facebookovom profile SAŠŠ. 

Na naše vzdelávacie programy 
sa za krátky čas prihlásilo 
pomerne veľa učiteľov.  
Vzdelávanie prebiehalo vo 
všetkých častiach Slovenska, 
najmä podľa požiadaviek 
učiteľov. Odozva z každého 
vzdelávania bola pozitívna - 
učitelia pochválili obsah 
vzdelávania, ale aj lektorov 
vzdelávania. Tým sa splnili 
očakávania vzdelávacej komisie. 
Nový zákon mení systém 
vzdelávania učiteľov, ale aj 
systém ohodnotenia 
vzdelávania. Počas roku 2020 
pripravíme vzdelávacie 
programy na základe nových 
požiadaviek a veríme, že 
budeme  môcť vo svojej 
vzdelávacej činnosti pokračovať. 

3. Netradičné outdoorové 
aktivity v predmete telesná a 
športová výchova a vo 
voľnočasových aktivitách.

V uvedených vzdelávacích 
programoch sme vyškolili  niečo 

vyše 600 účastníkov vzdelávaní. 
Pre nás je to číslo, ktoré nás teší 
a zaväzuje zároveň. Cítime ho 
ako záväzok voči učiteľom - 
telocvikárom, pracovníkom v 
CVČ, ale i žiakom, ktorí sú tí 
koneční prijímatelia. 

Pôsobila som ako lektorka 
vzdelávacieho programu pre 
učiteľov TŠV pri MPC Bratislava. 
To bola pre mňa inšpirácia na 
prípravu programov 
kontinuálneho vzdelávania - 
konkrétne aktualizačné 

vzdelávanie v SAŠŠ. Pre učiteľov 
malo vzdelávanie dva ciele - 
naučiť sa niečo nové a zároveň 
získať kredity a následne 
kreditové príplatky. 

8. Pohybové aktivity zamerané 
na nové trendy pri rozvoji 
koordinačných schopností 
žiakov vo výchovno-
vzdelávacom procese a v 
mimoškolských aktivitách.

4. Základy netradičných 
športových hier korfbal, 

interkros, brännball v predmete 
telesná a športová výchova a vo 
voľnočasových aktivitách.

6. Snowboardový výcvik v 
školskej telesnej a športovej 
výchove.

Podľa nového zákona všetkým 
aktualizačným aj inovačným VP, 
ktoré získali akreditáciu do 
31.08.2019 sa končí platnosť 
31.12.2020. 

Máme pred sebou nové výzvy, 
nové programy, tak IDEME DO 
TOHO!

Spýtali sme sa predsedníčky 
Klubu FAIR PLAY SOŠV Kataríny 
Ráczovej:

Za dlhodobé pôsobenie v duchu 
fair play 

Čo nové pripravil KLUB FAIR 
PLAY na najbližšie obdobie?

„Klub fair play SOŠV je iniciátorom 
udeľovania cien fair play v športe 
a spolupracuje s ďalšími 
subjektmi, ktoré sa v tejto oblasti 
v SR angažujú, navrhuje 
kandidátov na ocenenie 
medzinárodnými a európskymi 
cenami fair play.“ 
V akých kategóriách sa môžu 
návrhy podávať?

Osobnosť, ktorá aktívne prispela k 

šíreniu myšlienok fair play, verejne 
poukazovala a pranierovala 
zneužívanie či nekonanie podľa 
týchto zásad. Zaslúžila sa o 
propagáciu čestných skutkov a 
sama sa v živote nimi riadi.  

Udeľuje KFP ocenenia aj in 

memoriam?

Ako sa posudzujú samotné 
návrhy, ktoré obdrží KFP?

Termín je do 30. septembra 2019.“

Za príkladný čin v duchu fair play 

Klub fair play SOŠV vypísal aj 
zaujímavú súťaž o cenu „Šport je 
šanca“.  Viete nám povedať niečo 
bližšie aj k tento iniciatíve a pre 
koho je určená?

„Ocenenia in memoriam sa 
udeľujú len vo výnimočných 
prípadoch.“ 

Osobnosť, ktorá pôsobila, či 
pôsobí v športe minimálne desať 
rokov a za tento čas sa 
neprehrešila voči základnej etike: 
- v športe, ale aj v bežnom živote 
sa riadi základnými pravidlami 
čestnosti, slušnosti, - svojimi 
činmi sa zaslúžila o šírenie 
základných princípov fair play tak 

na športoviskách, ako aj mimo 
nich, - veľkú pozornosť venuje 
mládeži, vštepuje jej pravidlá fair 
play a bola jej vždy vzorom,  - 
bola, či je športovou osobnosťou, 
ktorá dosiahla nielen vysoké 
športové ocenenia, ale vo svojom 
živote a v športovej kariére sa 
riadi myšlienkami fair play, - 
osobnosť, ktorá ideály čestnosti, 
„férovosti“ nikdy nezradila v 
snahe získať domáce či 
medzinárodné ocenenia, 
neprepožičala sa nekalej 
propagande  v spoločenskom 
živote.  

„Ocenenie môže dostať 
organizátor projektu, ktorého 
zámerom a cieľom je pomocou 
športovcov alebo prostredníctvom 
športových aktivít:

boj proti dopingu

Za aktívne šírenie a propagáciu 
myšlienok fair play   

boj proti všetkým druhom násilia, 
neznášanlivosti a diskriminácie

Dokedy sa návrhy môžu zasielať?

„Všetky návrhy prejdú 
schvaľovacím procesom na 
zasadnutí Kolégia KFP SOŠV. 
Následne budú predložené na 
schválenie VV SOŠV. Po schválení 
jednotlivých návrhov budú 
ocenenia odovzdané laureátom 
pri slávnostnej príležitosti.“

podpora sociálneho začlenenia a 
rovnakých príležitostí v športe
prispieť k podpore ochrany a 
obnovy životného prostredia.“
Je pripravené pre organizátorov aj 
niečo špeciálne?
„Organizátor víťazného projektu 
bude ocenený nákupom 
športového materiálu podľa 
vlastného výberu v hodnote 
1.000,00 €.“

podporovať vzájomnú solidaritu 
medzi rôznymi skupinami 
spoločnosti

„Návrhy sa zasielajú 
prostredníctvom vyplneného 
elektronického dotazníka, ktorý je 
na webovej stránke SOŠV - 
www.olympic.sk. 

zvýšiť zapájanie znevýhodnených 
skupín do športového hnutia 

Športovec, tréner, športový 
funkcionár, rozhodca, či športový 

fanúšik, ktorý sa zachoval na 
športovisku v duchu fair play: - 
pomohol v núdzi svojmu kolegovi, 
súperovi, športovcovi, - nezískal 
víťazstvo bez boja, napriek tomu, 
že pravidlá súťaže mu to 
umožňovali  - (zranenie súpera, 
meškanie, zničenie náradia a 
pod.), - zachránil niekomu počas 
športového podujatia život, - v 
kritickej situácii počas športového 
zápolenia sa zachoval 
charakterne, - priznal zlé 
rozhodnutie rozhodcu i za cenu 
vlastného oslabenia, či v 
neprospech tímu, - vykonal čin, 
ktorý si zaslúži publicitu a je 
príkladom pre celú športovú obec.   

Viac informácií určite nájdu  na: 
https://www.olympic.sk/komisia/
klub-fair-play

Ďakujeme za rozhovor a všetky 
zaujímavé informácie.

Kde sa môžu do tohto projektu 
záujemcovia prihlásiť a do akého 
termínu?

Návrhy môžu posielať fyzické aj 
právnické osoby formou vyplnenia 
elektronického dotazníka, ktorý je 
tiež zverejnený na webovej stránke 
SOŠV - 
https://www.olympic.sk/form/nav
rh-do-sutaze, najneskôr však do 
30. septembra 2019.

NOVINKY
KLUBU

 FAIR PLAY 

FA
IR

 P
LA

Y

600 účastníkov vzdelávaní - je to len číslo?  Cítime ho ako záväzok 
voči učiteľom - telocvikárom, organizátorom, vychovávateľom, ale 
hlavne voči  žiakov, ktorí sú tí koneční prijímatelia. 

Pri príprave nových  vzdelávacích progra-
mov nás čaká NOVÁ VÝZVA.

POHĽAD SPÄŤ
A ÍSŤ VPRED
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pracovať na tom, aby sme prvé 
vzdelávacie programy mohli 
uviesť do praxe v čo najkratšom 
čase a dali tak možnosť 
pedagogickým zamestnancom 
rozširovať profesijný rozvoj.

Ako však sme zvyknutí, 
zavádzanie nových zákonov do 
praxe si vyžaduje čas. 

2. Netradičné športové hry, 
frisbee, ringo, indiaca, jadžent v 
predmete telesná a športová 
výchova.

Aký má pohľad garant 
vzdelávania v SAŠŠ, PaedDr. 
Jaroslava Argajová?

1. Športová hra florbal v 
predmete telesná a športová 
výchova.

Zmeny, ktoré prinesie nový 
zákon  znamená, že 
aktualizačné vzdelávanie, ktoré 
pedagogický zamestnanec a 
odborný zamestnanec začal do 
31. augusta 2019 a úspešne ho 
absolvuje do 31. decembra 2020, 

sa do 31.augusta 2022 považuje 
za splnenie povinnosti 
absolvovať aktualizačné 
vzdelávanie v rozsahu 20 hodín 
za dva školské  roky podľa 
predpisov účinných od 
1.septembra 2019. 

Vzdelávanie v SAŠŠ má za sebou 
niekoľkoročnú etapu. Ako 
hodnotíte doterajšie  obdobie 
ako členka vzdelávacej komisie 
a odborný garant kontinuálnych 
vzdelávacích programov a ako 
vidíte budúcnosť vzdelávania v 
SAŠŠ? 

7. Nové trendy v kompenzačných 
a relaxačných cvičeniach vo 
výchovno-vzdelávacom procese 
na hodinách telesnej a 
športovej výchovy a v 
mimoškolských aktivitách.

V najbližšom období plánujeme 
z platných vzdelávacích 
programov zorganizovať 
„Snowboardový výcvik v 
školskej telesnej a športovej 
výchove“. Za uvedené 
vzdelávanie účastníci nebudú 

môcť získať kreditový príplatok, 
ale získajú odbornú spôsobilosť 
na vedenie snowboardového 
výcviku. O termíne a mieste 
vzdelávania Vás budeme 
informovať prostredníctvom 
webovej stránky 
https://sass.sk/skola-hrou-
seminare ako aj na 
facebookovom profile SAŠŠ. 

Na naše vzdelávacie programy 
sa za krátky čas prihlásilo 
pomerne veľa učiteľov.  
Vzdelávanie prebiehalo vo 
všetkých častiach Slovenska, 
najmä podľa požiadaviek 
učiteľov. Odozva z každého 
vzdelávania bola pozitívna - 
učitelia pochválili obsah 
vzdelávania, ale aj lektorov 
vzdelávania. Tým sa splnili 
očakávania vzdelávacej komisie. 
Nový zákon mení systém 
vzdelávania učiteľov, ale aj 
systém ohodnotenia 
vzdelávania. Počas roku 2020 
pripravíme vzdelávacie 
programy na základe nových 
požiadaviek a veríme, že 
budeme  môcť vo svojej 
vzdelávacej činnosti pokračovať. 

3. Netradičné outdoorové 
aktivity v predmete telesná a 
športová výchova a vo 
voľnočasových aktivitách.

V uvedených vzdelávacích 
programoch sme vyškolili  niečo 

vyše 600 účastníkov vzdelávaní. 
Pre nás je to číslo, ktoré nás teší 
a zaväzuje zároveň. Cítime ho 
ako záväzok voči učiteľom - 
telocvikárom, pracovníkom v 
CVČ, ale i žiakom, ktorí sú tí 
koneční prijímatelia. 

Pôsobila som ako lektorka 
vzdelávacieho programu pre 
učiteľov TŠV pri MPC Bratislava. 
To bola pre mňa inšpirácia na 
prípravu programov 
kontinuálneho vzdelávania - 
konkrétne aktualizačné 

vzdelávanie v SAŠŠ. Pre učiteľov 
malo vzdelávanie dva ciele - 
naučiť sa niečo nové a zároveň 
získať kredity a následne 
kreditové príplatky. 

8. Pohybové aktivity zamerané 
na nové trendy pri rozvoji 
koordinačných schopností 
žiakov vo výchovno-
vzdelávacom procese a v 
mimoškolských aktivitách.

4. Základy netradičných 
športových hier korfbal, 

interkros, brännball v predmete 
telesná a športová výchova a vo 
voľnočasových aktivitách.

6. Snowboardový výcvik v 
školskej telesnej a športovej 
výchove.

Podľa nového zákona všetkým 
aktualizačným aj inovačným VP, 
ktoré získali akreditáciu do 
31.08.2019 sa končí platnosť 
31.12.2020. 

Máme pred sebou nové výzvy, 
nové programy, tak IDEME DO 
TOHO!

Spýtali sme sa predsedníčky 
Klubu FAIR PLAY SOŠV Kataríny 
Ráczovej:

Za dlhodobé pôsobenie v duchu 
fair play 

Čo nové pripravil KLUB FAIR 
PLAY na najbližšie obdobie?

„Klub fair play SOŠV je iniciátorom 
udeľovania cien fair play v športe 
a spolupracuje s ďalšími 
subjektmi, ktoré sa v tejto oblasti 
v SR angažujú, navrhuje 
kandidátov na ocenenie 
medzinárodnými a európskymi 
cenami fair play.“ 
V akých kategóriách sa môžu 
návrhy podávať?

Osobnosť, ktorá aktívne prispela k 

šíreniu myšlienok fair play, verejne 
poukazovala a pranierovala 
zneužívanie či nekonanie podľa 
týchto zásad. Zaslúžila sa o 
propagáciu čestných skutkov a 
sama sa v živote nimi riadi.  

Udeľuje KFP ocenenia aj in 

memoriam?

Ako sa posudzujú samotné 
návrhy, ktoré obdrží KFP?

Termín je do 30. septembra 2019.“

Za príkladný čin v duchu fair play 

Klub fair play SOŠV vypísal aj 
zaujímavú súťaž o cenu „Šport je 
šanca“.  Viete nám povedať niečo 
bližšie aj k tento iniciatíve a pre 
koho je určená?

„Ocenenia in memoriam sa 
udeľujú len vo výnimočných 
prípadoch.“ 

Osobnosť, ktorá pôsobila, či 
pôsobí v športe minimálne desať 
rokov a za tento čas sa 
neprehrešila voči základnej etike: 
- v športe, ale aj v bežnom živote 
sa riadi základnými pravidlami 
čestnosti, slušnosti, - svojimi 
činmi sa zaslúžila o šírenie 
základných princípov fair play tak 

na športoviskách, ako aj mimo 
nich, - veľkú pozornosť venuje 
mládeži, vštepuje jej pravidlá fair 
play a bola jej vždy vzorom,  - 
bola, či je športovou osobnosťou, 
ktorá dosiahla nielen vysoké 
športové ocenenia, ale vo svojom 
živote a v športovej kariére sa 
riadi myšlienkami fair play, - 
osobnosť, ktorá ideály čestnosti, 
„férovosti“ nikdy nezradila v 
snahe získať domáce či 
medzinárodné ocenenia, 
neprepožičala sa nekalej 
propagande  v spoločenskom 
živote.  

„Ocenenie môže dostať 
organizátor projektu, ktorého 
zámerom a cieľom je pomocou 
športovcov alebo prostredníctvom 
športových aktivít:

boj proti dopingu

Za aktívne šírenie a propagáciu 
myšlienok fair play   

boj proti všetkým druhom násilia, 
neznášanlivosti a diskriminácie

Dokedy sa návrhy môžu zasielať?

„Všetky návrhy prejdú 
schvaľovacím procesom na 
zasadnutí Kolégia KFP SOŠV. 
Následne budú predložené na 
schválenie VV SOŠV. Po schválení 
jednotlivých návrhov budú 
ocenenia odovzdané laureátom 
pri slávnostnej príležitosti.“

podpora sociálneho začlenenia a 
rovnakých príležitostí v športe
prispieť k podpore ochrany a 
obnovy životného prostredia.“
Je pripravené pre organizátorov aj 
niečo špeciálne?
„Organizátor víťazného projektu 
bude ocenený nákupom 
športového materiálu podľa 
vlastného výberu v hodnote 
1.000,00 €.“

podporovať vzájomnú solidaritu 
medzi rôznymi skupinami 
spoločnosti

„Návrhy sa zasielajú 
prostredníctvom vyplneného 
elektronického dotazníka, ktorý je 
na webovej stránke SOŠV - 
www.olympic.sk. 

zvýšiť zapájanie znevýhodnených 
skupín do športového hnutia 

Športovec, tréner, športový 
funkcionár, rozhodca, či športový 

fanúšik, ktorý sa zachoval na 
športovisku v duchu fair play: - 
pomohol v núdzi svojmu kolegovi, 
súperovi, športovcovi, - nezískal 
víťazstvo bez boja, napriek tomu, 
že pravidlá súťaže mu to 
umožňovali  - (zranenie súpera, 
meškanie, zničenie náradia a 
pod.), - zachránil niekomu počas 
športového podujatia život, - v 
kritickej situácii počas športového 
zápolenia sa zachoval 
charakterne, - priznal zlé 
rozhodnutie rozhodcu i za cenu 
vlastného oslabenia, či v 
neprospech tímu, - vykonal čin, 
ktorý si zaslúži publicitu a je 
príkladom pre celú športovú obec.   

Viac informácií určite nájdu  na: 
https://www.olympic.sk/komisia/
klub-fair-play

Ďakujeme za rozhovor a všetky 
zaujímavé informácie.

Kde sa môžu do tohto projektu 
záujemcovia prihlásiť a do akého 
termínu?

Návrhy môžu posielať fyzické aj 
právnické osoby formou vyplnenia 
elektronického dotazníka, ktorý je 
tiež zverejnený na webovej stránke 
SOŠV - 
https://www.olympic.sk/form/nav
rh-do-sutaze, najneskôr však do 
30. septembra 2019.

NOVINKY
KLUBU

 FAIR PLAY 

FA
IR

 P
LA

Y

600 účastníkov vzdelávaní - je to len číslo?  Cítime ho ako záväzok 
voči učiteľom - telocvikárom, organizátorom, vychovávateľom, ale 
hlavne voči  žiakov, ktorí sú tí koneční prijímatelia. 

Pri príprave nových  vzdelávacích progra-
mov nás čaká NOVÁ VÝZVA.

POHĽAD SPÄŤ
A ÍSŤ VPRED
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ZO ŠKOLSKÉHO
ŠPORTOVÉHO ŽIVOTA

Peter TOMAN

Pre väčšinu športovcov je 
jasným cieľom v každej 
súťaži víťazstvo. A na tom 

nie je nič zlé, pokiaľ si v 
príprave a aj v samotnej súťaži 
počínajú férovo a v súlade s 
pravidlami. S takýmto cieľom 
prišla dozaista aj väčšina 
volejbalových družstiev do 

chorvátskeho Poreču na 
nedávno skončené školské 
majstrovstvá sveta v kategórii 
do 15 rokov. 

Tak, to bol skutočný príbeh 
malého a obyčajného školského 
volejbalového družstva z 
Nepálu. Alebo nie až tak 
obyčajného? Čo myslíte?

Šampionát tejto vekovej 
kategórie sa konal vôbec po 
prvýkrát a ako priamy účastník 
podujatia môžem konštatovať, 
že to bol veľmi vydarený a 
úspešný turnaj. Poreč ako 
krásne prímorské mestečko 
privítal školské družstvá zo 14 
krajín sveta, medzi nimi aj 
dievčatá z Nepálu. Od začiatku 
turnaja bolo zrejmé, že nebudú 
patriť medzi favoritov na zisk 
titulu školského majstra sveta. 
Prvé dotyky s loptou ukázali, že 
tieto dievčatá prišli iba zbierať 
medzinárodné súťažné 
skúsenosti bez vyšších ambícií 
na celkové umiestnenie. Napriek 
tomu zaujali moju pozornosť 
hneď od svojho príchodu. 
Vedúci nepálskej delegácie už 
pri registrácii družstva pôsobil 
veľmi pokorným a skromným 

dojmom a rovnako tak aj hlavný 
tréner družstva, Kumar Rai i 
všetci ostatní členovia výpravy 
vrátane samotných hráčok. V 
porovnaní s inými družstvami 
postavou výrazne nižšie, no 
úprimnosťou a slušnosťou v 
správaní prevyšovali všetky 
ostatné družstvá. Už dávno som 

sa nestretol s takým čistým 
zápalom pre hru a úprimnou, 
nefalšovanou radosťou zo zisku 
každého bodu. Technika i 
taktika mala veľké rezervy, no 
všetko bolo vynahradené 
bojovnosťou a túžbou. Túžbou 
zlepšovať sa, túžbou nazbierať 

skúsenosti a túžbou po nových 
zážitkoch. Tréner nepálskeho 
družstva je postavou nevysoký 
chlapík s tvárou, na ktorej vidno 

odraz drsného životného 
prostredia, z ktorého pochádza. 
Ale zato srdce, to je čisté a 
úprimné! Aspoň tak na mňa 
pôsobil. A čím viac som sa s ním 
rozprával, tým viac som bol o 
tom presvedčený. Postupne mi v 
krátkych vzájomných 
rozhovoroch odkrýval ťažkosti, s 

ktorými sa stretáva vo svojej 
krajine v zabezpečovaní 
športovej prípravy svojho 
družstva. Nesťažoval sa, práve 
naopak, bol hrdý na to, že aj 
napriek všetkým, pre mnohých 
až nepredstaviteľne ťažkým 
tréningovým podmienkam, sa 

dokázali prebojovať na školský 
svetový šampionát. A túto 
hrdosť a zároveň pokoru bolo 
cítiť na každom kroku a pri 
každom dotyku s loptou aj z 
jeho zvereniek. Aby sme vedeli, 
o čom hovoríme, volejbalová 
príprava tohto nepálskeho 
družstva (a zrejme nielen tohto) 
prebieha iba vonku. Nemajú 
telocvičňu ani na tréning, ani na 
zápasy. Takže ak je nevhodné 
počasie, netrénujú. Viete si 

predstaviť trénovať a 
pripravovať sa na súťaže v 
takýchto podmienkach? A zrazu 
sa ocitli v obrovskej športovej 
hale zoči-voči volejbalovo 
vyspelým družstvám z celého 
sveta. A teraz príde to najlepšie. 
Toto družstvo skromných 
nepálskych dievčat, športovo 
vyrastajúcich v nepredstaviteľne 

ťažkých podmienkach, dokázalo 
na školskom svetovom 
šampionáte zvíťaziť v jednom 
stretnutí! Pre hráčky a trénera 
to bol pocit obrovského šťastia, 
zadosťučinenia a úprimnej 
radosti. Veru, nielen hrdý tréner 
Kumar Rai sa neubránil slzám, 
ale musím priznať, že aj mne pri 
pohľade na túto nefalšovanú 
radosť z drobného športového 
úspechu zvlhli oči. Z hľadiska 
vývoja šampionátu nepodstatné 
víťazstvo, no pre trénera, 
funkcionárov a samotné hráčky 
Nepálu obrovská motivácia a 
sila ďalej pokračovať v 
každodennej práci zameranej 
na rozvoj volejbalu v tejto 
hornatej krajine. A pre mňa 
osobne najsilnejší moment 
turnaja a VEĽKÁ lekcia. 
Uvedomil som si nielen 
relativitu veľkosti úspechu, ale 
aj fakt, že v čím ťažších 
podmienkach človek rastie, tým 
silnejšia osobnosť sa z neho 
môže stať. Druhým víťazstvom 
pre toto sympatické družstvo 
bolo, keď si na konci turnaja 
zaslúžene prevzali trofej Fair-
play za celé svoje vystupovanie 

a pôsobenie na šampionáte. 
Myslím, že nikto z prítomných 
nepochyboval o tom, že trofej je 
v správnych rukách.
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Nepál - obrovská motivácia a sila ďalej pokračovať v každodennej 
práci zameranej na rozvoj volejbalu. 

Zažiť pocit obrovského šťastia, 
zadosťučinenia a úprimnej radosti.

VIAC AKO
LEN HRA

DOBRÉ PRÍKLADY Z PRAXE

Metodický materiál, ktorý pripravujeme v našom vzdelávacom zariadení je určený pre pedagogických zamestnancov - účastníkov vzdelávaní 
organizovaných SAŠŠ, ale budeme radi, ak si nájdu svoje miesto aj v širšej športovej a laickej verejnosti.
Posledné dve metodiky, ktoré sme spracovali sú venované netradičným športovým hrám interkros a korfbal. Okrem histórie a pravidiel  
interkrosu a korfbalu  sme v materiáli  spracovali postupné kroky pri nácviku  týchto netradičných športov.  Nájdete v nich návody, ako 
nacvičovať základné zručnosti, útočné a obranné činnosti jednotlivca. Uvádzame príklady cvičení s obrázkovou prílohou, prípravy, ktoré vám 
majú zjednodušiť  prípravu na vyučovaciu hodinu alebo  tréningovú jednotku. 

Materiál je dostupný na: https://www.sass.sk/metodika-k-vzdelavaniam

Veríme, že materiál vám pomôže vo vašej praxi učiteľov telesnej a športovej výchovy a v praxi vychovávateľov, prípadne bude vhodným 
zdrojom pre trénerov v športových kluboch. 

ZACIELENÉ NA METODICKÉ MATERIÁLY 
- učitelia TŠV, vychovávatelia tréneri

Príprava na vyučovaciu hodinu - VZOR PRÍPRAVY - INTERKROS

Rozohriatie 

 hodiny, motivácia

Naháňačka s loptičkami. Naháňačku začíname s jedným 
naháňačom, ktorý drží v ruke loptičku a odovzdá ju chytenému 
žiakovi. Postupne po jednom pridávame do hry loptičky (2 – 3) a 
teda aj naháňačov.

Nástup, oboznámenie s cieľmi

Všeobecné - strečing

Vysvetlenie techniky držania interkrosky a pohyb s palicou

Rozcvičenie

- Držanie v strehu,

Nácvik pohybu s interkroskou:

Pohybová hra: Strážcovia pokladu

- V obrannej zóne,

Žiak naberie loptičku, ktorá je v pohybe. Žiak nesie loptičku v 
hlave interkrosovej palice. Žiak položí loptičku.

Nástup, zhodnotenie hodiny

Po zahájení hry beží žiak do svojho vymedzeného územia a  v 
ňom položí loptičku. Potom beží späť do súperovho územia, 
naberie loptičku a zas ho beží položiť do svojho územia. Vyhráva 
to družstvo, ktoré po ukončení hry má vo svojom území viac 
loptičiek.

- Držanie pri behu,

Nácvik naberania loptičky: 

Prvý žiak má vedľa seba všetky loptičky. Naberie loptičku 
hokejkou a položí ju do obruče vedľa seba. Tam loptičku naberie 
ďalší žiak v družstve a položí ju zase do ďalšej obruče. Posledný 
žiak dáva všetky loptičky do nádoby. Zvíťazí to družstvo, ktoré 
ako prvé umiestnilo všetky loptičky do nádoby

Pohybová hra: Upratovanie

Pohybová hra: Lov perál

Strečing

- Pri prechode z útoku do obrany,

- Držanie s dominantnou rukou,

- V útočnej zóne,

Nácvik držania interkrosky:

- Pri prechode z obrany do útoku,

- Držanie pri naberaní loptičky

Žiak naberie loptičku v pokoji. Žiak položí loptičku. Žiak beží s 
loptičkou v hlave interkrosovej palice. Žiak beží bez loptičky v 
hlave interkrosovej palice.

Dvaja určení žiaci sa snažia vyhádzať všetky loptičly z nádob. 
Ostatní pohybujúce sa loptičky naberajú a vkladajú späť do 
nádob. Vyhadzovať a nosiť loptičky je povolené vždy po jednom 
kuse. Na signál vyučujúceho musia všetci hru ukončiť. Ak je viac 
loptičiek mimo nádoby, vyhrávajú zlodeji.

5´

5´

5´

Hlavná časť
3´

5´

5´

5´
2´

5´

Záverečná časť

2´

Prípravná časť
3´

Úvodná časť Dvojrad

Hrá sa na polovici ihriska

Žiaci stoja v kruhu

Žiaci stoja z boku tak, aby videli.

Žiaci stoja v rade s dostatočným 
rozstúpením 

Žiaci sa pohybujú na polovici 
ihriska a plnia pokyn 
vyučujúceho

Žiaci v družstve stoja vedľa 
seba. Medzi každým žiakom je 
jedna obruč. 

Hráči sú rozdelení do dvoch 
družstiev, každé družstvo stojí v 
súperovom vymedzenom území. 
Každý žiak má v hlave 
interkrosovej palice loptičku.

Hracia plocha:

V strede ihriska sú umiestnené 
dve nádoby (napr. spodné diely 
švédskej debne) plné  loptičiek.

Na oboch užších koncoch hracej 
plochy je vymedzené územie, 
široké 1m.

Žiaci sú voľne v priestore

3-4 loptičky podľa 
počtu žiakov

Pomôcky: palica pre 
každého, loptička 
pre každého

Pomôcky: palica pre 
každého, loptička 
pre každého

Oprava chýb

Interkosky pre 
každého hráča

Interkrosky pre 
každého hráča

Oprava chýb

Pomôcky:
Interkrosové palice, 
veľké množstvo 
loptičiek

Časť vyučovacej
hodiny

Obsah a metodický postup Organizácia Poznámky
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ZO ŠKOLSKÉHO
ŠPORTOVÉHO ŽIVOTA

Peter TOMAN

Pre väčšinu športovcov je 
jasným cieľom v každej 
súťaži víťazstvo. A na tom 

nie je nič zlé, pokiaľ si v 
príprave a aj v samotnej súťaži 
počínajú férovo a v súlade s 
pravidlami. S takýmto cieľom 
prišla dozaista aj väčšina 
volejbalových družstiev do 

chorvátskeho Poreču na 
nedávno skončené školské 
majstrovstvá sveta v kategórii 
do 15 rokov. 

Tak, to bol skutočný príbeh 
malého a obyčajného školského 
volejbalového družstva z 
Nepálu. Alebo nie až tak 
obyčajného? Čo myslíte?

Šampionát tejto vekovej 
kategórie sa konal vôbec po 
prvýkrát a ako priamy účastník 
podujatia môžem konštatovať, 
že to bol veľmi vydarený a 
úspešný turnaj. Poreč ako 
krásne prímorské mestečko 
privítal školské družstvá zo 14 
krajín sveta, medzi nimi aj 
dievčatá z Nepálu. Od začiatku 
turnaja bolo zrejmé, že nebudú 
patriť medzi favoritov na zisk 
titulu školského majstra sveta. 
Prvé dotyky s loptou ukázali, že 
tieto dievčatá prišli iba zbierať 
medzinárodné súťažné 
skúsenosti bez vyšších ambícií 
na celkové umiestnenie. Napriek 
tomu zaujali moju pozornosť 
hneď od svojho príchodu. 
Vedúci nepálskej delegácie už 
pri registrácii družstva pôsobil 
veľmi pokorným a skromným 

dojmom a rovnako tak aj hlavný 
tréner družstva, Kumar Rai i 
všetci ostatní členovia výpravy 
vrátane samotných hráčok. V 
porovnaní s inými družstvami 
postavou výrazne nižšie, no 
úprimnosťou a slušnosťou v 
správaní prevyšovali všetky 
ostatné družstvá. Už dávno som 

sa nestretol s takým čistým 
zápalom pre hru a úprimnou, 
nefalšovanou radosťou zo zisku 
každého bodu. Technika i 
taktika mala veľké rezervy, no 
všetko bolo vynahradené 
bojovnosťou a túžbou. Túžbou 
zlepšovať sa, túžbou nazbierať 

skúsenosti a túžbou po nových 
zážitkoch. Tréner nepálskeho 
družstva je postavou nevysoký 
chlapík s tvárou, na ktorej vidno 

odraz drsného životného 
prostredia, z ktorého pochádza. 
Ale zato srdce, to je čisté a 
úprimné! Aspoň tak na mňa 
pôsobil. A čím viac som sa s ním 
rozprával, tým viac som bol o 
tom presvedčený. Postupne mi v 
krátkych vzájomných 
rozhovoroch odkrýval ťažkosti, s 

ktorými sa stretáva vo svojej 
krajine v zabezpečovaní 
športovej prípravy svojho 
družstva. Nesťažoval sa, práve 
naopak, bol hrdý na to, že aj 
napriek všetkým, pre mnohých 
až nepredstaviteľne ťažkým 
tréningovým podmienkam, sa 

dokázali prebojovať na školský 
svetový šampionát. A túto 
hrdosť a zároveň pokoru bolo 
cítiť na každom kroku a pri 
každom dotyku s loptou aj z 
jeho zvereniek. Aby sme vedeli, 
o čom hovoríme, volejbalová 
príprava tohto nepálskeho 
družstva (a zrejme nielen tohto) 
prebieha iba vonku. Nemajú 
telocvičňu ani na tréning, ani na 
zápasy. Takže ak je nevhodné 
počasie, netrénujú. Viete si 

predstaviť trénovať a 
pripravovať sa na súťaže v 
takýchto podmienkach? A zrazu 
sa ocitli v obrovskej športovej 
hale zoči-voči volejbalovo 
vyspelým družstvám z celého 
sveta. A teraz príde to najlepšie. 
Toto družstvo skromných 
nepálskych dievčat, športovo 
vyrastajúcich v nepredstaviteľne 

ťažkých podmienkach, dokázalo 
na školskom svetovom 
šampionáte zvíťaziť v jednom 
stretnutí! Pre hráčky a trénera 
to bol pocit obrovského šťastia, 
zadosťučinenia a úprimnej 
radosti. Veru, nielen hrdý tréner 
Kumar Rai sa neubránil slzám, 
ale musím priznať, že aj mne pri 
pohľade na túto nefalšovanú 
radosť z drobného športového 
úspechu zvlhli oči. Z hľadiska 
vývoja šampionátu nepodstatné 
víťazstvo, no pre trénera, 
funkcionárov a samotné hráčky 
Nepálu obrovská motivácia a 
sila ďalej pokračovať v 
každodennej práci zameranej 
na rozvoj volejbalu v tejto 
hornatej krajine. A pre mňa 
osobne najsilnejší moment 
turnaja a VEĽKÁ lekcia. 
Uvedomil som si nielen 
relativitu veľkosti úspechu, ale 
aj fakt, že v čím ťažších 
podmienkach človek rastie, tým 
silnejšia osobnosť sa z neho 
môže stať. Druhým víťazstvom 
pre toto sympatické družstvo 
bolo, keď si na konci turnaja 
zaslúžene prevzali trofej Fair-
play za celé svoje vystupovanie 

a pôsobenie na šampionáte. 
Myslím, že nikto z prítomných 
nepochyboval o tom, že trofej je 
v správnych rukách.
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Nepál - obrovská motivácia a sila ďalej pokračovať v každodennej 
práci zameranej na rozvoj volejbalu. 

Zažiť pocit obrovského šťastia, 
zadosťučinenia a úprimnej radosti.

VIAC AKO
LEN HRA

DOBRÉ PRÍKLADY Z PRAXE

Metodický materiál, ktorý pripravujeme v našom vzdelávacom zariadení je určený pre pedagogických zamestnancov - účastníkov vzdelávaní 
organizovaných SAŠŠ, ale budeme radi, ak si nájdu svoje miesto aj v širšej športovej a laickej verejnosti.
Posledné dve metodiky, ktoré sme spracovali sú venované netradičným športovým hrám interkros a korfbal. Okrem histórie a pravidiel  
interkrosu a korfbalu  sme v materiáli  spracovali postupné kroky pri nácviku  týchto netradičných športov.  Nájdete v nich návody, ako 
nacvičovať základné zručnosti, útočné a obranné činnosti jednotlivca. Uvádzame príklady cvičení s obrázkovou prílohou, prípravy, ktoré vám 
majú zjednodušiť  prípravu na vyučovaciu hodinu alebo  tréningovú jednotku. 

Materiál je dostupný na: https://www.sass.sk/metodika-k-vzdelavaniam

Veríme, že materiál vám pomôže vo vašej praxi učiteľov telesnej a športovej výchovy a v praxi vychovávateľov, prípadne bude vhodným 
zdrojom pre trénerov v športových kluboch. 

ZACIELENÉ NA METODICKÉ MATERIÁLY 
- učitelia TŠV, vychovávatelia tréneri

Príprava na vyučovaciu hodinu - VZOR PRÍPRAVY - INTERKROS

Rozohriatie 

 hodiny, motivácia

Naháňačka s loptičkami. Naháňačku začíname s jedným 
naháňačom, ktorý drží v ruke loptičku a odovzdá ju chytenému 
žiakovi. Postupne po jednom pridávame do hry loptičky (2 – 3) a 
teda aj naháňačov.

Nástup, oboznámenie s cieľmi

Všeobecné - strečing

Vysvetlenie techniky držania interkrosky a pohyb s palicou

Rozcvičenie

- Držanie v strehu,

Nácvik pohybu s interkroskou:

Pohybová hra: Strážcovia pokladu

- V obrannej zóne,

Žiak naberie loptičku, ktorá je v pohybe. Žiak nesie loptičku v 
hlave interkrosovej palice. Žiak položí loptičku.

Nástup, zhodnotenie hodiny

Po zahájení hry beží žiak do svojho vymedzeného územia a  v 
ňom položí loptičku. Potom beží späť do súperovho územia, 
naberie loptičku a zas ho beží položiť do svojho územia. Vyhráva 
to družstvo, ktoré po ukončení hry má vo svojom území viac 
loptičiek.

- Držanie pri behu,

Nácvik naberania loptičky: 

Prvý žiak má vedľa seba všetky loptičky. Naberie loptičku 
hokejkou a položí ju do obruče vedľa seba. Tam loptičku naberie 
ďalší žiak v družstve a položí ju zase do ďalšej obruče. Posledný 
žiak dáva všetky loptičky do nádoby. Zvíťazí to družstvo, ktoré 
ako prvé umiestnilo všetky loptičky do nádoby

Pohybová hra: Upratovanie

Pohybová hra: Lov perál

Strečing

- Pri prechode z útoku do obrany,

- Držanie s dominantnou rukou,

- V útočnej zóne,

Nácvik držania interkrosky:

- Pri prechode z obrany do útoku,

- Držanie pri naberaní loptičky

Žiak naberie loptičku v pokoji. Žiak položí loptičku. Žiak beží s 
loptičkou v hlave interkrosovej palice. Žiak beží bez loptičky v 
hlave interkrosovej palice.

Dvaja určení žiaci sa snažia vyhádzať všetky loptičly z nádob. 
Ostatní pohybujúce sa loptičky naberajú a vkladajú späť do 
nádob. Vyhadzovať a nosiť loptičky je povolené vždy po jednom 
kuse. Na signál vyučujúceho musia všetci hru ukončiť. Ak je viac 
loptičiek mimo nádoby, vyhrávajú zlodeji.

5´

5´

5´

Hlavná časť
3´

5´

5´

5´
2´

5´

Záverečná časť

2´

Prípravná časť
3´

Úvodná časť Dvojrad

Hrá sa na polovici ihriska

Žiaci stoja v kruhu

Žiaci stoja z boku tak, aby videli.

Žiaci stoja v rade s dostatočným 
rozstúpením 

Žiaci sa pohybujú na polovici 
ihriska a plnia pokyn 
vyučujúceho

Žiaci v družstve stoja vedľa 
seba. Medzi každým žiakom je 
jedna obruč. 

Hráči sú rozdelení do dvoch 
družstiev, každé družstvo stojí v 
súperovom vymedzenom území. 
Každý žiak má v hlave 
interkrosovej palice loptičku.

Hracia plocha:

V strede ihriska sú umiestnené 
dve nádoby (napr. spodné diely 
švédskej debne) plné  loptičiek.

Na oboch užších koncoch hracej 
plochy je vymedzené územie, 
široké 1m.

Žiaci sú voľne v priestore

3-4 loptičky podľa 
počtu žiakov

Pomôcky: palica pre 
každého, loptička 
pre každého

Pomôcky: palica pre 
každého, loptička 
pre každého

Oprava chýb

Interkosky pre 
každého hráča

Interkrosky pre 
každého hráča

Oprava chýb

Pomôcky:
Interkrosové palice, 
veľké množstvo 
loptičiek

Časť vyučovacej
hodiny

Obsah a metodický postup Organizácia Poznámky
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Z KAŽDÉHO
ROŽKA TROŠKA
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Výrazná atletická osobnosť 
nám rastie v podobe Viktórie 
Foster. Mladunká atlétka sa 
predstavuje aj na mnohých 
školských podujatiach a v 
tomto roku bola aj členka 
národného výberu na 
svetovom školskom 
šampionáte v atletike Pohár 
„J. Humbert“ v chorvátskom 
Splite. Na EYOF dosiahla 

krásne  4. miesto v behu na 
200 m a 6. miesto v behu na 
100m. 

Na XV. letnom 
Európskom 
olympijskom festivale 

mládeže (EYOF) v Baku 21. - 
27. júla súťažilo aj 45 
slovenských športovcov. 
Domov sa vrátili len s jednou 
bronzovou medailou. 

Nie každý deň je pre 
športovca ten TOP a  Adam 
Hriň si vybral svoj smolný 
deň priamo na finále v skoku 
do diaľky, keď si natrhol 
stehenný sval a preteky 
musel ukončiť a však jeho 
výkony ukazujú veľký 
potenciál. Svojím druhým 
najlepším pokusom v 
kvalifikácii siahal na 
medailové pozície.
Slovenský dorastenecký 
rekord v behu na 2000 m 
prek. časom 6:54,03 min 
utvorila na EYOF atlétka 
Lucia Šišoláková. Žiačka 
Strednej športovej školy v 
Trenčíne bola výrazná opora 
aj na poslednom svetovom 
školskom šampionáte v 
Splite, kde na 800 m zabehla 
druhý najrýchlejší čas a 
priniesla školskému 
družstvu cenné body.  

- František Jablčník 
(plávanie) časom 4:29,93 min 
nový juniorský rekord na 400 
m pol. pretek

Aj s Filipom Revajom sa 
stretávame na školských 
šampionátoch či už doma, 
alebo v zahraničí. Naposledy 
v rámci škôl reprezentoval 
Slovensko na svetovom 
šampionáte v cezpoľnom 
behu v Paríži a nie je divu, že 
aj na EYOF dosiahol 
vynikajúce umiestnenie v 
behu na 800 m - 4.miesto. 
Tréner Eduard Feldvári sa 

nevyhol dojatiu: „Tak za toto 
som šťastný, vďačný a najmä 
hrdý“.

Mladí slovenskí športovci 
utvorili na EYOF hneď 
niekoľko slovenských 
mládežníckych rekordov:

- Olivia Ana Šprláková-
Zmorová zaplávala za 9:02,62 
min. 800 m voľný spôsob''
O dva roky sa EYOF uskutoční 
v Banskej Bystrici a uvidíme 
čo nám prinesie domáca 
pôda.

Najvýraznejším športovcom 
bol v slovenskej výprave 
bronzový cyklista Martin 
Svrček. Bronz získal v 
konkurencii až 82 
pretekárov. Stal sa tretím 
slovenským cyklistom v 
histórii letného EYOF, ktorý 
získal medailu. 

MOŽNO MENEJ
MEDAILÍ,

ALE DOBRÝ
POTENCIÁL

Európsky týždeň športu 
je iniciatívou Európskej 
komisie na podporu 

športu a fyzickej aktivity v 
celej Európe. V roku 2019 
pobeží už jeho 5. ročník. 
Hlavnou témou kampane 
ostáva „#BeActive“, ktorá má 
nabádať k pohybu, a to 
nielen počas Európskeho 
týždňa športu, ale po celý 
rok.

Netradičné hry, súťaže s 
cieľom jednoduchými 
pohybovými aktivitami 
pritiahnuť k športovaniu aj 
doteraz neoslovených žiakov 
základných a stredných škôl, 
to by mala byť cesta ako 
ukázať žiakom, že šport je 
zábava a baví nás.

„Organizátori podujatí na 
Slovensku majú možnosť 
registrovať svoje podujatie a 
stať sa oficiálnou súčasťou 
celoeurópskej kampane. 
Podmienkou je, aby podujatie 
prebehlo v niektorom z dní 
medzi 23. - 30. septembrom. V 
rámci kampane evidujeme aj 
pohybové aktivity, ktoré 
prebehnú na podporu týždňa 
od 1. septembra do 15. 
októbra. Podujatia označte 
logom #BeActive, ktoré je 

dostupné na stránke NŠC “ 
ako nás informovali 
pracovníci Národného 
športového centra.
Slovenská asociácia športu 
na školách sa v tomto týždni 
zúčastní medzištátneho 
florbalového turnaja 
Slovensko vs. Česko, ktorý sa 
bude v tomto roku konať v 
Uherskom Brode 
25.septembra.

Európsky týždeň športu sa 
koná v 38 krajinách Európy 
od 23. do 30. septembra. Pod 
hlavičkou #BeActive 
registrujeme pohybové 
aktivity organizované od 01. 
septembra do 15. októbra 
2019. Národným 
koordinátorom Európskeho 
týždňa športu na Slovensku 
je Národné športové 
centrum. Registrovať je 
potrebné sa na stránke 
www.tyzdensportu.sk

Vyhlásili sme projekt 
ŠPORTUJÚCA ŠKOLA s cieľom 
je podporovať pohyb, šport a 
zdravý životný štýl našich 
školákov. 

Podľa prieskumu 
Eurobarometer z roku 2017 je 

zapojenie do športu a 
pohybových aktivít veľmi 
nízke. 60% Európanov nikdy 
alebo len veľmi zriedka cvičí 
a venuje sa nejakému športu. 
Na základe výsledkov toho 
istého prieskumu 49% 
Slovákov vôbec necvičí ani 
nešportuje. Polovica 
Slovákov tak tejto životnej 
potrebe nevenuje žiadnu 
pozornosť.

EURÓPSKY
TÝŽDEŇ ŠPORTU 

Diplomy z dielne SAŠŠ sú aj v tomto roku na 
stiahnutie na web stránke SAŠŠ. Nie všetci 
však o tom vedia a preto sme sa rozhodli 
opäť na túto možnosť upozorniť. Vytlačiť si 
ich môžu organizátori okresných i krajských 
kôl. Diplomy budú určite cennou pamiatkou v 
zbierke najlepších školských športovcov na 
Slovensku.

DIPLOMY NA ŠKOLSKÉ
ŠPORTOVÉ SÚŤAŽE K STIAHNUTIU

Šéf organizačného výboru 
bude prezident Slovenského 
atletického zväzu a 
viceprezident SOŠV pre športy 
Peter Korčok. 
„Pre mesto Banská Bystrica 
znamená organizácia letného 
EYOF 2021 obrovskú česť. 
Urobíme všetko preto, aby 
letný EYOF 2021 bol 
výnimočným športovým 
sviatkom nielen pre športovcov 

samotných, ale aj pre celú 
športovú verejnosť, ktorá 
navštívi počas tohto 
olympijského festivalu naše 
mesto,“ povedal po podpise 
memoranda o spolupráci 
primátor Ján Nosko.

Zdroj: SOaŠV

Na pôde historickej radnice 

mesta Banská Bystrica došlo k 
významnému kroku, ktorým 
vlastne oficiálne štartujú 
prípravy letného EYOF 2021. 
Zástupcovia všetkých 
zainteresovaných strán - 
Slovenského olympijského a 
športového výboru (SOŠV), 
miest Banská Bystrica, Zvolen, 
Brezno a Žiar nad Hronom, 
Banskobystrického 
samosprávneho kraja, ďalej 
Univerzity Mateja Bela i 
Vojenského športového centra 
Dukla Banská Bystrica - 
podpísali Memorandum o 
spolupráci a podpore EYOF 
2021 v Banskej Bystrici.

„Letný EYOF 2021 je veľmi 
dôležitý pre mesto Banská 
Bystrica aj pre celý región, 
preto je dôležitý aj dnešný 
podpis memoranda. Podarilo 
sa utvoriť silný tím s účasťou 
celého regiónu. Som veľmi rád, 

že na čele organizačného 
výboru stojí Peter Korčok, 
človek s bohatými 
skúsenosťami. Verím, že 
Slovensko počas letného EYOF 
2021 predstavíme v čo 
najlepšom svetle a že 
pripravíme krásne podujatie,“ 
nadviazal prezident SOŠV 
Anton Siekel. 

Už len dva roky a 
niekoľko dní zostávajú 
do XVI. letného 

Európskeho olympijského 
festivalu mládeže (EYOF) 2021 
v Banskej Bystrici. Banská 
Bystrica ako usporiadateľ 
tohto veľkého multišportového 
podujatia pre mladých 
európskych športovcov vo 
veku 14  - 18 rokov nahradí 
Košice, ktoré 22. marca od 
organizácie odstúpili.

Organizátori odhalili logo 
letného EYOF 2021, ktorého 
autor je mladý 
banskobystrický grafik a 
animátor Marián Dieneš. Logo 
symbolizuje víťazstvo. „Chcel 
som vizuálne nadviazať na 
jeho úspešného predchodcu, 
logo Európskeho mesta športu, 
s ktorým mali  obyvatelia 
nášho mesta možnosť 
stretávať sa po uplynulé roky. 
Pri logu EMŠ bola hlavná 
symbolika v tvare uzla, 
prezentujúceho silu spojenia 
športov, nové logo pre letný 
EYOF 2021 zase symbolizuje 
víťazstvo.“ prezentoval logo 
jeho autor.

MEMORANDUM
O SPOLUPRÁCI A

PODPORE EYOF 2021
V BANSKEJ BYSTRICI

PODPÍSANÉ

Stiahnuť si ju môžete v druhej polovici septembra na 
www.sass.sk. 

Práve v týchto dňoch sa dokončuje tradičný „Prehľad 
výsledkov školských športových súťaží 2018/2019“ - „ľudovo“ 
nazývaný „ROČENKA“. Ročenka prináša obraz finálových 
súbojov školských majstrovstiev Slovenska, ale aj najlepších 
jednotlivcov. 
V prehľade sú zhrnuté  všetky výjazdy slovenskej školskej 
reprezentácie, predovšetkým ich účinkovanie na 
medzinárodných školských majstrovstvách ISF, ale aj celý 
rad ďalších zaujímavostí ako napríklad Zimná Kalokagatia. 

ZAUJÍMAVÉ ČÍTANIE,
NEPREHLIADNITE!

SIEŇ SLÁVY SLOVENSKÝCH TELOCVIKÁROV - ako veľkolepá 
myšlienka  sa zrodila k 25.výročiu založenia SAŠŠ.  
Predstavili sme učiteľskej a širokej verejnosti  osem 
významných osobností, ktoré sa výrazným spôsobom 
zapísali do histórie slovenského školského športu - I.B. 
Zoch, Ján Hajdóczy, Anton Hajmássy, Michal Modrák, Pavel 
Borguľa, Ľudovít Strache, Milan Horský a Štefan Ester 
(podrobnejšie na webovej stránke SAŠŠ). Virtuálnu sieň 
slávy každý rok dopĺňame o ďalšie osobnosti. Netreba 
zabúdať na skvelých pedagógov a preto len pripomíname, že 
návrhy môžete zasielať priebežne celý rok. Nové osobnosti 
budú zaradené do SIENE SLÁVY na SNEME SAŠŠ v máji 2020. 

NEZABÚDAME
NA SKVELÝCH ĽUDÍ
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Výrazná atletická osobnosť 
nám rastie v podobe Viktórie 
Foster. Mladunká atlétka sa 
predstavuje aj na mnohých 
školských podujatiach a v 
tomto roku bola aj členka 
národného výberu na 
svetovom školskom 
šampionáte v atletike Pohár 
„J. Humbert“ v chorvátskom 
Splite. Na EYOF dosiahla 

krásne  4. miesto v behu na 
200 m a 6. miesto v behu na 
100m. 

Na XV. letnom 
Európskom 
olympijskom festivale 

mládeže (EYOF) v Baku 21. - 
27. júla súťažilo aj 45 
slovenských športovcov. 
Domov sa vrátili len s jednou 
bronzovou medailou. 

Nie každý deň je pre 
športovca ten TOP a  Adam 
Hriň si vybral svoj smolný 
deň priamo na finále v skoku 
do diaľky, keď si natrhol 
stehenný sval a preteky 
musel ukončiť a však jeho 
výkony ukazujú veľký 
potenciál. Svojím druhým 
najlepším pokusom v 
kvalifikácii siahal na 
medailové pozície.
Slovenský dorastenecký 
rekord v behu na 2000 m 
prek. časom 6:54,03 min 
utvorila na EYOF atlétka 
Lucia Šišoláková. Žiačka 
Strednej športovej školy v 
Trenčíne bola výrazná opora 
aj na poslednom svetovom 
školskom šampionáte v 
Splite, kde na 800 m zabehla 
druhý najrýchlejší čas a 
priniesla školskému 
družstvu cenné body.  

- František Jablčník 
(plávanie) časom 4:29,93 min 
nový juniorský rekord na 400 
m pol. pretek

Aj s Filipom Revajom sa 
stretávame na školských 
šampionátoch či už doma, 
alebo v zahraničí. Naposledy 
v rámci škôl reprezentoval 
Slovensko na svetovom 
šampionáte v cezpoľnom 
behu v Paríži a nie je divu, že 
aj na EYOF dosiahol 
vynikajúce umiestnenie v 
behu na 800 m - 4.miesto. 
Tréner Eduard Feldvári sa 

nevyhol dojatiu: „Tak za toto 
som šťastný, vďačný a najmä 
hrdý“.

Mladí slovenskí športovci 
utvorili na EYOF hneď 
niekoľko slovenských 
mládežníckych rekordov:

- Olivia Ana Šprláková-
Zmorová zaplávala za 9:02,62 
min. 800 m voľný spôsob''
O dva roky sa EYOF uskutoční 
v Banskej Bystrici a uvidíme 
čo nám prinesie domáca 
pôda.

Najvýraznejším športovcom 
bol v slovenskej výprave 
bronzový cyklista Martin 
Svrček. Bronz získal v 
konkurencii až 82 
pretekárov. Stal sa tretím 
slovenským cyklistom v 
histórii letného EYOF, ktorý 
získal medailu. 

MOŽNO MENEJ
MEDAILÍ,

ALE DOBRÝ
POTENCIÁL

Európsky týždeň športu 
je iniciatívou Európskej 
komisie na podporu 

športu a fyzickej aktivity v 
celej Európe. V roku 2019 
pobeží už jeho 5. ročník. 
Hlavnou témou kampane 
ostáva „#BeActive“, ktorá má 
nabádať k pohybu, a to 
nielen počas Európskeho 
týždňa športu, ale po celý 
rok.

Netradičné hry, súťaže s 
cieľom jednoduchými 
pohybovými aktivitami 
pritiahnuť k športovaniu aj 
doteraz neoslovených žiakov 
základných a stredných škôl, 
to by mala byť cesta ako 
ukázať žiakom, že šport je 
zábava a baví nás.

„Organizátori podujatí na 
Slovensku majú možnosť 
registrovať svoje podujatie a 
stať sa oficiálnou súčasťou 
celoeurópskej kampane. 
Podmienkou je, aby podujatie 
prebehlo v niektorom z dní 
medzi 23. - 30. septembrom. V 
rámci kampane evidujeme aj 
pohybové aktivity, ktoré 
prebehnú na podporu týždňa 
od 1. septembra do 15. 
októbra. Podujatia označte 
logom #BeActive, ktoré je 

dostupné na stránke NŠC “ 
ako nás informovali 
pracovníci Národného 
športového centra.
Slovenská asociácia športu 
na školách sa v tomto týždni 
zúčastní medzištátneho 
florbalového turnaja 
Slovensko vs. Česko, ktorý sa 
bude v tomto roku konať v 
Uherskom Brode 
25.septembra.

Európsky týždeň športu sa 
koná v 38 krajinách Európy 
od 23. do 30. septembra. Pod 
hlavičkou #BeActive 
registrujeme pohybové 
aktivity organizované od 01. 
septembra do 15. októbra 
2019. Národným 
koordinátorom Európskeho 
týždňa športu na Slovensku 
je Národné športové 
centrum. Registrovať je 
potrebné sa na stránke 
www.tyzdensportu.sk

Vyhlásili sme projekt 
ŠPORTUJÚCA ŠKOLA s cieľom 
je podporovať pohyb, šport a 
zdravý životný štýl našich 
školákov. 

Podľa prieskumu 
Eurobarometer z roku 2017 je 

zapojenie do športu a 
pohybových aktivít veľmi 
nízke. 60% Európanov nikdy 
alebo len veľmi zriedka cvičí 
a venuje sa nejakému športu. 
Na základe výsledkov toho 
istého prieskumu 49% 
Slovákov vôbec necvičí ani 
nešportuje. Polovica 
Slovákov tak tejto životnej 
potrebe nevenuje žiadnu 
pozornosť.

EURÓPSKY
TÝŽDEŇ ŠPORTU 

Diplomy z dielne SAŠŠ sú aj v tomto roku na 
stiahnutie na web stránke SAŠŠ. Nie všetci 
však o tom vedia a preto sme sa rozhodli 
opäť na túto možnosť upozorniť. Vytlačiť si 
ich môžu organizátori okresných i krajských 
kôl. Diplomy budú určite cennou pamiatkou v 
zbierke najlepších školských športovcov na 
Slovensku.

DIPLOMY NA ŠKOLSKÉ
ŠPORTOVÉ SÚŤAŽE K STIAHNUTIU

Šéf organizačného výboru 
bude prezident Slovenského 
atletického zväzu a 
viceprezident SOŠV pre športy 
Peter Korčok. 
„Pre mesto Banská Bystrica 
znamená organizácia letného 
EYOF 2021 obrovskú česť. 
Urobíme všetko preto, aby 
letný EYOF 2021 bol 
výnimočným športovým 
sviatkom nielen pre športovcov 

samotných, ale aj pre celú 
športovú verejnosť, ktorá 
navštívi počas tohto 
olympijského festivalu naše 
mesto,“ povedal po podpise 
memoranda o spolupráci 
primátor Ján Nosko.

Zdroj: SOaŠV

Na pôde historickej radnice 

mesta Banská Bystrica došlo k 
významnému kroku, ktorým 
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Banskobystrického 
samosprávneho kraja, ďalej 
Univerzity Mateja Bela i 
Vojenského športového centra 
Dukla Banská Bystrica - 
podpísali Memorandum o 
spolupráci a podpore EYOF 
2021 v Banskej Bystrici.
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sa utvoriť silný tím s účasťou 
celého regiónu. Som veľmi rád, 

že na čele organizačného 
výboru stojí Peter Korčok, 
človek s bohatými 
skúsenosťami. Verím, že 
Slovensko počas letného EYOF 
2021 predstavíme v čo 
najlepšom svetle a že 
pripravíme krásne podujatie,“ 
nadviazal prezident SOŠV 
Anton Siekel. 

Už len dva roky a 
niekoľko dní zostávajú 
do XVI. letného 

Európskeho olympijského 
festivalu mládeže (EYOF) 2021 
v Banskej Bystrici. Banská 
Bystrica ako usporiadateľ 
tohto veľkého multišportového 
podujatia pre mladých 
európskych športovcov vo 
veku 14  - 18 rokov nahradí 
Košice, ktoré 22. marca od 
organizácie odstúpili.

Organizátori odhalili logo 
letného EYOF 2021, ktorého 
autor je mladý 
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